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بازار داغ سرو قلیان با اینترنت مجانی رونق گرفت

وقتی طرح تحول درمان را دور می زنند؛چایخانه های بدون مجوز  پلمپ شدند

چوب واسطه ها، لای 
10چرخ بازار تجهیزات پزشکی
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مرزهای آزادی در 
اختیار اصحاب رسانه 
قرار گیرد 

یکسان سازی 
خدمات بیمه ای
تا یک ماه آینده

بیستمین نمایشگاه مطبوعات و خبرگزاری ها و پایگاه های خبری افتتاح شد
غرفه اصفهان زیبا، خشکسالی زاینده رود را فریاد کشید
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رییس شورای اسلامی شهر اصفهان:

دشمنان تشیع 
درصدد هستند تا از دین

  چهره خشن بسازند

یک سبد کتاب برای آغاز هفته؛
نامکررات دهلاویه و عمورا
کشف و شهود مومنانه 

بورس در مسیر بازگشت به روزهای 
پر رونق

گرمای آرامش بخش بورس
 در سرمای پاییزی

محل بحث و پخش خبر؛پاتوق تجار،کسبه و میانسالان، نقالان، رستم و اسفندیار، پایگاه سیاسی برای 
ظلم ستیزی و بازگویی مصایب عاشورا و..

و این همه شاخصه هایی است که می توان از چایخانه یا قهوه خانه در س��ال های نه چندان دور ارایه داد. 
شاخصه هایی که امروز در فقط در چای و قلیان خلاصه می ش��ود که البته واژه قلیان در آن درشت تر 

اس��ت.پاتوق، محل تفریح،گذران اوقات فراغت، محلی برای دور همی های جوانان و شاید جرقه ای برای آغاز 
 پاره ای از آس��یب های اجتماعی، تعریف چایخانه های شهر است که بر درب ورودیش این جمله 
خود نمایی می کند: » از س��رویس دهی به افراد زیر 18س��ال معذوریم.« جمله ای که با حضور 

دبیرستانی ها به طنزی تلخ تبدیل شده است.به عبارتی600 و به عبارت دیگر500 واحد...
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دهه ایمنی، راهی برای کاهش 
تصادف های مرگبار است

جاده های نا ایمن 
و حرکت روی خط مرگ

با وج��ود اینک��ه اصفه��ان ب��ه بیش��ترین ترافیک ج��اده ای 
را ب��ه لح��اظ مرکزی��ت جغرافیای��ی در کش��ور داراس��ت و 
کری��دور س��فرهای جن��وب ش��مال و ش��رق و غرب کش��ور 
به ش��مار م��ی رود ام��ا ازنظر ش��بکه راه��ی رتب��ه 27تا 29 
 کش��ور را داراس��ت که ب��ا احداث س��ه ه��زار کیلومت��ر فقط 

به متوس��ط کش��ور نزدیک می ش��ود. هر چند در اکثر 
4تصادفات بر اساس اعلام منابع رسمی رانندگی های...

ویژه نامه 
حمـله

تاروز
7

س: حمیدرضا نیکومرام/ اصفهان زیبا [
]عک

9
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2
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استاندارخواستار شد؛

تسریع در اجرای سامانه دوم آبرسانی شرب به اصفهان بزرگ

آلزایمر، سالمندان را   از ذهن مسوولان پاک کرد

سونامی سالمندی در اصفهان

دکتر سقائیان نژاد در حاشیه دیدار با اهالی منطقه سه:

خیابان آقا نورالله نجفی استاندارد های 
لازم را دارد

قشقاوی در جمع خبرنگاران:

بازگشایی سفارت انگلیس به 
معنای یکسان بودن مواضع 

سیاسی نیست

نماینده اصفهان و  رییس کمیسیون 
ویژه اصل ۴۴  در گفت و گو با

 اصفهان زیبا تاکید کرد:

برند سازی؛ در گرو ارتقای 
کیفیت کالاهای داخلی 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

آب اصفهان بذل و بخشش 
4شده است

هت تریک اصفهانی ها
در کسب مدال نقره؛

یک طلای دیگر اصفهان 
در بازی های آسیایی

11  از دست رفت
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دبیر اجرایی جشنواره بین المللی فیلم کودک و نوجوان عنوان کرد:

 حضور هنرمندان اصفهانی با 50 فیلم 
در جشنواره امسال

انتصاب شایسته جنابعالی را به سمت 
معاونت اداری مالی پشتیبانی سازمان 
قطار شهری تبریک گفته توفیقات روز 
 اف��زون ت��ان  رااز درگاه خداوند منان 

مسالت داریم.

   سرعتی باور نکردنی 
پاسخی به نیاز اینترنت پرسرعت شما 

   حتی اگر خط تلفن نداشته باشید                         
یا مشکل مخابراتی داشته باشید 

لطفا کمربندهای ایمنی خود را ببندید

تلفن تماس:                36205196 
www.shabakieh.com

دارای مجوز توزیع اینترنت ISDP به شماره 105-13-12 صادره از سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 

جناب حاج آقا حسین شهرام نیا

شرکت ابنیه بتنی- پیمانکار پروژه ایستگاه مفتح 



رییس مجلس با اشاره به اهمیت فعالیت رسانه ها 
در کشور گفت: قطعا رسانه ها رکن مهمی برای 
پایداری اجتماعی هس��تند. به گزارش اصفهان 
زیبا به نقل از خبرگ��زاری خانه ملت، دکتر علی 
لاریجانی عصر دیروز ش��نبه در مراسم افتتاحیه 
بیستمین نمایشگاه مطبوعات و خبرگزاری ها با 
تشکر از متولیان و دست اندرکاران برگزاری این 
نمایشگاه گفت: با برگزاری این نمایشگاه، تمام خدمات این حوزه 
در دسترس همگان است و مسوولان مربوطه می توانند ارزیابی 
مناسبی از این حوزه به دست آورند و می توانند از نزدیک کارنامه 
خودش��ان را ورق بزنند تا ببینند نیازهای امروز کشور در حوزه 

رسانه چیست. رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره به انتخاب 
شعار آزادی مس��وولانه برای بیستمین نمایش��گاه مطبوعات و 
رس��انه ها گفت: امیدوارم این شعار محقق ش��ود و این موضوع 
راهی باش��د که از فکر و اندیشه این حوزه اس��تفاده دقیق تری 
در کش��ور صورت گیرد. وی ادامه داد: قطعا ش��رایط امروز دنیا 
این موضوع را روش��ن می کند که برای رس��انه، مسوول حیات 
اجتماعی دچار مشکل است. از طرف دیگر قطعا زندگی مردم با 
رسانه ها عجین شده و این مقوله یک امر تفننی نیست و به طور 
حتم اصول یک فکر خلاق در هر بخش باید با رس��انه ها مرتبط 
ش��ود. دکتر لاریجانی با اعلام اینکه اقدامات رسانه ها یک رکن 
مهم برای پایداری اجتماعی کشور است، افزود: به طور حتم به 

هر میزان که از حوزه رس��انه ها حمایت کنیم، عملا از پایداری 
اجتماعی حمایت کرده ای��م؛ البته این موضوع 
نیازمند تدوین و تصویب قوانین مربوطه است. 
وی با اشاره به تاکید قانون برنامه پنجم توسعه 
در تشکیل نظام جامع رس��انه ها گفت: در این 
رابطه در کمیسیون فرهنگی کارهای تحقیقاتی 
صورت گرفت، اما متاس��فانه اهداف آن محقق 
نش��د، از طرف دیگر در شرایط کنونی در دولت 
تحرکاتی در این حوزه وجود دارد که امیدوارم 

به نتیجه برسد. 
دکتر لاریجانی با اشاره به اهمیت تدوین و تصویب 
قانون تبلیغات گفت: قطعا بحث تبلیغات بس��یار 
مهم است تا بدین وسیله رسانه ها خودکفا شوند، 
از این رو شاهد هستیم هم اکنون این موضوع در 
کمیس��یون مربوطه دولت در حال بررسی است 
و قطعا اگر به مجل��س ارایه ش��ود از آن حمایت 

می کنیم. 
رییس مجلس با اشاره به پیگیری دولت برای تدوین قانون نظام 
صنفی رس��انه گفت: قطعا این اقدام دولت کار خوبی است و در 
این رابطه باید نظر اصحاب رسانه هم گرفته شود، زیرا در شرایط 
کنونی تمام بخش ها و سازمان های تخصصی مانند سازمان نظام 

پزشکی دارای نظام صنفی هستند.
وی ادامه داد: به طور حتم اگر رسانه ها دارای نظام صنفی باشند 
می توانند بر عملکرد خود و دیگر رسانه ها نظارت کنند؛ زیرا در 
شرایط کنونی از سوی برخی رسانه ها نگرانی هایی وجود دارد که 
با آنها برخوردهایی می شود از این رو تشکیل نظام صنفی رسانه 

می تواند به امور نظارتی در این حوزه کمک کند. 
رییس قوه مقننه با تقدیر و تش��کر از به اج��را در آوردن قانون 
انتشار اطلاعات از س��وی دولت یازدهم تصریح کرد: البته این 
قانون مربوط به سال های پیش می شود که هم اکنون دولت آن 

را به اجرا درآورده و امیدوارم قوه مجریه این قانون را به درستی 
اجرایی کند. 

وی در تشریح قانون انتشار اطلاعات افزود: براساس 
این قانون مشخص می شود که مردم می توانند در چه 
زمینه هایی از اطلاعات اس��تفاده کنند و دس��تگاه ها 
ملزم شدند که اطلاعات را در اختیار مردم قرار دهند 

که این موضوع نوعی شفاف سازی است. 
رییس مجلس ادامه داد: طبعا داشتن نظام صنفی در 
رسانه ها مهم است، اما قاعده مند کردن رسانه ها بهتر 
از این نیس��ت که خود اصحاب رسانه، مسوولانه رفتار 
کنند، از طرف دیگر در تمام کش��ورها مرزهایی برای 
آزادی رس��انه ها وجود دارد که در این کش��ورها این 
مرزها دور در نظر گرفته می شوند تا رسانه ها فضا برای 

تعامل داشته باشند. 
رییس مجلس شورای اس��لامی افزود: قطعا به هر 
میزان که مرزهای آزادی در اختیار اصحاب رسانه 
قرار داش��ته باش��د قطعا فرهیختگی جامعه بیشتر 
می ش��ود. همچنین واگذار کردن مسوولیت ها به رسانه ها امری 

درست است که باید مورد توجه قرار گیرد. 
وی با بیان این که بخشی از مشکلات کنونی کشور مربوط به امنیت 
اجتماعی است، افزود: غالبا درکشور موضوعات سیاسی مورد بحث 
قرار می گیرد، اما بخش های دیگری هم از اهمیت بالایی برخوردار 
 اس��ت؛ زیرا مردم به طور عادی با امنیت اجتماعی س��ر وکار دارند 
به طور مثال حادثه اسیدپاش��ی، حوادث تجاوز به عنف گوش��ه ای 
از مقوله امنیت اجتماعی بوده که کالبدشکافی این موضوع دارای 

اهمیت است. 
رییس مجلس با اشاره به دیدار س��رافراز، رییس جدید سازمان 
صداوس��یما گفت: من به وی گفتم که رادیو و تلویزیون باید به 
موضوعات ملموس جامعه بپردازند ک��ه قطعا همین امر از بروز 

جرم جلوگیری می کند.

روحانی به باکو می رود 

حجت السلام والمسلمین حس��ن روحانی، رییس جمهور کشورمان 
اواخر این هفته ب��ه باکو پایتخت آذبایجان س��فر می کن��د. علاوه بر 
ملاقات ه��ای دوجانبه رییس جمهور کش��ورمان در جریان س��فر به 
 باکو حدود 10 سند برای همکاری های بین دو کشور به امضا خواهد 

رسید. 
موضوعات مهم دستور کار س��فر رییس جمهوری به باکو عبارتند از 
موضوع انتقال خرید برق از آن کش��ور،  نحوه استفاده از رودخانه های 
مرزی،  س��اماندهی وضعیت گمرک، مس��اله گاز و ان��رژی، موضوع 
گردش��گری و تجارت. لازم ب��ه ذکر اس��ت در س��فررییس جمهور 
آذربایجان به ایران کمیس��یون مش��ترک ایران و آذربایجان تشکیل 
 ش��ده بود که فضای خوبی برای همکاری بین دو کشور ایجاد خواهد 

کرد.
از دیگر برنامه های دکتر روحانی در س��فر به آذربایجان سخنرانی در 
مجلس آذربایجان خواهد بود. تع��داد زیادی از تجار بخش خصوصی 
و صنعت گران از تهران، آذربایجان ش��رقی،  آذربایجان غربی ، اردبیل 
و گیلان رییس جمهور را در این سفر همراهی خواهند کرد و روسای 
جمهوری دو کشور در جلساتی برای فعالیت بیشتر بخش خصوصی دو 

کشور سخن خواهند گفت. 

 پیگیری تخلف خدمات بستری
 ۲روز پس از طرح شکایت    

وزیر بهداشت گفت: نظارت وزارت بهداشت، سازمان نظام پزشکی و 
تعزیرات بر دریافت های غیرقانونی در قبال خدمات بس��تری دو روز 
پس از اعلام شکایت درصورت صحت، پیگیری و با متخلفان برخورد 

می شود.  
دکتر سید حسن هاشمی در حاشیه مراسم راه اندازی سامانه تلفنی 1690 
در وزارت بهداشت در جمع خبرنگاران گفت: دو روز نخست پس از تماس 
 تلفنی با این ش��ماره و اعلام شکایت، کارشناس��ان صحت آن را بررسی 
می کنند و در صورت تایید از طریق دو مس��یر ش��امل بخ��ش تعزیرات 
کمیسیون ماده 11 و سازمان نظام پزشکی با متخلفان برخورد می شود. 

وی افزود: درم��واردی که پزش��ک متخلف از اعض��ای هیات علمی 
دانشگاه یا از کارکنان بیمارستان دولتی باش��د، مسیر سومی نیز که 
همان وزارت بهداشت و دانش��گاه علوم پزشکی مربوط است تخلف را 

پی گیری خواهند کرد.  
وزیر بهداشت تاکید کرد: مردم فقط برای اعلام شکایت یا تشکر از پزشکان 
در قبال خدمات بستری با 1690 تماس بگیرند و این سامانه پاسخگوی دیگر 

مشکلات درمانی مردم نیست.

 هیأت پارلمانی ایران
 ۲4 آبان به ویتنام سفر می کند 

هیأت پارلمانی ایران به ریاست حسین سبحانی نیا، شنبه هفته آینده 
به ویتنام سفر می کند. گروه دوستی پارلمانی جمهوری اسلامی ایران و 
ویتنام به ریاس��ت حسین سبحانی نیا روز ش��نبه )24 آبان( به کشور 
ویتنام سفر می کند. بر اس��اس برنامه ریزی های انجام شده قرار است 
که هیأت پارلمانی ایران دراین سفر با برخی از مقامات ویتنامی به ویژه 
رییس مجلس، رییس گروه دوستی پارلمانی جمهوری اسلامی ویتنام 
و ایران  و تعدادی از مسوولان این کشور دیدار و درباره مسائل دو جانبه 

گفت وگو کنند.

تاکید سوزان رایس بر عدم همکاری 
نظامی میان ایران و آمریکا 

مشاور امنیت ملی آمریکا تاکید کرد: ایران و آمریکا هیچ گونه همکاری 
نظامی با یکدیگر در عراق ندارند. س��وزان رایس، مشاور امنیت ملی 
آمریکا گفت که هی��چ گونه همکاری نظامی میان ای��ران و آمریکا در 

عراق برای مقابله با نیروهای داعش وجود ندارد. 
بر اساس گزارش پایگاه خبری تحلیلی آنتی وار سوزان رایس در حالی 
بر عدم همکاری نظامی میان تهران و واش��نگتن تاکید می کند که به 
تازگی گزارشاتی ادعایی مبنی بر ارس��ال نامه ای از سوی باراک اوباما 
رییس جمهور آمریکا به آیت الله خامنه ای، رهبر جمهوری اس��لامی 
ایران منتشر شده اس��ت و اکنون نوبت مشاور امنیت ملی آمریکاست 

که این شرایط را کم اهمیت جلوه دهد. 
جنگ طلبان کنگره پس از انتش��ار این خبر اوباما را مورد انتقاد قرار 
داده و تاکید کردند: برقراری ارتباط با مقامات ایرانی می تواند خطرناک 
باشد و ممکن اس��ت روابط آمریکا با کش��ورهای عرب سنی را تهدید 
کند. این در حالی اس��ت که مقامات دولت آمریکا ارس��ال این نامه را 
تکذیب نکرده اما از اظهارنظر و انتش��ار محتوای آن سرباز زدند. این 
 مقامات تاکید دارند که سیاست  کشورشان در قبال ایران تغییر نکرده

 است. 
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

رهبر معظم انقلاب درحکم انتصاب آقای سرافراز به ریاست سازمان صداوسیما:

 مسوولیت تاریخی رسانه ملی حفظ و ارتقای استقلال فرهنگی و هویت انقلاب ایران اسلامی است
حضرت آیت الله خامنه ای طی حکمی ب��ا تقدیر از تلاش های 
خستگی ناپذیر و دلس��وزانه مهندس عزت الله ضرغامی، آقای 
محمد سرافراز را برای یک دوره پنج ساله به ریاست سازمان صدا 

و سیمای جمهوری اسلامی ایران منصوب کردند.
 رهبر معظم انقلاب اس��لامی در این حکم با اشاره به مسوولیت 
تاریخی رس��انه مل��ی درحف��ظ و ارتقای اس��تقلال فرهنگی و 
هویت انقلاب ایران اسلامی تاکید کردند: سازمان صدا و سیما 
با مأموریت خطیر »هدایت و مدیری��ت فرهنگ و افکار عمومی 

جامع��ه« به مثابه دانش��گاه عموم��ی، وظیفه گس��ترش دین، 
اخلاق، امید و آگاهی و ترویج س��بک زندگی اس��لامی- ایرانی 
در میان آحاد ملت را بر عهده داشته و به عنوان موتور محرک و 
مشوق پیشرفت کشور، وظیفه پشتیبانی رسانه ای همه جانبه 
و مبتکرانه در امر بس��یج عمومی ملت و نی��ز کمک به مدیریت 
 ه��ای اجرایی در جهت تأمی��ن اهداف و اجرای سیاس��ت های 
کلان نظام و تحقق سند چشم انداز کش��ور را بر دوش دارد. در 

قسمتی از حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی آمده است:

س��ازمان صدا و س��یما با مأموریت خطیر »هدایت و مدیریت 
فرهنگ و افکار عموم��ی جامعه« به مثابه دانش��گاه عمومی، با 
تکیه بر فعالیت ها و برنام��ه های حرفه ای پیش��رفته و عمیق 
رسانه ای، وظیفه گسترش دین و اخلاق و امید و آگاهی و ترویج 
س��بک زندگی اس��لامی- ایرانی در میان آحاد ملت را بر عهده 
دارد. مسوولیت تاریخی رس��انه ملی در مقطع کنونی، حفظ و 
ارتقای اس��تقلال فرهنگی و هویت انقلاب ایران اسلامی است. 
»عزم ملی و ابتهاج معنوی و نش��اط انقلاب��ی« آحاد جامعه در 

مسیر اهداف بلند نظام اسلامی، در گرو آگاهی و معرفت عمیق 
و گسترده عمومی و نیازمند پیوند با سرچشمه های تولید فکر 
ناب دینی و خیل دلبستگان فرهیخته و پرانگیزه انقلاب اسلامی 
است. سازمان صدا و س��یما همچنین به عنوان موتور محرک و 
مشوق پیشرفت کشور، وظیفه پشتیبانی رسانه ای همه جانبه و 
مبتکرانه در امر بسیج عمومی ملت و نیز کمک به مدیریت های 
اجرایی در جهت تأمین اهداف و اجرای سیاست های کلان نظام 

و تحقق سند چشم انداز کشور را بر دوش دارد. 

رییس مجلس در مراسم افتتاحیه بیستمین نمایشگاه مطبوعات و خبرگزاری ها:

مرزهای آزادی در اختیار اصحاب رسانه قرار گیرد 

گروه 
ایران

محم�د 
افتخاری
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟
؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟
؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

گروه 
ایران

آگهی مزایده         تجدید نوبت اول 
سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان به اس��تناد مصوبه هیات مدیره املاک موسوم به کاروانسرای نخجوانیها واقع 
در جنوب شرقی میدان امام )ره( با کاربری هتل و مجتمع اقامتی، را از طریق مزایده به فروش می رساند، لذا افراد واجد 
شرایط می توانند تا ده روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم جهت دریافت اسناد مزایده به دبیرخانه سازمان واقع در خیابان 

ابن سینا، مقابل بانک ملی، کوچه کدخدا بن بست دوم مراجعه نمایند. 
سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان تلفن تماس: 031-34484892-4

با برگزاری این 
نمایشگاه، تمام 

خدمات این حوزه 
در دسترس همگان 

است و مسوولان 
مربوطه می توانند 

ارزیابی مناسبی از 
این حوزه به دست 

آورند

روزنامه هافینگتن پس��ت در گزارشی نوشت: در 
حالی که ای��ران و قدرت های جهان��ی به تلاش 
های شان برای دستیابی به یک توافق هسته ای 
ادامه می دهند. منافع برخی در این اس��ت که با 
حفظ شرایط کنونی خاورمیانه به نفوذ آمریکا در 

منطقه ادامه دهند.
به گزارش ایس��نا، روزنامه هافینگتن پست در ادامه می نویسد 
همان طور که ایران و قدرت های جهانی خود را برای دور جدید 
 مذاکرات آماده می کنند، دانش��مندان و تحلی��ل گران امنیت 
بین المللی پیش بینی می کنند که دو طرف باید برای رسیدن به 

یک توافق هسته ای انتخاب های سختی انجام دهند. 
همزمان که قدرت های جهانی درقالب گ��روه1+5 گزینه های 
خود را بررسی می کنند ایرانی ها ممکن است تاکنون استراتژی های 
خود برای مواجهه با شرایط شکست دیپلماسی را به کار گرفته 

باشند. س��والی که در این جا مطرح می ش��ود این است که آیا 
غرب حاضر اس��ت در صورتی که تا ضرب الاجل 24 نوامبر )3 
آذر( توافقی حاصل نشد این مذاکرات را بار دیگر تمدید کند با 
توجه به نزدیک ش��دن پایان این ضرب الاجل و پیشرفت های 
کم حاصل ش��ده ایران و گروه 1+5 امیدوارند که بتوانند در این 
تاریخ تعیین ش��ده به توافق نهایی برس��ند، اما دستیابی به این 
نتیجه چقدر واقع بینانه است؟ هافینگتن پست نوشت با توجه 
به ادامه تنش ها در خاورمیانه میان آمریکا و روسیه که یکی از 
اعضای گروه 1+5 مذاکره کننده با ایران است، احتمال دستیابی 
به توافق جامعه بسیار کم است دلیل مساله این است که ایران از 
نقش موثر خود برای حمایت از آمری��کا در مقابله با داعش آگاه 

است و در ازای آن خواهان انعطاف در برنامه هسته ای اش است. 
نتیجه مذاکرات هرچه باش��د، رایزنی ها بای��د در فضای احترام 
متقابل در نظر گرفتن منافع ملی هر دو طرف، مسائل امنیتی و 
حق برخورداری از تکنولوژی هس��ته ای انجام شود، با این حال 
این امکان وجود دارد که این بی اعتمادی ناش��ی از نبود روابط 
دیپلماتیک میان تهران و واشنگتن منجر به ابری شدن این فضا 
ش��ود، اما در صورت توفق با ایران، آمری��کا در موقعیت بهتری 

خواهد بود تا بتواند به طور مستقیم با ایران همکاری کند.
به نوش��ته این روزنامه آمریکایی نکته مهم دیگر این اس��ت که 
برخی در واشنگتن ترجیح می دهند شرایط کنونی خاورمیانه 
را حفظ کنند و به نفوذ خود در منطقه و منافعی که از ش��رایط 

کنونی از آن بهره می برن��د ادامه دهند، پس م��ی توان نتیجه 
گرفت که بن بست میان غرب و ایران بر سر برنامه هسته ای اش 
به نفع آنهاس��ت. با این حال باید امیدوار بود که دور جدید این 

مذاکرات به نتایجی برسد که مورد نظر هر دو طرف باشد.
اما آنچه که در جمع بندی از تحولات سیاسی در روزهای اخیر 
می توان برداشت کرد آن است که علیرغم هیاهوی تبلیغاتی در 
مورد پیروزی جمه��وری خواهان در آمری��کا باید گفت که این 
پیروزی آنان در مقابل کاخ س��فید هیچ ی��ک از معادلات ایران 

را به هم نمی زند. 
 چرا که اوباما رییس جمه��وری آمریکا دراظهار نظری جداگانه 
اعلام کرده ک��ه اگر با ایران به توافق برس��یم، کنگ��ره را راضی 
خواهم کرد و این میل به توافق تا به حدی است که روزنامه وال 
استریت ژورنال نوشت» آمریکا خواهان س��رمایه گذاری ایران در 

افغانستان است.«

معاون رواب��ط عمومی و انتش��ارات س��پاه پاس��داران انقلاب 
 اسلامی گفت: تفکر عاشورایی، داعش را در سوریه و عراق وادار 

به عقب نشینی کرد.
به گ��زارش اصفهان زیبا به نق��ل از خبرگزاری فارس، س��ردار 
رمضان شریف دیروز در آیین افتتاحیه نخستین همایش بسیج 
و رسانه با بیان مولفه های سه ضلع مثلث مدار رسانه ای با بیان 
اینکه محتوای پیام در رسانه سنگ بنای پیام به حساب می آید، 
گفت: ما در مولفه محتوای پیام به اعتبار مسلمانی و شیعه بودن 
و به دلیل داشتن آخرین پیامبر و کتاب آسمانی منحصر به فرد 
هس��تیم. وی ادامه داد: در یک دوره کم دوگفتمان یکی به نام 
گفتمان آمریکایی و اروپایی و یکی دیگر گفتمان کمونیس��تی 
به وجود آمد و توانس��ت نیمی از مخاطبان را تحت سلطه خود 
و به صورت تفکیک گفتمانی در بیاورد. معاون روابط عمومی و 
انتشارت س��پاه پاسداران انقلاب اس��لامی به بیان شکل گیری 
گفتمان انقلاب اسلامی اشاره کرد و گفت: بعد از این دو گفتمان، 
گفتمانی که با قرآن کریم انطباق فکری داش��ت و نه به شرق و 
نه به غرب وابس��ته بود، روی کار آمد که هم آمریکایی ها و هم 

روس ها در آن زمان مخالفت جدی با این گفتمان داشتند و سعی 
بر این داشتند تا این گفتمان شکل نگیرد.

 وی افزود: استکبار جهانی واهمه ای از این گفتمان داشتند و آن 
تس��خیر قلوب بود که این گفتمان می توانست به راحتی آنها را 

فتح کند و در سال های متمادی هم موفق بوده است. 
معاون روابط عمومی و انتشارت سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به 
بیان دیدگاه امام خمینی )ره( و بنی ص��در پرداخت و عنوان کرد: 
دیدگاه امام خمین��ی )ره( دیدگاهی دین��ی، محتوایی و برگرفته 
از آموزه های عاش��ورا بود، اما دیدگاه بنی ص��در، دیدگاهی کاملا 
مادی بود. شریف اظهار کرد: اگر امروز در هر عرصه ای باور داشته 
باش��یم که بر حق هس��تیم، بدانیم عزت از آن ماست و ذلت از آن 

دشمن است.
 وی گفت: امروز یک رزمنده با همین تفکر توانس��ته در سوریه 
و عراق دشمن را به عقب نشینی وادار کند. شریف تصریح کرد: 
سخن امام خمینی )ره( و مقام معظم رهبری برگرفته از قرآن و 
روایات و همین گفتمان اس��ت و باید به آن توجه داشته باشیم. 
وی با اشاره به ائتلاف ضدداعش اظهار کرد: از آن روزی که این 

ائتلاف به وجود آمده، پیشرفت داعش بیشتر و تلفات آ نها کمتر 
شده است. 

شریف افزود: داعشی ها با در دست داشتن رسانه هایی همچون 
فیسبوک و تویتر توانستند در عرصه مجازی وحشت زیادی را در 
دل مسلمانان سوری و عراقی ایجاد کنند تا جایی که به راحتی 

توانسته اند یک شهر را به راحتی به تصرف خود در بیاورند.
 معاون روابط عمومی و انتشارت سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با 
بیان اینکه گفتمان انقلاب اسلامی امروز هم توانسته تمام حربه های 
دشمنان را به خودش��ان برگرداند، تصریح کرد: امروز به کارگیری 
 رسانه برای غلبه گفتمان هاست. این مس��وول اظهار کرد: امروز ما

 از س��وی دش��منان در حوزه مدیریتی و جایگاه ولایت فقیه مورد 
تهاجم دشمنان هستیم.

وی تصریح ک��رد: باید ام��روز مدیران��ی ش��جاع و کاردان در امور 
اقتصادی داشته باشیم که دشمن نتوا ند روی عدم کارایی مدیران 

برنامه ریزی کند. 
معاون روابط عمومی و انتشارت سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
شناخت و جایگاه ولی فقیه را از وظایف بسیج و رسانه برشمرد و 

گفت: ما باید این مطلب را بشناس��یم و به آن بصیرت داش��ته 
باشیم. شریف عنوان کرد: استراتژی ایران اسلامی همیشه این 
بوده که بین مسلمانان تفرقه و ش��کاف ایجاد نشود و افق ایران 

اسلامی افق قرآن کریم است.

آیا بن بست مذاکرات هسته ای شکسته خواهد شد؟

سردار رمضان شریف:

تفکر عاشورایی، داعش را در سوریه و عراق وادار به عقب نشینی کرد



نایب  رییس شورای اسلامی شهر اصفهان:

فعالیت های موسسه تنظیم و نشر آثار 
امام )ره(در اصفهان باید اطلاع رسانی شود

نایب  رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان گفت: فعالیت های موسسه 
تنظیم و نشر آثار امام خمینی اصفهان باید اطلاع رسانی شود.

 احمد ش��ریعتی ظه��ر در بازدید خ��ود از موسس��ه تنظیم و نش��ر آثار 
امام خمینی اصفهان و نگارس��تان امام خمینی ضمن ابراز خدا قوت به 
متولیان و مسوولان امر در این موسسه به پاس کارها و فعالیت های انجام  
شده در طول این س��ال ها، اظهار کرد: متاس��فانه این موسسه در بحث 
اطلاع رس��انی در س��ال های اخیر آن گونه که باید و شاید در سطح شهر 
فعالیت نکرده و نتوانسته است در ذهن عموم مردم جایگاهی را کسب کند.

وی در ادامه با بی��ان اینکه جایگاه امام راحل در جه��ان باید بیش از این 
وضعیت موجود باشد، تصریح کرد: زمانی که نگاه کوتاهی به تاریخ جهان 
و حضور پررنگ برخی از رهب��ران جهان چون گاندی و نلس��ون ماندلا 
 می اندازیم، متوجه می ش��ویم که در معرفی ابعاد ش��خصیتی و وجودی 

امام راحل به مردم دنیا کوتاهی کرده ایم.
نایب رییس شورای شهر اصفهان اضافه کرد: تبیین و تعریف جایگاه والای 
امام راحل چه در داخل و برای قشر نوجوان کشور و چه در خارج از مرزهای 

کشور امروز یکی از وظایف دستگاه های فرهنگی است.
 وی بیان کرد: امروز با نهایت تاس��ف ش��اهدیم که پیون��د خوبی با افکار 
امام راحل و قشر دانش آموزان کشور برقرار نشده است و بیان ابعاد متعدد 
س��یره زندگی حضرت امام راحل به عنوان الگو برای سطح عامه جامعه 

تبیین نشده است.
 شریعتی اضافه کرد: از دیگر ظرفیت هایی که موسسه تنظیم و نشر آثار 
امام خمینی )ره( می توان��د از آن به خوبی در راس��تای تروی��ج افکار و 
اعتقادات ام��ام راحل از آن بهره ببرد، توضیح و تبیی��ن افکار، اعتقادات، 
روش و منش امام راحل برای گردشگران و توریست های خارجی است که 

به اصفهان سفر می کنند.
وی درپایان تاکی��د کرد: پیش��نهاد می کنم برای ترویج ه��ر چه بهتر و 
 موثرتر افکار، منش و روش ام��ام راحل، حتی آثاری چون دیوان اش��عار

امام خمینی)ره(، وصیت نامه سیاسی و دیگر تالیفات پیوند مستحکم تر و 
کاربردی تری با محافل دانشگاهی و مجامع دانشجویی از سوی موسسه 

تنظیم و نشر آثار امام خمینی )ره( اصفهان صورت پذیرد.

رییس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی 
شهر اصفهان:

معرفی امام راحل به عنوان الگوی معاصر 
به نسل نوجوان و جوان ضروری است

رییس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر اصفهان در پیشنهادی 
به موسس��ه تنظیم و نش��ر آثار امام خمینی )ره( اصفهان گفت: تبیین 
 سیره امام راحل به عنوان الگوی معاصر به نسل نوجوان و جوان ضروری 

است.
اصغر آذربایجانی در بازدید خود و برخی از اعضای شورای شهر اصفهان از 
موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی اصفهان و نگارستان امام خمینی 
اظهار کرد: یکی از بزرگ ترین امتیازات امام راحل، جایگاه والای ایشان به 

عنوان یک الگو در زمان معاصر برای نسل جوان است.
وی بیان کرد: جایگاه امام راحل در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
جایگاه رفیعی است و بر کسی پوشیده نیست و به نوعی همه مردم ایران 

اسلامی خود را مدیون امام راحل می دانند.
آذربایجانی تصریح کرد: جایگاه امام خمینی در جایگاه الگویی، گنجینه ای 
ارزشمند محسوب می ش��ود که می توان با تأسی از سیره ایشان در طول 

زندگی به موفقیت هایی بزرگی دست یابیم.
وی افزود: س��یره حضرت امام راح��ل در قالب یک کت��اب چهار جلدی 
برای معرفی به نس��ل جوان و نوجوان تحت عنوان یک منبع ارزشمند از 
ضروریات پرورش نیروی هم تراز انقلاب اسلامی است، حقیقت این است 
که مهم ترین نیاز و ضرورت در جامعه فعلی، معرفی امام راحل به عنوان 

الگویی به نسل جوان و نوجوان است.
 رییس کمیس��یون فرهنگی شورای اس��لامی ش��هر اصفهان ادامه داد: 
برهمین اساس به نظر می رسد یکی از رسالت های موسسه تنظیم و نشر 
آثار امام خمینی در ش��رایط فعلی، اقداماتی اس��ت که منجر به معرفی 
هرچه بهتر و عمیق تر و ایجاد پیوند محکم تری میان افکار، روش، منش و 

اعتقادات امام راحل با نسل جوان و نوجوان شود.
وی در ادام��ه ضمن ابراز گله مندی نس��بت به کوتاهی های انجام ش��ده 
 در وادی تبلیغات و اطلاع رس��انی از س��وی موسس��ه تنظیم و نشر آثار 
امام خمینی در اصفهان بیان کرد: در بعد آشنایی اذهان عمومی شهروندان 
به ویژه جامعه متدین و ولایت مدار اصفهانی با نگارستان امام خمینی و 
کارکردهای موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی باید گام های موثرتری 
برداشته شود و مجموعه شهرداری و شورای شهر و کمیسیون فرهنگی 
شورای شهر در زمینه بسترسازی و همکاری در این بخش اعلام آمادگی 

همه جانبه می کند.
آذربایجانی اضافه ک��رد: از دیگ��ر اقداماتی که به نظر من باید از س��وی 
نهادهایی چون موسس��ه تنظیم و نش��ر آثار امام خمینی صورت گیرد، 
برگزاری مراسم و برنامه های فرهنگی خود به طور مشارکتی است که قطعا 
این امر از چندین بعد برای موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی و رسالت 

اصلی آن، یعنی ترویج افکار امام راحل در بدنه جامعه سودمند است.
وی با بیان اینکه در بدنه ش��هرداری در حوزه فرهنگی تلاش ش��ده که 
از جزیره ای عمل کردن و رفتار کردن پرهیز ش��ود و به س��مت کارهای 
مش��ارکتی با دیگر ارگان ها گام برداشته ش��ود، افزود: موسسه تنظیم و 
نشر آثار امام خمینی می تواند با اندیشیدن تدابیر لازم و به نوعی تامین 
کارش��ناس و اس��تاد مربوطه در زمینه تبیین و معرفی ابعاد شخصیتی 
امام راحل و افکار ایشان به مردم و قش��ر نوجوان با شهرداری اصفهان و 

فرهنگ سراهای محلات قدم خوبی بردارد.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

ریزگردهای اطراف شهراصفهان با جاری شدن زاینده رود کم می شود
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به بازشدن آب زاینده رود 
گفت: ریزگردهای اطراف شهر اصفهان با جاری شدن زاینده رود 

کم می شود.
عباس حاج رسولیها در جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان 
افزود: ریزگردهای اطراف ش��هر اصفهان یک��ی از دلایل آلودگی 
 هواس��ت که با ج��اری ش��دن آب در زاینده رود و س��یراب ش��دن 
زمین های کشاورزی اطراف اصفهان این مشکل برطرف می شود. 
وی با بیان اینکه باید در تمام جایگاه های سوخت، بنزین یورو چهار 

توزیع شود، گفت: توزیع این نوع بنزین نیز باعث بهبود هوای شهر 
اصفهان شد.

وی به تاثیر راه اندازی متروی اصفهان در کاهش آلودگی هوا اشاره 
کرد و گفت: قرار اس��ت از ابتدای آذر، خط نخست مترو در شمال 

اصفهان راه اندازی شود.
حاج رسولیها افزود: باید عملیات خط دوم و سوم مترو نیز به زودی 
آغاز شود. وی تجهیز ناوگان اتوبوسرانی اصفهان به دو هزار اتوبوس، 
40 کیلومتر خط BRT و توجه به معاینه فنی خودروها را از جمله 

برنامه های مهم برای جلوگیری از آلودگی هوا عنوان کرد.
وی با بیان اینکه جاری شدن آب زاینده رود باعث به وجود آمدن 
ش��ور زیادی در بین مردم ش��ده، ابراز امیدواری کرد این جریان 

دایمی باشد.
عضو شورای اسلامی اصفهان با اشاره به روز 25 آبان و تشییع پیکر 
370 شهید در اصفهان، از شهرداری، ش��ورای هماهنگی تبلیغات 
 اسلامی و مدیریت اس��تان و ارگان های مربوط خواست برای زنده 

نگه داشتن 25 آبان تلاش کنند.

رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان گفت: 
متاس��فانه امروزه دش��منان دین ب��ه ویژه  
دشمنان تشیع درصدد هس��تند تا از دین و 
شیعه چهره خشن بس��ازند و به  واسطه این 
خشونت ها اسلام هراسی و دین زدایی را در 

جهان تقویت کنند.
 مهندس رضا امینی امروز در جلسه علنی شورای اسلامی شهر 
اصفهان با بیان اینکه قمه زنی پدیده نادرستی است که گریبان گیر 
شهر اصفهان شده است، اظهار کرد: ریش��ه این عمل به دروان 
صفویه بر می گ��ردد و امیداواریم که م��ردم از انجام این عمل 

دست بردارند و این خرافه حذف شود.

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه در شهر اصفهان 
آیین های مختلف روضه خوانی، دسته گردانی، شمایل خوانی، 
پرده خوانی، چاووش��ی خوانی، تعزی��ه خوانی،جاق جاقه زنی و 
نقالی برگزار می ش��ود، گفت: تمام این آیین ها نیازمند مراقبت 

جدی است.
 وی با اشاره به اینکه یکی از موارد مهم و قابل تامل در آیین های 
س��وگواری اهل بیت )ع( نقش و اثر نمادها و ابزارهاست که هم 
می تواند فرصت باش��د و هم تهدید، اضافه کرد: علم، علامت، 
توق،پرچم، بیرق و چندی��ن نماد متنوع دیگ��ر در آیین های 
سوگواری توسط کارشناسان علوم دینی برای مردم وعزاداران 
تبیین ش��ود تا هم از ورود ابزارهای خرافی که باعث وهن دین 

می ش��وند، جلوگیری و از س��ایر ابزارها و نماده��ای عزاداری 
صیانت شود.

رییس شورای اسلامي شهر اصفهان با بیان اینکه 
غیرت، شجاعت، صداقت، امانت، ایمان، تقوی، 
عفت و فداکاری صفاتی هستند که لازمه حیات 
انسانی و اجتماعی اس��ت، ادامه داد: اگر جامعه 
این گونه صفات را از دست بدهد، قطعا محکوم 

به مرگ و ذلت خواهد بود.
امینی خاطر نش��ان ک��رد: آنچه موج��ب تقویت و 
احیای این گونه صفات بوده،همین روضه خوانی ها، 
مصیبت ها و گریه هاست و امیدواریم توانسته باشیم 
با حض��ور هدفمند و با اخلاص در ای��ن مجالس، از 
سرچش��مه های فیض این آیین ها اس��تفاده کافی 

را ببریم.
وی با بیان اینکه باید تلاش کنیم تا خس��ارات 

ناشی از آس��یب های جدی که در طول سالیان دراز گذشته به 
دین و آیین های عزاداری وارد ش��ده اند بکاهیم و آنها را حذف 
کنیم، تصریح کرد: متاس��فانه امروزه دش��منان دین خصوصا 
دشمنان تشیع درصدد هستند تا از دین و شیعه چهره خشن 
بسازند و به واسطه این خشونت ها اسلام هراسی و دین زدایی 

را در جهان تقویت کنند.
رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان با بیان اینکه ماه محرم و 
مجالسی که در آن تشکیل می ش��ود، فرصت و زمان مناسبی 
است که اگر با تدبر و برنامه ریزی صحیح همراه باشد، می توان 
به نتایج و اهداف عالی مد نظر دست یافت، افزود: برای دستیابی 
به این اهداف که پیش��وایان کفر و پی��روان ضلالت و گمراهی 
همواره سعی و تلاش بسیاری می کنند که آثار نیک آن را از بین 
برده و محو کنند، باید طبق دس��تورهای الهی و آداب و آیین 

خاص آن عمل نمود.
وی تطهیر و تنزیه تاریخ عاشورا را امری ضروری دانست و افزود: 

در قرون گذشته دشمنان قسم خورده و دوستان نادان خواسته 
یا ناخواس��ته دس��ت به دس��ت هم داده، صدها 
داستان ساختگی و خرافات عامه پسند را در تاریخ 
عاشورا گنجانده اند و گاهی چنان تند و تیزتاخته اند 
که گویی از پیش چنین تهاجمی را بر تاریخ عاشورا 

تدارک دیده اند.
امینی ادامه داد: ضروری اس��ت که با پژوهش و 
تعمق در ابعاد مختلف عاش��ورا و شناخت عمیق 

این واقعه حرمت و قداست آن را حفظ کنیم.
 

   ابراز امیدواری رییس شورای شهربرای 
راه اندازی متروی اصفهان در آذر ماه

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان ابراز امیدواری 
کرد که فاز اول قطار ش��هری این ش��هر با تلاش 

سازمان قطار شهری در آذر ماه راه اندازی شود.
اوایل سال جاری واگن های قطار شهری اصفهان برای استفاده در 
فاز اول آن وارد اصفهان شدکه در ماه های گذشته مورد آزمایش 
قرار گرفته اس��ت. رضا امینی همچنین با اشاره به جاری شدن 
آب در زاینده رود از همه کسانی که برای جاری شدن آب تلاش 

کرده اند، قدردانی کرد.
 امینی با اش��اره به اینکه آق��ای نوید برهانی، ج��وان اصفهانی 
مقام اول جهان در مسابقات بازی ها و ورزش های الکترونیک را 
کسب و مدال خود را تقدیم به رهبر معظم انقلاب کرده است، 
 گفت: کس��ب این مقام باعث افتخار ایران اس��لامی و اصفهان

 شد.
وی افزود: هفته آینده از این عزیز و خانواده اش در جلسه علنی 

شورای اسلامی قدردانی خواهد شد.
رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان همچنین از همکاری و 
مشارکت مردم و ش��هرداری و ارگان های مختلف در برگزاری 

مجالس عزای امام حسین )ع( قدردانی کرد.

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان:

دشمنان تشیع درصدد هستند تا از دین  چهره خشن بسازند
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ش�����ورا

اخبــار کوتــاه

گروه
شورا

خبرگزاري ایمنا: عضو ش��وراي اسلامي ش��هر اصفهان با بیان 
اینکه برخورد کارگزاران نظام باید انس��اني منصفانه و عادلانه 
باشد، اظهار داشت: مگر روایات، احادیث و آیات الهي در مورد 
خدمت، انجام وظیفه و کار کم داریم که این گونه با اربابان رجوع 

و نیازمند رفتار مي شود.
نورالله صلواتي با اشاره به مراجعه شهروندان و شکایت از برخورد 
بعضي کارکن��ان دولتي و مناطق ش��هرداري گف��ت: مردم از 
کارگزاران جمهوري اسلامي انتظار دارند که برخورد شایسته و 

مناسب با آنها داشته باشند.
وي با اشاره به اینکه برخورد کارگزاران نظام در شهرهاي دیگر 
بس��یار منصفانه و صمیمانه اس��ت، افزود: در ش��هرهاي دیگر 
برادرانه در جهت حل مشکلات یکدیگر تلاش مي کنند، اما در 
این شهر به خاطر اول شدن و احساس برتري نسبت به بقیه، به 

یکدیگر ظلم مي کنیم.
عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان تصریح کرد: ملاحظه مي شود 
که اداره دارایي چقدر جانفش��اني و تلاش مي کنند که پوست 

مردم را بکنند تا در ردیف اول مملکتي قرار گیرد.
صلواتي خاطرنش��ان کرد: فرار سرمایه ها و س��رمایه گذاران از 
اصفهان به ش��هرهاي دیگر ایران و به کشورهاي جنوبي چقدر 

سرعت و رشد داشته است.
مطمئن باش��ید که اکثر آنها به دلیل برخورد بد مسوولانمان و 

مدیران و کارگزاران است.
وي اظهار داشت: با مردم به گونه اي برخورد مي شود که زماني 
که اسم دارایي، اداره کار، س��ازمان بیمه و مناطق شهرداري و 
دادگستري مي آید، مردم بعضا از حقشان مي گذرند و حتي از 

جلوي درب این ادارات هم رد نمي شوند.
عضو ش��وراي اس��لامي ش��هر اصفهان با بیان اینک��ه برخورد 
کارگ��زاران نظام باید انس��اني منصفانه و عادلانه باش��د، ادامه 
داد: مگر در دین، روایات، احادیث و آی��ات الهي در مورد خدمت، 
انجام وظیفه و کار کم داریم که این گونه با اربابان رجوع و نیازمند 

رفتار مي شود.
صلواتي اضافه کرد: چرا س��ازمان آب و فاضلاب ب��ه بوي ناگواري و 
مشمئز کننده اي که خیابان هاي شهر را فراگرفته توجهي نمي کند  
در حالي که دریچه ها و حوضچه هایي که بوي ناگواري دارد، باید 

مرتب شست وشو داده شود.
وي بیان کرد: از دین خدا و پیغمب��ر هم که بگذاریم افرادي که 
در سازمان و اداره اي مشغول به فعالیت هستند، با آن سازمان 
قراردادي منعقد کرده اند که باید در قبال آن قرارداد به وظایف 

خود عمل کنند.
عضو شوراي اس��لامي ش��هر اصفهان گفت: این گونه افراد که 
به وظایف خود عمل نم��ي کنند و برخورد ناشایس��ت با مردم 
دارند، گمان نکنند که برنده و پیروز هستند، این افراد به مردم 

 ظلم کرده ان��د و نتیجه این ظلم را در زندگیش��ان هم خواهند 
دید.

صلواتي افزود: من مطمئن هستم که اگر به همدیگر 
ظلم نکنیم و همدیگر را یاري کنیم، قطعا وعده هاي 
الهي محقق خواهد ش��د و حتي آب نیز به صورت 

دایمي در رودخانه زاینده رود جاري خواهد شد.
وي تصری��ح کرد: س��ال ه��اي قبل تع��دادي از 
کارکنان س��ازمان آب منطقه اي به خدمت یکي 
از علمای اصفهان رفته بودند که براي نزول باران 
دعا و نماز بخوانند،ایشان هم فرموده بودند:» نماز 
باران، آداب و ش��رایط خود را دارد،گناه نکنید تا 

آب در رودخانه جاري شود.«
عضو شوراي اسلامي ش��هر اصفهان خاطرنشان 
کرد: مي ت��وان با الهام و اس��تمداد از عاش��ورا و 
عاشوراییان و امام حس��ین)ع( و یاران باوفایشان 

حداقل انجام وظیفه کنیم.
 البته باید گفت نمي توان به آن پررنگي س��ریعا 
به صفا و صداقت و یکرنگي امام و یارانشان دست 

یابیم.
صلواتي ب��ا بیان اینک��ه بیایید ب��ه یکدیگر ظل��م نکنیم و حق 
را اطلاع رس��اني کنی��م، اظهار داش��ت: از هم��کاران مناطق 
ش��هرداري مي خواهیم، حقوق حقه مراجعان را طبق ضوابط 
و مقررات و مصوبات ش��ورا رعایت کنند و اگر اش��کال شرعي 
 و قانوني بود آن را با تصویب کنن��دگان و قانون گذاران مطرح

 نمایند.
وي ادامه داد: بارها ش��هردار اصفهان در جلسات مدیران شهري 
مطرح کرده اند که جهنم مجاني براي ش��هرداري نروید، این در 
حالي است که برخي ها کاسه داغ تر از آش مي شوند و براي کسب 
درآمد برتر و اول شدن و رس��یدن به اعتبار و بودجه پیش بیني 

شده، زیاده طلبي مي کنند.
عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان با بیان اینکه 
فشار بیش از حد به مراجعان را چگونه مي توان 
توجیه کرد، گفت: به یاري خداوند و اولیاي الهي 

به عدالت و حق با مردم رفتار کنیم.
صلوات��ي اف��زود: از مدیری��ت هاي اس��تاني و 
مس��وولان ذیربط مي خواهیم بر برخوردهاي 
کارگ��زاران خود با مردم و ارباب��ان رجوع توجه 

کنند.
وي با اش��اره به بروز اتفاقات اخی��ر در اصفهان 
تصریح کرد: ب��ا توجه به رخ داده��اي اخیر در 
اصفهان، انتظارات و توقعات مردم از مسوولان 
نظام که هم جمهوري است و هم اسلامي، زیاد 

است و این هزینه بیشتري را مي طلبد.
عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان خاطرنشان کرد: 
خوشبختانه مردم حرفشان را بیش از حد معمول و 
معقول مي زنند و متاسفانه اهانت هایي هم بعضا 

مي شود که دور از انصاف و مروت است.
صلواتي اظهار داشت: قطعا عامل جنایت اسید پاشي یا دیوانه و رواني  

و یا از عوامل استکبار جهاني است.
وي در بخش دیگر سخنان خود ضمن تشکر از تلاش در جهت 
الکترونیکي و ش��فاف کردن محاس��بات ادامه داد: به زودي از 
سامانه الکترونیکي و ش��فاف کردن محاس��بات در شهرداري 
 در جه��ت رفع ابهام و اش��کالات ج��اري و معض��لات موجود، 

پرده برداري مي شود.
این عضو شورای اسلامی شهر اصفهان ضمن تشکر از تلاش های 
مدیریت شهری در خصوص شفاف سازی امور شهرداری گفت: 
اعتمادس��ازی در امور به ارتباط بهتر مردم و مدیریت ش��هری 

کمک می کند.

عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان:

برخورد کارگزاران نظام با مردم باید انساني، منصفانه و عادلانه باشد

ضروری است که 
با پژوهش و تعمق 

در ابعاد مختلف 
عاشورا و شناخت 

عمیق این واقعه 
حرمت و قداست 
آن را حفظ کنیم

عضو ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان توج��ه به ش��اخصه های 
 معم��اری اس��لامی در بافت مرک��زی ش��هر را مورد تاکی��د قرار 
داد. سید کریم داودی با تاکید بر اینکه توسعه شهر اصفهان به ویژه 
بافت قدیمی و تاریخی شهر باید متناسب با هویت معماری اسلامی 
باشد،اظهار داش��ت:درحال حاضر مرحله خاصی از نظر معماری 
برای وضعیت س��یمای شهر در سطح ش��هر اصفهان ایجاد شده، 
لذا توجه به معماری فضای عمومی یا نمای ساختمان ها و فضای 
داخلی ساختمان ها، امری مهم و ضروری تلقی می شود. وی اذعان 
داشت: در بافت مرکزی شهر اصفهان باید شاخصه های معماری 
اصفهان مورد توجه ویژه قرار گرفته و اصفهان متناس��ب با هویت 
معماری اسلامی توس��عه یابد. عضو شورای اسلامی شهر اصفهان 

خاطرنشان ساخت: در بافت مرکزی شهر نباید از الگوهای غربی در 
زمینه معماری و ساختمان سازی استفاده شود و باید از شاخصه 
 های اس��لامی در معماری اصفهان بهره برد. در کمیسیون ماده 5 
ضابطه هایی برای توسعه نمای س��اختمان های شهری بر اساس 
معماری اسلامی مشخص شده اس��ت. داودی با تاکید بر اینکه بر 
اس��اس این ضابطه ها نمای ساختمان های ش��هری باید از آجر و 
سنگ باشد، عنوان کرد: استفاده از مدل های جدید و غربی در بافت 
اصلی شهر نباید وجود داشته باشد و شهرداری و شورای شهر با این 
موضوع مخالف اند.وی تصریح کرد: معماران و مهندسان اصفهان 
باید به معماری بناهایی مانند میدان امام)ره(، پل خواجو، سی و سه 

پل و سایر نماهای تاریخی توجه کنند.

سخنگوی شورای اس��لامی ش��هر اصفهان از تصویب کلیات 
لایحه س��اماندهی تابلوه��ای خدماتی و تجاری در ش��ورای 

اسلامی این شهر خبر داد.
ندا واشیانی پور روز ش��نبه در شصت و یکمین جلسه شورای 
اس��لامی ش��هر اصفهان افزود: کلیات این لایحه تصویب شد 
ولی جزییات آن برای بررسی به کمیس��یون تلفیق برگشت 

داده شد.
وی اظهار کرد: این لایحه مربوط به سازمان زیبا سازی شهرداری 
و در جهت نظم بخشیدن، آرام سازی و تخصصی ترکردن کارها 

بوده است.
وی با بیان اینکه در جلسه امروز شورای شهر اصفهان لایحه 

انتخاب نمایندگان این شورا در مجامع نیز بررسی شد، اظهار 
کرد: طرح نظارت برحس��ن اج��رای بودجه نیز ب��ه تصویب 
اعضای ش��ورای اسلامی ش��هر اصفهان رس��ید و اعضای آن 

انتخاب شدند.
وی گفت: آقای��ان داوودی، معین و زاده��وش جهت نظارت 

برحسن اجرای بودجه به مدت یک سال انتخاب شدند.
واشیانی پور اظهار کرد: سازمان قطار شهری نیز اعلام کرده در 
آذر ماه امسال خط اول مترو از شهرک کوثر تا میدان 25 آبان 

برای استفاده همشهریان راه اندازی می شود.
وی افزود: این سازمان اعلام کرده همه شرایط برای این اقدام 

فراهم شده است.

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید کرد:

توجه به شاخصه های معماری اسلامی در بافت مرکزی شهر
کلیات لایحه ساماندهی تابلوهای خدماتی و تجاری 

شهر اصفهان تصویب شد

 به زودي از سامانه 
الكترونیكي و 
شفاف کردن 
محاسبات در 
شهرداري در 

جهت رفع ابهام و 
اشكالات جاري و 
 معضلات موجود، 

 پرده برداري 
مي شود



 آب مورد نیاز کشاورزان اصفهان 
با  اجرای برنامه انقباضی دولت تامین شد

وزارت نیرو اعلام کرد: با اجرای برنامه انقباضی دولت، زاینده رود حیات 
دوباره یافت و آب مورد نیاز کشاورزی این حوضه به ویژه شرق اصفهان 

برای پاییز سال جاری و بهار 94 تامین شد.
 همزمان با جاری شدن آب در زاینده رود » مهرزاد احسانی« مدیرکل 
دفت��ر مدیری��ت منابع آب به ه��م پیوس��ته حوضه ه��ای آبریز فلات 
مرکزی ش��رکت مدیریت مناب��ع آب ایران اع��لام کرد: با رهاس��ازی 
آب در زاین��ده رود، افزون ب��ر 600 میلیون مترمکع��ب آب مورد نیاز 
کش��اورزان اصفهان برای کش��ت پاییزه تامین ش��د. وی، با اش��اره به 
اجرای طرح های مدیریت مص��رف در این حوضه، گف��ت: این راهبرد 
موجب ش��د در پایان س��ال آبی گذش��ته 417 میلیون مترمکعب آب 
در مخزن س��د زاینده رود باقی بماند و در آغاز زمان کش��ت پاییزه در 
آبان ماه، بتوانی��م وعده وزیر نیرو به کش��اورزان منطقه را عملی کنیم. 
 احسانی با اشاره به رهاس��ازی 80 مترمکعب آب در ثانیه از 14 آبان ماه 
از س��د زاینده رود، گفت: این میزان آب برای زمین های غرب و شرق 
اصفهان است که در کنار این رهاسازی آب، اکوسیستم زاینده رود نیز 
احیا شده است. وی افزود: آب کشاورزی برای یک ماه خواهد بود و پس 
 از آن قرار است، رهاسازی آب به میزان 27 میلیون مترمکعب برای حیات 
زاینده رود تداوم یابد. احس��انی با بیان اینکه جریان آب در زاینده رود 
تا پایان خرداد ماه سال آینده ادامه خواهد داشت، گفت: درصورتی که 
میزان آب ورودی به سد زاینده رود بیشتر از یک میلیارد و 500 میلیون 
مترمکعب باشد، این امکان را خواهیم داشت که جریان آب را در تابستان 
 نیز داشته باشیم؛ این درحالی است که جریان ورودی به سد زاینده رود 

در سال آبی گذشته یک میلیارد و 33 میلیون مترمکعب بود.
وی با تاکید بر لزوم تغییر الگوی کش��ت در این حوضه آبریز، گفت: در 
غرب اصفهان در زرین شهر و لنجان الگوی غالب کشاورزی کشت برنج 
است و این کشت هم از نظر فصل کاشت وهم نوع محصول، به آب بسیار 
زیادی نیاز دارد که چنین محصولی با توجه به پتانسیل آبی منطقه برای 

کشت در فلات مرکزی ایران مناسب نیست.
احسانی ادامه داد: برای هر هکتار برنج 18 هزار مترمکعب آب نیاز است 
درحالی که در محصولی مانند گندم این میزان پنج هزار مترمکعب برای 
هر هکتار است و با تغییر نوع کشت، برداشت از منابع آب منطقه به میزان 

قابل ملاحظه ای کاهش خواهد یافت.
شامگاه چهارش��نبه، زاینده رودحیاتی دوباره یافت و بستر خشک این 
عرصه طبیعی شاهد جاری شدن مایه حیات بود و این اقدام خوشنودی 
مردم را در پی داشت و کشاورزان مناطق مختلف اصفهان و حوضه این 
رودخانه نماز شکر بجای آوردند. در اجرای برنامه های انقباضی دولت 
در حوضه و س��د زاینده رود، از بامداد روز سه شنبه 13 آبان، حجم آب 
خروجی از س��د زاینده رود به منظور تامین آب مورد نیاز کشت پاییزه 
کشاورزان پایین دست این حوضه آبی و نیز حق آبه تالاب گاوخونی به 
80 متر مکعب در ثانیه افزایش یافت و حرکت آب در منطقه بالادست 
زاینده رود آغاز ش��د و یک روز بعد به اصفهان رس��ید. جاری شدن آب 
زاینده رود و عبور آن از شهرها و روستاهای حاشیه این رودخانه، موجب 
خوشحالی مردم استان اصفهان شد. خشک سالی ادواری و بارگذاری 
بیش از حد روی رودخانه زاینده رود در سال های اخیر سبب خشکی این 
رودخانه و تالاب گاوخونی شد. زاینده رود از کوه های چلگرد در استان 
چهار محال و بختیاری سرچشمه می گیرد و پس از حدود 300 کیلومتر 
طی مسیر به تالاب گاوخونی در منطقه کویری شرق اصفهان می ریزد.

بر روی رودخانه زاینده رود، چند پل تاریخی از زمان صفویان و قبل از 
آن برجا مانده است. در استان چهارمحال و بختیاری پل زمانخان و در 
استان اصفهان پل های مشهور تاریخی سی و س��ه پل یا پل الله وردی 
خان، پل خواجو بنا شده اس��ت. قدیمی ترین پل ساخته شده بر روی 
زاینده رود »پل شهرستان« است. جاری شدن آب و حیات دوباره زاینده 
رود به این منطقه و شهر اصفهان، حال و هوای دیگری بخشید به گونه 
ای که حضور مردم طی دیروز و امروز به صورت گروهی، دسته جمعی و 
خانوادگی برای دیدن و حس کردن حیات دوباره این عرصه طبیعی به 

شکل چشمگیری افزایش یافته است.

 بازدید نماینده شهرستان لنجان 
از پروژه های شهرداری فولادشهر

مهندس منصوری نماینده مردم شهرستان لنجان در مجلس شورای 
اس��لامی از پروژه های عمرانی، فرهنگی و خدماتی ش��هر فولادش��هر 

بازدید کردند.
به گزارش روابط عمومی شهرداری فولادشهر، منصوری نماینده مردم 
شهرستان لنجان در مجلس شورای اسلامی به همراه رییس و اعضای 
شورای اسلامی شهر از پروژه های عمرانی، فرهنگی و خدماتی بازدید به 
 عمل آوردند. در این بازدید، شهردار به ارایه گوشه هایي از عملکرد یک ساله

دوران تصدي خویش پرداختند و یاد آور ش��دند تمام تلاش مدیریت 
شهری در ساختن شهری با معیارهای اسلامی و ایرانی می باشد.

مهن��دس منصوری، ضم��ن خدا ق��وت به نیرو ه��ای ش��هرداری و با 
تقدی��ر از خدمات ش��هرداری فولادش��هر در جهت عم��ران و آبادانی 
این ش��هر، اظهار کرد: ب��ا توجه به نامگذاری س��ال به عن��وان اقتصاد 
و فرهن��گ ب��ا ع��زم مل��ی و مدیریت جه��ادی، مدی��ران و پرس��نل 
ش��هرداری بیش از پی��ش در امر توس��عه ش��هری با ه��دف خدمت 
رس��انی در ابعاد مختلف عمران��ی فرهنگی و اجتماع��ی تلاش کنند. 
وی در پایان ای��ن بازدید ضم��ن تش��کر از مهندس امیری ش��هردار 
 و اعضای ش��ورای اس��لامی، اج��رای این پ��روژه ه��ا را خدمتی مهم 
به مردم فولادشهر دانست و افزود: از پیشرفت پروژه ها بسیار خوشحال 
هستم و امید است که تا  دهه  فجر بخشی از آنها به بهره برداری برسد و در 
خدمت مردم قرار گیرند. در این برنامه از پروژه های فرهنگسرای غدیر،  
فرهگسرای دانش، فرهنگس��رای نور، باغ بانوان، پارک جنگلی، میدان 
 دانش��جو، زورخانه پوریای ولی، انتقال پس��اب و دیگر پروژه ها بازدید 

به عمل آمد.

با وج��ود اینکه اصفهان به بیش��ترین ترافیک 
جاده ای را به لحاظ مرکزی��ت جغرافیایی در 
کش��ور داراس��ت و کریدور س��فرهای جنوب 
شمال و شرق و غرب کش��ور به شمار می رود 
اما ازنظر ش��بکه راهی رتبه 27تا 29 کشور را 
 داراست که با احداث س��ه هزار کیلومتر فقط 

به متوسط کشور نزدیک می شود. 
هر چند در اکثر تصادفات بر اساس اعلام منابع رسمی رانندگی های 
خطرآفرین، بیشترین عامل تصادف و تلفات مطرح می شود، اما 
این امر نمی تواند نقش زیرساخت ها و جاده های مناسب و ایمن 
را در سفری بی خطر یا حداقل کم خطرتر کم رنگ کند آن هم 
در ایامی که حوادث رانندگی همواره تلفات و مصدومان فراوانی 
را برجای می گذارد. با آغاز فصل ب��ارش برف و باران و یخبندان 
درجاده های مواصلاتی، طرحی با عنوان دهه ایمنی جاده ها در 
سراسر کشور از نیمه آبان ماه آغاز شد که با بسیج همه نیرو های 
امدادی و راهداری، امدادگران همه ت��لاش خود را برای عبور از 
زمستانی کم خطر و امداد رسانی به در راه ماندگان به کار گرفته 
است در این میان هر ساله اس��تان اصفهان با دارا بودن موقعیت 
خاص جغرافیایی و مرکزیت حجم بس��یاری از بارترانزتی را در 
قلب کش��ور در جاده های خود جای داده اس��ت که این علاوه 
برتوجه بیش��تر به رانندگان به تجهیز خودرو و آگاهی از آخرین 
وضعیت آب و هوایی جاده ها ضرورت توجه به زیر ساخت ها راه 

و شهرسازی را دو چندان می کند.
 مدیرکل راه و شهرس��ازی اصفهان گسترش ش��بکه راهی استان

 به ازای هر 100 کیلومتر احداث راه را نیازمند به 700 میلیارد ریال 
اعتبار دانس��ت و گفت: مس��اله ایمنی در حمل و نقل جاده ای 
همواره از اهمیت خاصی برخورداربوده است که آمار تصادفات و 

میزان خسارت های وارده، این موضوع را تایید می کند.

   اصفهان به احداث سه هزار کیلومتر راه نیاز دارد 
محمود محمودزاده با تاکی��د بر تجهیز راه ه��ا و راهدارخانه ها 

با فرا رسیدن فصل زمستان می گوید: براس��اس مطالعه ای که 
نخستین بار در کش��ور توس��ط این اداره کل، درباره تهیه سند 
احداث راه انجام شد، این استان نیازمند ایجاد سه هزار کیلومتر 

شبکه راه است.
وی، سرانه متوسط راه هم سنگ استان به ازای هر نفر حدود پنج 
متر اعلام کرد و افزود: در برخی از شهرستان ها این سرانه کمتر از 

نیاز است و می بایست برای احداث راه اقدام شود.
به گفته وی، س��ه هزار کیلومتر راه می بایست به راه های استان 
اصفهان اضافه شود تا به متوسط کشور برسد، این در حالی است 
که استان اصفهان از لحاظ نسبی دارا بودن شبکه راهی، در رتبه 

27 تا 29 کشور قرار دارد.
وی با بیان اینکه امسال، براساس پیش بینی سازمان هواشناسی 
بارندگی ها نسبت به مدت مشابه زودتر آغاز و میزان آن بیشتر 
است، یادآور ش��د:  به همین دلیل راهداری زمستانی به صورت 

آماده باش کامل و حضور به موقع در جاده ها فعالیت می کنند.
محم��ودزاده از تجهیز تمام��ی راهدارخانه ها به ش��ن، نمک و 
تجهیزات ماشین آلات سبک و س��نگین خبر داد و اضافه کرد: 
به منظور کاهش تصادفات و س��وانح رانندگی و آگاهی بخش��ی 
کاربران جاده ای به مقوله ایمن سازی و اجرای مقرارت و قوانین 
رانندگی از 14 الی 25 آبان ماه به عن��وان » دهه ایمنی راه ها و 
مس��وولیت های ما« از سوی کمیس��یون ایمنی راه های کشور 

نامگذاری شده است.
ساخت تیزرهای آموزشی و پخش از شبکه پنج استانی، ساخت 
فیلم های کوتاه آموزشی باهدف آگاهی بخشی کاربران جاده ای،  
برگزاری برنامه های ویژه کودک و نوجوان در مدارس اس��تان، 
پخش پیام ها و هشدارهای ایمنی به صورت زیرنویس از شبکه 
پنج استانی و درج مقالات و یادداشت هایی در خصوص اهمیت 
ایمنی و مسوولیت های ما در جراید و رسانه های مجازی استان 
و کشور از جمله برنامه های این اداره کل در دهه ایمنی است که 
محمود زاده با اش��اره به آنها گفت: روزهای دهه ایمنی راه ها و 
 مسوولیت های ما با عناوینی از جمله فرهنگ عمومی و ایمنی،

امداد و نجات در راه، آموزه های دینی و ایمنی، س��فر س��الم با 
وس��ایل حمل و نقل عمومی، راه و خودرو ایم��ن، دانش آموزان 
و ایمنی، مش��ارکت مدنی، عابران پیاده و ایمنی، موتور سیکلت 
 س��واری ایمن، خانواده و ایمنی، بهداشت جسم و روان و ایمنی

و یادمان قربانیان سوانح رانندگی نام گذاری شده است.
وی ازتدوین چهار س��ند ایمنی راه ها در بخش ایمنی با تدوین 

سند ایمنی راه ها برای نخستین  بار در کشور در 
هر شهرستان به تفکیک راه های اصلی، فرعی، 
روستایی و ش��ریانی تعداد چهار س��ند ایمنی 
تهیه و تدوین شده اس��ت خبرداد و تاکید کرد: 
بر اساس این سند که یک ابتکار و نوآوری است، 
نقاط پر حادثه و کمبودها در س��طح جاده های 
استان شناس��ایی و تبدیل به نقش��ه هوشمند 

شده است.
محمود زاده با بیان اینکه این نقاط شناس��ایی 
ش��ده با توجه به اولویت درحال اصلاح است و 
با اجرایی شدن این س��ند، آمار تلفات جاده ای 
 40 درصد کاهش می یابد، ادامه داد:50 درصد

از تصادف��ات در اس��تان اصفه��ان، ناش��ی از 
خواب آلودگ��ی و 70 درص��د تلف��ات جاده  ای 

مربوط به خطای انسانی است.
وی یادآور شد: تنها 15 درصد از تلفات جاده ای 
و تصادفات مربوط به نقاط پر حادثه اس��ت که 

این امر با فرهنگ سازی بهبود می یابد.
با هدف کاهش تلفات جاده ای و افزایش اطلاع رسانی و آموزش 
از 14 تا25 آبان ماه به عنوان دهه ایمنی راه ها، نام گذاری شده 
تا شاید با اقدامات مناس��ب در این زمینه شاهد کاهش حوادث 

درجاده ها باشیم.
بر اساس آمار پزشکی قانونی، بیشترین تلفات حوادث ترافیکی 
با 335 مورد درجاده های برون  شهری و پس از آن با 229 مورد 
در مس��یرهای درون  ش��هری،31مورد درجاده های  روستایی، 
شش مورد مربوط به جاده های خارج استان و سه مورد نامعلوم 

گزارش شده است.
همچنین  فوت 604 نفر در حوادث ترافیکی استان اصفهان که 
این آمار در مقایسه با مدت زمان مشابه سال گذشته که 592 نفر 
را نشان می دهد، دو درصد افزایش داشته است که از مجموع آمار 
تلفات حوادث ترافیکی شش ماهه نخست امسال در این استان 

146 نفر زن و 458 نفر مرد بودند.

   رانندگان عازم، خودروی خود را به وس�ایل ایمنی 
تجهیز کنند

رییس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان اصفهان نیز با توجه به 
فرارسیدن فصل سرما به نفوذ هوای سرد و ریزش باران وبرف در 
برخی از نقاط استان به رانندگان هشدارداد، قبل از عزیمت به این 
مناطق خودروی خود را ب��ه تجهیزات ایمنی مجهزکنند، افزود: 
با نفوذ جبهه هوای سرد و ریزش باران و برف در برخی از نقاط و 
لغزنده بودن جاده ها لازم است تا رانندگان با دقت و هوشیاری 

بیشتری به رانندگی بپردازند.
سرهنگ رضا رضایی با بیان اینکه تمامی جاده های استان باز و 
عبور و مروردر آنها روان اس��ت و هیچ گونه مشکل خاصی وجود 
ندارد، به کس��انی که قصد عزیمت به شهرس��تان های غربی و 
سردسیر استان را دارند توصیه کرد، قبل از عزیمت به این مناطق 
خودروی خود را از نظر س��الم بودن چرخ ها،برف پاک کن ها و 
بخاری آزمایش کرده و تجهیزات ایمنی نظیر زنجیر چرخ لازم را 

همراه خود داشته باشند.

   ایمنی راه ها، فاصله زیادی با استاندارد جهانی دارد
عضو کمیسیون عمران مجلس هم با بیان اینکه ضعف مدیریت، 
کمبود اعتبار و نبود تکنولوژی های روز، سه عامل اصلی فاصله 
بس��یار زیاد ایمنی راه ها و جاده های کش��ور با اس��تانداردهای 
جهانی است، تاکید کرد: اگرچه سازمان راهداری 
تلاش های بسیاری در حوزه تبدیل راه های اصلی 
به راه های شریانی انجام داده اس��ت، اما هنوز در 
بس��یاری از نقاط ارتباطی کشور با اس��تانداردها 
فاصله زیادی داریم. محمدابراهیم محبی با تاکید 
بر ضرورت ارتقای ایمنی راه ه��ا و جاده ها گفت: 
درحال حاضر ایمنی جاده های کشور در مقایسه با 
استانداردها و شرایط مطلوبی که مورد نظر است، 

بسیار فاصله دارد.
 عضو کمیس��یون عم��ران مجلس، تصری��ح کرد: 
با توجه به اینکه با تبدیل راه های اصلی به راه های 
شریانی در طول س��ال چند نوبت تزریق اعتبار و 
بودجه به منظور بهبود وضعیت ای��ن راه ها انجام 
می گی��رد در افزایش ایمنی تاثیر بس��زایی دارد و 
راه ها را از موقعیت مطلوب به س��مت ش��رایطی 
 که اس��تاندارد اس��ت پیش می روند. وی با اشاره 
به اینکه برخی نقاط در استان های مختلف کشور 
به جاده های مرگ مشهور شده اند، افزود: تبدیل راه های اصلی به 
راه های شریانی و رفع نقاط حادثه خیز با اولویت بندی مشخص، 
ما را از نقطه مطلوب به سمت شرایط  استاندارد هدایت می کند. 
این نماینده مردم در مجلس نهم، گفت: ضعف مدیریت، کمبود 
اعتبار و نبود فناوری ها و تکنولوژی های روز، س��ه عامل اصلی 
فاصله بسیار ایمنی راه ها و جاده ها با استانداردهای جهانی است 

که در سطح کلان، بحث مالی و اعتباری اهمیت بسیاری دارد.
عضو کمیس��یون عمران مجلس شورای اس��لامی با بیان اینکه 
مشکلات مدیریتی در اشکال مختلف و به جد وجود دارد، یادآور 
شد: گاهی ضعف در شخصیت افراد مطرح و گاهی اختلاف سلیقه ها 
مطرح اس��ت که این مش��کلات از لحاظ کارکردی در لایه های 

مدیریتی و عدم هماهنگی ها خود را نمایان می کند.
همزمان با دهه ایمنی راه ها؛ آماده ب��اش پایگاه های امدادی و 
اجرای مانورهای امداد و نجات جاده ای در شهرستان های حادثه 
خیز، قائم مقام س��ازمان امداد و نجات گفت: اجرای مانور امداد 
و نجات جاده ای در شهرس��تان های حادثه خیز که بیش��ترین 
تصادف جاده ای را به خود اختصاص داده اند از برنامه های دهه 

ایمنی راه هاست.
 دکتر مجتبی سیف با اش��اره به فرا رس��یدن دهه ایمنی راه ها

 ) 14 تا 25 آبان ماه( افزود: اجرای مانور امداد و نجات جاده ای 
در شهرس��تان های حادثه خیز که بیشترین تصادف جاده ای را 

به خود اختصاص داده اند از دیگر برنامه های این دهه است.
قائم مقام سازمان امداد و نجات با اش��اره به برگزاری دوره های 
آموزش��ی امداد و نجات جاده ای ویژه نجاتگ��ران و امدادگران 
در این دهه خاطر نش��ان کرد: همچنین هماهنگی لازم جهت 
برگزاری این دوره ها برای س��ازمان های همکار نیز انجام شده 

است.
وی افزود: با توجه به ضرورت اطلاع رسانی و آموزش بیشتر مردم 
درباره نحوه برخورد با حوادث جاده ای در این دهه تلاش ش��ده 
است از طریق کارشناسان و رسانه های جمعی آگاهی بیشتری 

نسبت به وقایع جاده ای به عموم مردم داده شود.

رییس دانشگاه علوم پزشکی اس��تان اصفهان گفت: در مرحله 
س��وم طرح تحول نظام س��لامت با هرگونه پرداخت های غیر 
قانونی برخورد می ش��ود و دریافت زیر میزی از سوی پزشکان 

ممنوع است.
غلامرضا اصغری با بی��ان اینکه دو مرحله از ط��رح تحول نظام 
س��لامت در اس��تان به اجرا در آمده اس��ت، اظهار کرد: انتظار 
داریم هیچ گونه زیر میزی در همه مراکز درمانی س��طح استان 

گرفته نشود.
وی با بیان اینکه تلاش ما این اس��ت که م��ردم کمترین هزینه 
برای بخش درمان پرداخت کنند، تاکید کرد: تقاضای ما از مردم 
استان این است که هیچ گونه وجهی به عنوان زیر میزی به جز 

تعرفه های دولتی و مصوبه پرداخت نکنند.
رییس دانش��گاه علوم پزش��کی با بیان اینکه ادامه طرح تحول 

سلامت در اس��تان وکش��ور یکی از برنامه های دولت در بخش 
بهداش��ت و درمان اس��ت، تاکید کرد: به دلیل وجود بعضی از 
مسائل و معضلات اجتماعی در مناطق حاشیه ای دولت توجه 

ویژه ای به مناطق دارد.
وی با بیان اینکه تا انتهای س��ال 94 همه مناطق و ش��هرهای 
اس��تان از جمله کلانش��هر اصفهان تحت پوشش طرح پزشک 
خانواده قرار می گیرد، اظهار کرد: جمعیتی بالغ بر 500 هزار نفر 
علاوه بر شهرهای خمینی شهر و اصفهان در حاشیه شهرهای، 

فلاورجان،شهرضا،نجف آباد تحت پوشش قرار گرفته اند.
وی با بیان اینکه ش��هر های درچه،کوشک واصغر آباد در حوزه 
شهرستان خمینی شهر تحت پوشش طرح پزشک خانواده در 
آمده است، گفت: کلیه مناطق حاش��یه ای همچون جوی آباد 
خمینی شهر نیز تحت پوشش اجرای پزشک خانواده می گیرد.

دکتر اصغری اف��زود: از این پس تیم س��لامت در کلیه مناطق 
مورد نیاز مستقر می شود و طرح پزشک خانواده به صورت فعال 
ومحوری با تش��کیل پرونده برای خانواده ه��ای در این مناطق 

تشکیل می شود.
رییس دانشگاه علوم پزشکی استان افزود: از این پس تنها خانواده ای 
که نیازمند به مراحل درمانی تخصصی دارند به متخصصان ارجاع 
داده می شود و تمام امور درمانی، تحت نظر طرح پزشک خانواده 

اجرا خواهد شد.
اصغری با بی��ان اینکه با اجرای ای��ن طرح غربالگ��ری بیماری در 
 خانواده ها انجام می شود، گفت: در این طرح حدود یک میلیون و

 500 هزار نفر از جمعیت روستائی اس��تان تحت پوشش طرح 
پزشک خانواده استان قرار گرفته اند. 

وی بابیان اینکه در شرایط کنونی مناطق روستایی وشهرهای 

کوچک استان در اولویت این طرح قرار دارند، گفت: تلاش ما این 
است تا انتهای سال جاری بیش از دومیلیون نفر تحت پوشش 

طرح پزشک خانواده قرار بگیرد.
رییس دانش��گاه علوم پزشکی اس��تان با بیان اینکه امیدواریم در 
س��ال آینده بیش از دومیلی��ون نفر از جمعیت ش��هرهای بزرگ 
اس��تان تحت پوش��ش قرار گیرند، گفت: طرح پزش��ک خانواده 
 در مرحله اول، در ش��هرهای زیر 20 هزار نفر روس��تاهای استان 
 به ص��ورت کامل اجرا ش��ده و اکن��ون در مرحل��ه دوم این طرح 
در ش��هرهای بین 20 ت��ا 50 هزار نف��ر در حال اجراس��ت و در 
 مرحله بعدی ش��هرهای بیش از 50 هزار نفر تحت پوش��ش قرار 

می گیرد.
وی افزود: 170 پزشک در طرح مشارکت دارند وباید به ازای هر 

سه هزار نفر یک پزشک فعال باشد.

دهه ایمنی، راهی برای کاهش تصادف های مرگباراست

جاده های نا ایمن و حرکت روی خط مرگ

رییس دانشگاه علوم پزشکی استان اصفهان:

دریافت هرگونه تعرفه غیرقانونی و زیر میزی از سوی پزشکان ممنوع است

بیستمین نمایشگاه مطبوعات و خبرگزاری ها و پایگاه های خبری افتتاح شد

غرفه اصفهان زیبا، خشکسالی زاینده رود را فریاد کشید

بیستمین نمایشگاه مطبوعات و خبرگزاری ها و پایگاه های خبری 
میزبان 440 رسانه است؛ 20 خبرگزاری ها، 24 رسانه  و موسسات 
مطبوعاتی و 32 روزنامه ها. همچنین 31 رسانه بین  المللی شامل 
25 شبکه تلویزیونی ، چهار خبرگزاری و پایگاه خبری، یک شبکه 
رادیویی  و یک مجله درخواست خود را برای حضور در آیین افتتاحیه 
نمایشگاه ارایه کردند. مراسم افتتاحیه رسمی این نمایشگاه ساعت 
15 بعدازظهر روز شنبه باحضور رییس مجلس شورای اسلامی، وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در طبقه دوم مصلی برگزار شد.  شایان ذکر 
است؛ روزنامه اصفهان زیبا به عنوان نماینده استان اصفهان، باحضور 
فعال و پررنگ در بیستمین نمایشگاه مطبوعات کشور شرکت کرده 
است و رویکرد خود را در این دوره از نمایشگاه، خشکی زاینده رود 
قرار داده است. در این راستا، غرفه آرایی روزنامه اصفهان زیبا مبتنی بر 

نشان دادن خشکی زاینده رود و آثار و تبعات منفی آن بر زندگی و 
حیات دیار نصف جهان می باشد. هدف روزنامه اصفهان زیبا از این 
حرکت، رساندن فریاد خشکی زاینده رود به پایتخت و ایجاد یک 
صدای ملی برای احیای حوضه آبریز زاینده رود است. زاینده رودی 
که بیش از هزاران س��ال جاری و زنده بود و در مسیر خود حیات و 
زندگی می بخشید و بستری بود برای زایش تمدن ها و زندگی ها. 
اما امروز بیش از هفت سالی اس��ت که خشکیده است و هر از چند 

گاهی آبی در آن جاری می شود و دوباره خشک می گردد. 
زاین��ده رود، رودی که هزاران س��ال جاری بود، امروز خش��کیده 
اس��ت و ریش��ه زندگی در دیار نصف جهان نیز درحال خشکیدن 
است. علیرغم آنکه 98 درصد جمعیت و بیش از 98 درصد مسیر 
حوضه آبریز زاینده رود در استان اصفهان قرار دارد اما، اصفهان از 
آب محروم می شود تا در استان بالادست، هزاران پمپ آب به جان 
 زاینده رود افتاده و برای کش��ت هلو و بادام! به ب��الای کوه! پمپاژ 

می شود و نتیجه این می شود که فاجعه ای در اصفهان رخ می دهد 
که در غرب آن باغ ها و جنگل ها و درختان خشک می شوند و در 
شرق آن مزارع کشاورزی از تشنگی می سوزد، و اینگونه می شود 
که در پایین دست زاینده رود، کشاورزان حتی در عمق چاه های 
عمیق نیز آبی پیدا نمی کنند اما در بالادست، آب به بالاترین نقطه 

کوه ها کشیده می شود!
 ش��ایان ذکر اس��ت؛ روزنامه اصفهان زیبا همچنین در راس��تای

  اطلاع رس��انی در رابطه با خش��کی زاینده رود و آث��ار و تبعات آن 
ویژه نامه ای را تحت عنوان » زاینده رود، رودی که بود« تهیه کرده 
اس��ت که در طول برگزاری نمایش��گاه در بین مراجعان و بازدید 
کنندگان توزیع می کند تا از این طریق بتواند نسبت به آگاه سازی و 

حساس سازی مردم و مسوولان گامی مهم برداشته باشد. 

زهره
یعقوبی
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خبــــــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی گفت: قانون 
مجازات اسید پاشی از بازدارندگی لازم برخوردار نیست و اصلاح آن 

باید در دستور کار نمایندگان مجلس شورای اسلامی قرار بگیرد.
حیدر پور اظهار کرد: کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی 
همواره گزارش کامل از عملکرد دستگاه های مسوول در حوزه های 
اطلاعاتی، امنیتی و انتظامی در خصوص پرونده اسید پاشی دریافت 
می کند و مطابق اطلاعات موجود رسیدگی به این پرونده در مراحل 

نهایی قرار دارد. 

وی افزود: براساس بررس��ی های انجام گرفته، ارتکاب چهار مورد 
اسید پاشی در اصفهان از سوی یک نفر انجام گرفته و این فرد پس از 
ارتکاب جرم در انظار عمومی حاضر نشده است. وی با اشاره به اینکه 
رسانه های بیگانه از فضای ایجاد شده در سطح جامعه پس از وقوع 
اسید پاشی حداکثر بهره برداری را کرده اند، تصریح کرد: در خصوص 
فردی که مرتکب اسید پاشی شده است، سه احتمال تحریک وی 
توسط برخی جریان ها، شخصیت ضد اجتماعی و بیمار گونه این فرد 

و در نهایت غرض ورزی وجود دارد.

 معاون برنام��ه ری��زی و اش��تغال اس��تانداری اصفهان از رش��د 
هش��ت درصدی صادرات غیرنفتی این اس��تان به کشورهای 
اروپایی درهفت ماه نخست سال جاری نسبت به مدت مشابه 
آن خبر داد. علیرضا همدانیان افزود: امسال این استان از نظر 

حجم مبادلات گمرگی رتبه دوم کشور را کسب کرده است.
وی، مهم تری��ن اقدامات فعالان اقتصادی اس��تان اصفهان را 
افزایش صادرات کالا به کشورهای اسپانیا، ایتالیا، انگلستان و 
امارات عنوان کرد و گفت: آهن آلات، فرش و مواد پلاستیکی 

از عمده ترین اقلام صادراتی استان در سال جاری به 80 کشور 
جهان است. 

همدانیان با بیان اینکه این اس��تان تا رسیدن به سهم واقعی 
صادرات خود فاصله زیادی دارد، تصریح کرد: رفع مش��کلات 
صادرکنندگان باید در اولویت کاری مسوولان ذی ربط استان 
قرار گیرد. بر پایه گزارش کمرگ استان اصفهان در هفت ماه 
گذش��ته، 630 میلیون و 400 هزار دلار کالا به وزن بیش از 

792 هزار تن از این استان به خارج از کشور صادر شد.

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس مطرح کرد:

لزوم اصلاح مجازات اسید پاشی از سوی نمایندگان مجلس
معاون برنامه ریزی و اشتغال استانداری اصفهان خبر داد:

افزایش   8 درصدی صادرات غیرنفتی استان به کشورهای اروپایی 

 تبدیل راه های 
اصلی به راه های 

شریانی و رفع 
نقاط حادثه خیز 
با اولویت بندی 
مشخص، ما را 

از نقطه مطلوب 
به سمت شرایط  

 استاندارد 
هدایت می کند



اخـبار

گل اولی های ذوب آهن 
نسخه ملوان را پیچیدند

ذوب آهن در شرایطی ملوان را با سه گل شکست داد که هر سه گل به نام 
بازیکنانی ثبت شد که تا این هفته در لیگ برتر برای تیمشان موفق به گلزنی 
نشده بودند. یک برد ارزشمند از جانب ذوب آهن باعث شد تا گل محمدی 
و تیمش از مثلث انتهای جدول فاصله بگیرند و با امیدواری بیشتری چشم 
به آینده داشته باشند. اما این نتیجه در حالی برای ذوب آهن به دست آمد 
که هر سه گل این تیم توسط بازیکنانی به ثمر رسید که تا به امروز در لیگ 
برتر برای ذوب آهن موفق به گلزنی نشده بودند و به نوعی گل اولی بودند. 

کارلوس سانتوس، مهرداد قنبری و اکبر ایمانی با زدن سه گل نام خودشان 
را در لیست گلزنان ذوب آهن در لیگ چهاردهم ثبت کردند تا به پیروزی 
گل محمدی در این مس��ابقه کمک کند. البته به جز دو نفر اول نام اکبر 
ایمانی قبلا هم به عنوان گلزن ذوب آه��ن در مقابل پیام چغادک به ثبت 
رسیده بود، ولی آن مسابقه در جریان رقابت های جام حذفی بود و ربطی 

به لیگ برتر نداشت.
  

چرا رحمتي به تیم ملي دعوت نشد؟
یکي از اعضاي کادر فني تی��م ملي مي گوید، دلیل عدم دعوت از س��ید 
مهدي رحمتي به اردوي تیم ملي براي بازي با کره جنوبي به خاطر مسائل 
 فني بوده است.  این عضو کادر فنی که تمایلی به افشای نام خود نداشت 
در این باره گفت: گذشته های منفی بین کی روش و همچنین سید مهدی 
رحمتی پاک شده و این را سرمربی تیم ملی به سید مهدی رحمتی اعلام 
 کرده اس��ت. حال اگر از نظر فنی به او نیاز پیدا کند، قطعا وی را به اردوی 
تیم ملی دعوت خواهد کرد. او ادامه داد: کادر فنی تیم ملی چند بازی پیکان 
را از نزدیک دیده است و گزارش آن به کی روش ارایه شده است.حال عدم 
دعوت از سید مهدی رحمتی تنها یک دلیل دارد و آن مسائل فنی است. 
در مورد محمدرضا خلعتبری همچنین چیزی صدق می کند و این دلیل را 

می توان به پیام صادقیان هم بسط داد. 
این در حالی است که سید مهدی رحمتی در بازی اخیر تیم پیکان در دیدار 

با راه آهن بازی خوبی از خود به نمایش گذاشت.
  

تايید معافیت پزشکي کريم انصاري فرد
کریم انصاري فرد هم یکي از بازیکناني اس��ت که به خدمت سربازي اعزام 

نشده و از کارت معافیت پزشکي استفاده کرده است.            
برخی می گفتند کارت معافیت این بازیکن هم دارای ایراد است و در صورت 
سفر به تهران احتمال دارد با مشکل مواجه گردد، اما با حضور او در اردوی 
تیم ملی برای بازی با کره جنوبی می توان این پیام را مخابره کرد که کارت 
معافیت پزشکی کریم تایید شده اس��ت و او در صورت سفر به تهران برای 

خروج از کشور با مشکلی مواجه نخواهد شد.
اکنون تنها بازیکنی که در خارج از کشور بازی می کند و کارت او دارای ابهام 
است، مهرداد پولادی است که به همین بهانه شانس بازی در تیم ملی در 

دیدار با کره جنوبی را از دست داد.

جریان دوباره رودخان��ه زاینده رود که از چن��د روز پیش اصفهان 
را به تکاپو واداشته بود، بر تیم های ورزش��ی شهر نیز تاثیر خود را 
گذاشت و س��پاهان و ذوب آهن هر دو با جریان دوباره زاینده رود، 
پیروز میدان ش��دند. ذوبی ها که بعد از پیروزی خوب خود مقابل 
اس��تقلال تهران، نتوانس��ته بودند چندان عملکرد خوبی از خود 
به نمایش بگذارند، سرانجام در انزلی از س��د قوهای سفید ملوان 
گذشتند تا بار دیگر شرایط خوبی بر این تیم اصفهانی حاکم شود. 
ذوب آهن بعد  از پیروزی مقابل اس��تقلال در هفته دهم لیگ برتر 
مقابل نفت تهران متوقف شد و با شکست مقابل فولاد خوزستان 
بار دیگر ش��رایط نامناس��بی بر این تیم اصفهانی حاکم شد.  این 
تیم اما پ��س از آن مقابل نفت مس��جد س��لیمان فرصت جبران 
نتایج را داشت اما بازیکنان سبزپوشان اصفهانی در این بازی قدر 
موقعیت ها را ندانستند تا این مسابقه نیز با تساوی به پایان برسد. 
دیدار روز جمعه ذوب آهن اما مقابل ملوان یک برنده قاطع داشت 
و سبزپوشان با وجود پنالتی مشکوکی که در نیمه نخست به ضرر 
آنها گرفته شد، در نیمه دوم برگ را برگرداندند و توانستند نتیجه را 
به سود خود رقم زده و با یک پیروزی درخشان به اصفهان بازگردند. 
ذوبی ها که روی درخشش بازیکنان خود توانستند نتیجه مناسب 
را کسب کرده و البته از گل های خود دفاع کنند، در نهایت با نتیجه 
سه بر یک، نخستین پیروزی خارج از خانه خود را جشن گرفته و 
15 امتیازی شدند تا به دلیل اختلاف گل کمتر در جایگاه سیزدهم 

قرار گیرند.  یحیی گل محمدی، س��رمربی ذوب آه��ن بعد از این 
بازی با بیان اینکه دیدار خوبی بود و البته م��ی  توانم ادعا کنم بار 
فنی نداشت، از بازیکنانش تشکر کرد و گفت: زمین خراب تختی 
روی عملکرد هر دو تیم تاثیرگذاشته بود، اما من اینجا حاضر شدم 

تا از بازیکنان باغیرت تیمم که چه در فاز دفاعی و چه در فاز حمله 
روز خوبی را پشت سر گذاشتند، تمجید کنم.  صدر جدول به فرکی 
لبخند زد. شاید بتوان گفت آن قدرکه تیم سپاهان از تساوی روز 
جمعه استقلال و تراکتورسازی سود برد، دیگر تیم های صدر جدولی 

سود نبردند؛ سپاهانی ها در واقع مقابل نفت مسجد سلیمان برای 
 کسب س��ه امتیاز به میدان آمده بودند و هرچند حسین فرکی با 
به میدان فرستادن پریرا و سوکای در نیمه دوم تلاش کرد که تعداد 
گل های خود را افزایش دهد، اما با دفاع مناسب، مانع از آن شد که 
به دلیل ریس��ک احتمالی، تک گل به ثمر رسیده در نیمه نخست 
بازی از بین برود. سپاهانی ها بعد از تساوی مقابل تراکتورسازی در 
تبریز و پیروزی مقابل پرس��پولیس به طور ناباورانه مقابل راه آهن 
شکس��ت خورده بودند، اما پیروزی مقابل استقلال خوزستان هم 
نتوانس��ته بود هواداران این تیم را راضی نگه دارد تا آنها به انتظار 
دیدار خانگی مقابل نفت مسجد سلیمان و البته پیروزی مقابل این 
تیم اصفهانی بنش��ینند. طلایی پوشان اصفهان نیز روز پنجشنبه 
مقابل نفت مسجد س��لیمان به پیروزی رسیدند تا اصفهانی ها که 
از جریان زاینده رود مس��رور بودند، از پیروزی تیم ش��هر خود نیز 
بر این خوشحالی بیفزایند. حس��ین فرکی، سرمربی سپاهان نیز 
بعد از پیروزی تیمش مقابل نفت مسجد س��لیمان گفت: بازی با 
 نفت بازی خاصی بود که در این شرایط می توانست برای ما خیلی 
ساده تر هم به پایان برسد. ما خودمان بازی را سخت کردیم، شرایط 
خوبی داشتیم و می توانستیم گل های بیشتری هم بزنیم؛ البته از 
 نتیجه وسه امتیازراضی هستم،چون با این برد در کورس قهرمانی 
 قرارگرفتی��م، اما می توانس��تیم زمانی که حریف ده نفره ش��د، به 

گل های بیشتری هم دست پیدا کنیم.

کنفدراسیون فوتبال آسیا در گزارشی کاپیتان تیم ملی فوتبال ایران 
را در میان پن��ج بازیکنی قرار داده که در مس��ابقات جام ملت های 
آسیا ۲۰15 تیمشان را به سوی افتخارآفرینی هدایت خواهند کرد.

در هر دوره از مس��ابقات جام ملت های آسیا، بازیکنانی هستند که 
تیمشان را به قهرمانی می رسانند. نگاهی داشته ایم به پنج بازیکنی که 
می  توانند هنگامی که تیم ها برای شروع مسابقاتشان راهی استرالیا 

می شوند، تیمشان را به افتخار برسانند.
  جواد نکونام- ايران

  از زمان شروع کار وی در س��ال ۲۰۰۰ بازیکنان کمی بودند که به 
اندازه جواد نکونام در تیم ملی فوتبال ایران اهمیت داشته باشند. او 
فوتبال باشگاهی اش را در تیم پاس تهران آغاز کرد و پس از چند سال 
حضور در امارات به عنوان اولین بازیک��ن ایرانی راهی لیگ فوتبال 
اسپانیا شد. وی در سال ۲۰۰6 به اوساس��ونا ملحق شد. وی در دو 
دوره از مسابقات جام جهانی و سه دوره مسابقات جام ملت های آسیا 
برای تیم ملی به میدان رفت و به ایران در مسیر رسیدن به قهرمانی 
بازی های آسیایی ۲۰۰۲ و مسابقات غرب آسیا ۲۰۰4 کمک کرد. 
کارلوس کی روش، سرمربی تیم ملی این گلزن قابل اعتماد از خط 
میانی را »یک کاپیتان تمام عیار« می نام��د و احتمالا این آخرین 
حضور بازیکن 34 س��اله در رقابت های جام ملت های آسیا خواهد 
بود. یک قهرمانی می تواند خداحافظی باشکوهی برای مردی که او را 

» نکو« صدا می زنند، باشد.

  مايل جديناک- استرالیا
  مایل جدیناک در سال ۲۰1۲ با بستن بازوبند کاپیتانی کریستال 
پالاس و صعود این تیم به لیگ برتر به عنوان بازیکن سال انتخاب شد. 
تونی پولیس، سرمربی وی در آن زمان بازیکن استرالیایی را »یک 
سرباز واقعی« توصیف کرد. تعریفی که باعث شد آنژه پوستکوگلو 
او را در آستانه جام جهانی ۲۰14 یک »رهبر واقعی« بداند. هرچند 
اس��ترالیا در هیچ یک از مس��ابقات خود در جام جهانی به پیروزی 
نرسید، عملکرد جدیناک باعث ش��د تا او به عنوان یکی از برترین 
بازیکنان تیمش شناخته شود.جدیناک صخره ای در خط میانی تیم 
ملی فوتبال استرالیا در رقابت های جام ملت های استرالیا خواهد بود.

  ژنگ ژی- چین
  زمانی که ژنگ ژی به عنوان بازیکن سال آسیا در سال ۲۰13 انتخاب 
شد، دومین بازیکن چینی بود که این جایزه را کسب می کرد. ژنگ 
هم مانند فان ژی که این جایزه را در سال ۲۰۰1 کسب کرد، فعالیت 
باشگاهی اش را در چین و انگلیس انجام داد. این بازیکن بازی را به 
عنوان یک مدافع آغاز کرد و سپس در سطح باشگاهی و ملی به یک 
هافبک تبدیل شد. وی در سال ۲۰۰۲ اولین بازی ملی خود را انجام 
داد. او در سال ۲۰۰8 کاپیتان تیم زیر ۲3 سال چین برای بازی های 
المپیک شد. اگر چین بتواند از گروه س��خت خود بالا برود، آنها به 

رهبری کاپیتان خود ژنگ نیاز خواهند داشت.
  سرور جپاروف- ازبکستان

سرور جپاروف از زمان ش��روع کارش برای تیم ملی در سال ۲۰۰۲ 
به یک بازیکن کلیدی در تیم ملی ازبکستان تبدیل شد. مسابقات 
جام ملت های آس��یا ۲۰15، چهارمین حضور متوالی وی و دومین 
حضورش به عنوان کاپیتان خواهد بود. وی در سال ۲۰11 ازبکستان 
را به رده چهارم رساند که بهترین نتیجه این تیم در تاریخ مسابقات 
بود. جپاروف که دو بار به عنوان برترین بازیکن آس��یا در سال های 
۲۰۰8 و ۲۰11 انتخاب شده، هافبکی فعال است که در باشگاه های 
ازبکستان، عربستان و اخیرا در کره جنوبی بازی کرده و در هر لیگی 
توانسته به قهرمانی برسد. جپاروف با بیش از 1۰۰ بازی ملی یکی 
از باتجربه ترین بازیکنان تیم ملی ازبکستان است که راهی استرالیا 

خواهد شد.
  يونس محمود- عراق

 نمی توان توانایی های رهبری یکی از اسطوره های بازی های قهرمانی 
آسیا به نام یونس محمود را انکار کرد. او که احتمالا چهارمین حضور 
خود در مس��ابقات جام ملت های آس��یا را تجربه می  کند، قهرمان 
پیروزی افسانه ای عراق در س��ال ۲۰۰7 بود که توانست گل برتری 

عراق مقابل عربستان را در فینال مسابقات به ثمر برساند. محمود 
یکی از بازیکنانی است که توانسته اند در آن مسابقات چهار گل بزنند 
و به دنبال این است که در مسابقات قهرمانی آسیا ۲۰15 نیز بر تعداد 
گل های خود بیفزاید. وی که در حال حاضر بدون باشگاه مانده است، 
در رقابت های جام خلیج فارس برای تیم ملی فوتبال کشورش بازی 
کرد و عهد کرده اس��ت در مس��ابقات جام ملت های آسیا نیز برای 

کشورش به میدان برود.

6
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سپاهان و ذوب آهن با زنده رود زنده شدند

گزارش AFC از لیدرهای تمام عیار جام ملت های ۲۰۱۵ آسیا

در استرالیا بازوبند های طلايی را کدام بازيکنان می بندند؟

ريیس فدراسیون تکواندو در گفت وگو با اصفهان زيبا:

تکواندو در بازی های آسیایی 
دست به کار بزرگی زد 

روزنامه معتبر چینی اعلام کرد؛جوانگرايی تکواندو در اينچوان به چشم نیامد

قوچان نژاد نامزد 
کسب جايزه برترين 

بازيکن سال آسیا

تفاوت دستیار فرگوسن 
با مربیان ايرانی؛

کی روش،
 صادقیان را مفت هم 
نمی خواست! 7
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حمــله

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

روزنامه معتبر چینی اعلام کرد:

قوچان نژاد، نامزد کسب جایزه برترین بازیکن سال آسیا
طبق اعلام یکی از روزنامه های معتبر چینی، رضا قوچان نژاد مهاجم 
تیم ملی ایران و بازیکن تیم الکویت یکی از نامزدهای کسب جایزه 
برترین بازیکن سال آسیاست. روزنامه» تایتان اسپورتس«  چین که 
چهار میلیون تیراژ دارد، فهرست نامزدهای بازیکن برتر آسیا در سال 
2014 را اعلام کرده است. در این فهرست 14 نفره نام رضا قوچان نژاد 

هم به عنوان مهاجم تیم الکویت دیده می شود.
طبق قوانین کنفدراسیون فوتبال آس��یا، بازیکنان خارجی که در 
لیگ های آسیایی بازی می کنند به علاوه بازیکنان آسیایی شاغل در 

لیگ سایر قاره ها در این فهرست قرار می گیرند.
اسامی بازیکنان اعلام شده به این شرح است:

1- ناصر الشمرانی ) الهلال عربستان (
2- سیف الحشان ) القادسیه کویت (

3- علی عدنان کاظم )ریزر اسپورت ترکیه(
4- خوان پیلینکوزو )لچه ایتالیا(

5- تیم کیهیل )نیویورك رد بولز(
6- آنته کوویچ )سیدنی وندرز استرالیا(

7-رضا قوچان نژاد  ) الکویت کویت (
8- کیسوکه هوندا ) میلان ایتالیا(

9- اساموا ژیان ) العین امارات(
10- تامي جوریتش )سیدنی وندرز (

11- لی کیون هو ) الجیش قطر(
12- کی سو یونگ )سوانزی سیتی انگلیس(

13- کو جي چئول )ماینز آلمان(
14- شینجي اوکازاکی ) ماینز آلمان(

رییس فدراسیون تکواندو در گفت وگو با اصفهان زیبا:

تکواندو در بازی های آسیایی، دست به کار بزرگی زد 
جوانگرایی تکواندو در اینچوان به چشم نیامد

در بازی های آسیایی 2014 اینچوان، رشته تکواندو موفق شد با کسب چهار مدال 
طلا بهترین نتیجه را در بین تیم های ورزش�ی کاروان ای�ران به خود اختصاص 
بدهد. از این رو با خوابیدن جو بازی های آسیایی تصمیم گرفتیم به سراغ رییس 

 اصفهانی فدراسیون تکواندو رفته و مصاحبه ای را پیرامون نتیجه به دست آمده در  بازی های
 آس�یایی و س�ایر مس�ائل و رویدادهای مرب�وط ب�ه تکواندوی کش�ور ترتی�ب بدهیم. 

محمد پولادگر که چهاردهمین سال ریاستش در فدراسیون تکواندو را سپری می کند، 
عضویت در شورای اجرایی فدراسیون جهانی تکواندو را در کارنامه اش دارد و در حال 

حاضر نیز نایب رییس اتحادیه تکواندو آسیاست. وی با خوشرویی و حوصله پاسخگوی 
سوالات ما بود تا یک گفت وگوی خواندنی و فنی از جنس تکواندو شکل بگیرد.

قبل از آغاز ب�ازی های آس�یایی تصورش را  می کردید که رشته تکواندو بهترین عملکرد ؟
را در بین رشته های ورزشی به خود اختصاص بدهد؟

فدراسیون تکواندو تنها فدراسیونی بود که حدوداً یک ماه پیش از 
آغاز رسمی بازی های آسیایی از فضای این مسابقات و شائبه های 

موجود در مورد میزبانی کره جنوبی ابراز نگرانی کرد.

معلوم هم شد که نگرانی فدراسیون بی دلیل  نبوده است؟؟
متاسفانه همین طور است و پیش بینی ما به وقوع پیوست و کره ای 

نهایت سواستفاده از میزبانی را داشتند.

اما با همین شرایط نامطلوب، تکواندو بهترین  نتیج�ه را در اداور حض�ورش در ب�ازی های ؟
آسیایی گرفت؟

تکواندو کار بزرگی کرد که در این شرایط توانست بهترین نتیجه 
را کسب کند و اگر فضا مشکل دار نبود، امکان افزایش مدال های 

ما در بخش مردان وجود داشت.

بالاخ�ره نگفتید تص�ور چنین نتیج�ه ای را  داشتید؟؟
احساسم بر این بود که خیلی خوب نتیجه خواهیم گرفت اما اگر 
به مصاحبه های قبل از برگزاری مسابقات مراجعه کنید، متوجه 
خواهید ش��د که هیچ گاه به این مساله اش��اره نکرده بودیم زیرا 
 نمی خواستیم بار مس��وولیت س��نگینی بردوش ورزشکارنمان

 بگذاریم. 
در مقابل، بارها تاکید داشتیم که شرایط سختی را پیش رو داریم 
و تکرار نتیجه کسب ش��ده در گوانگجو مشکل است؛ زیرا تجربه 
چندین ساله ما این طور حکم می کرد که بار روانی برای کادر فنی 

و بازیکنان ایجاد نکرده و تیم را شکننده نکنیم.

بع�د از مدال های نق�ره ای ک�ه در بازی های  آسیایی گوانگجو بانوان تکواندوکار به دست ؟
آوردند، تصور می شد که اولین طلای رزمی بانوان در 
رش�ته تکواندو خواهد بود، اما این اتف�اق رخ نداد و 
کاراته پیشی گرفت. به عنوان رییس فدراسیون فکر 
می کنید شرایط مس�ابقه مانع از کسب مدال طلای 
بانوان شدیا از لحاظ فنی هنوز به این سطح نرسیده ایم؟

در بخش بانوان ما با دشواری و س��ختی هایی مواجه هستیم که 
نتیجه گیری را دش��وار می کند؛ یعنی واقعیاتی در بخش بانوان 

وجود دارد که نمی توانیم آنها را نادیده بگیریم.

چه واقعیاتی؟ ؟
بانوان ما از لحاظ تجربه بین المللی حدوداً 20 س��الی از آقایان عقب تر 
هستند. کس��ب مدال در آس��یا نیز که قهرمان جهان و قهرمان 

المپیک دارد، بسیار دشوار است.

پس به نظر ش�ما نتیجه به دست آمده توسط  بان�وان تکوان�دوکار در بازی های آس�یایی ؟
رضایت بخش است؟

انتظار کسب یک مدال طلا را داش��تیم، اما با این وجود باز هم از 
نتیجه به دس��ت آمده رضایت داریم؛ زیرا شرایط فنی مسابقات 
نس��بت به گوانگجو تغییر کرده بود و دو برن��ز کمتر از دوره قبل 
گرفتیم. البته کیمیا علیزاده یکی از شانس های اصلی کسب مدال 

طلای ما بود که اجازه شرکت در مسابقات را پیدا نکرد.

تصمیم کمیته اجرایی در مورد کیمیا علیزاده  عجیب بود؟ در ش�رایطی با مسابقه دادن وی ؟
 مخالفت کردند که مرضیه پرورش نیا در رشته تراپ

15 ساله بود.
رش��ته های مختلف قوانین متفاوتی دارند، ام��ا تصمیم کمیته 
اجرایی برای کنار گذاشته ش��دن علیزاده بس��یار ناجوانمردانه 
بود، زیرا اگر زودتر اعلام کرده بودند فرد دیگری را جایگزین وی 
کنیم اما در مراسم قرعه کشی اعلام کردند که نمی توانیم از وی 
استفاده کنیم، البته چهارکشور دیگر نیز با این مشکل دست به 

گریبان بودند.

علیزاده از چه زمانی می توان�د وارد ترکیب  تیم ملی بزرگسالان شود؟؟
خانم علیزاده از ابتدای سال 2015 که حدود یک ماه و نیم دیگر 
می شود، می تواند بر اس��اس قوانین جزو تیم بزرگسالان بانوان 

ایران محسوب شود.

فرزان عاشورزاده را می توان پدیده بازی های  آسیایی دانست. کوچک ترین طلایی کاروان ؟
 ایران ب�ا 17 س�ال س�ن؛ از قب�ل مس�ابقات چنین 

پیش بینی را در مورد وی داشتید؟
عاشورزاده یکی از ستاره های ما بود و در مسابقات قهرمانی آسیا 
 در ازبکس��تان که اولین حضور رس��می اش در بزرگسالان بود،

 به قهرمانی دست پیدا کرد. 
در بازی های آسیایی نیز با شایستگی به طلا رسید، همچنین در 
رقابت های گرندپریکس هم که دو هفته بعد از مسابقات اینچوان 
بود و با حضور قهرمانان المپیک و جهانی از سطح بالایی برخوردار 
بود، توانست به قهرمانی دست پیدا کند و پیش بینی می کردیم 

که جزو نفرات افتخار آفرین تیم ما باشد.

طلا گرفتن عاشورزاده 17 ساله می تواند برای  فدراسیون تکواندو فاکتور مثبتی لحاظ شود؛ ؟
یعنی در فدراسیون شما برخلاف برخی فدراسیون ها 
که با کنار رفتن قهرمانان س�ابق، حرفی برای گفتن 
ندارند؛ پشتوانه س�ازی انجام شده اس�ت. این طور 

نیست؟
به نکته خوبی اشاره داشتید. تیم ملی تکواندو ایران در بازی های 
آسیایی اینچوان درحالی بهترین نتیجه اش در ادوار گذشته این 

مسابقات را به دست آورد که در تیم مردان به جز یوسف کرمی، 
س��ایرین نخس��تین تجربه خود را پشت سر می گذاش��تند، اما 
متاسفانه توجه چندانی به بحث جوانگرایی صورت گرفته در تیم 

ملی تکواندو نشد.
در فدراسیون تکواندو سرمایه گذاری و پشتوانه سازی از اهمیت 
زیادی برخوردار اس��ت و می توانی��م ادعا کنیم بس��یار با برنامه 

حرکت کرده ایم.
در نخس��تین دوره مس��ابقات جهانی نونهالان نیز توانس��تیم به 
قهرمانی دس��ت پیدا کنیم که ادعای ما را ثابت می کند. در رده 
سنی خردسالان که پش��توانه نونهالان محسوب می شود، لیگ 

خردسالان را راه اندازی کرده ایم.

در مقام یکی از روسای فدراسیون های مقام آور،  عملکرد کل�ی کاروان ای�ران در ب�ازی های ؟
آسیایی 2014 را چه طور ارزیابی می کنید؟

در مجموع عملکرد کاروان ایران را بسیار خوب می دانم.

اما نتوانستیم رتبه چهارمی دوره قبل را حفظ  کنیم؟؟
درست است که نتوانستیم رتبه چهارمی را حفظ کنیم اما تعداد 
طلاها افزایش داش��ت، ضمن اینکه در رشته هایی صاحب مدال 
طلا شدیم که پیش از آن نتوانس��ته بودیم طلایی دریافت کنیم. 

در بخش بانوان نیز بهتر از گوانگجو نتیجه گرفتیم. 
با توجه به فراز و نشیب هایی همانند تاخیر در برگزاری انتخابات 
کمیته مل��ی المپیک، ک��ه ورزش ایران طی س��ال ه��ای اخیر 
 پشت سر گذاشت، نتیجه رضایت بخش��ی در اینچوان به دست

 آوردیم.

با توجه به تغییر روش کسب سهمیه المپیک،  فدراسیون تکواندو با شرایط جدید وفق پیدا ؟
کرده است؟

روش جدید حدوداً دو سال قبل به ما اعلام شد که کار ما را سخت 
کرده بود اما پیش بینی لازم را داشتیم. 

در بحث باش��گاه داری نیز بر همین مبنا فعالیت داشتیم؛ یعنی 
س��تاره هایی را پ��رورش دادیم ک��ه بتوانند پش��توانه بازیکنان 
سرشناس باشند، در حال حاضر در هر وزن چندین ستاره داریم 
که اختلاف فنی ناچیزی با هم دارند که این مس��اله یک شبه به 

وقوع نپیوسته است.

قبول دارید که روش فعلی برای کسب سهمیه  بسیار دشوار است؛ زیرا باید یک ورزشکار به ؟
مدت چند سال متوالی در اوج باشد که بتواند سهمیه 

المپیک بگیرد؟

هم سخت و دشوار است و هم پر مخاطره؛ زیرا سهمیه برای بازیکن 
اس��ت و اگر اتفاقی برای هر بازیکنی رخ بدهد، س��همیه از دست 

خواهد رفت.

برای آم�اده س�ازی تکوان�دوکاران در یک  پروسه زمانی بلند مدت چه برنامه ای دارید؟؟
فدراسیون تکواندو برای آماده نگه داشتن تکواندوکارانش نیاز به 
حمایت بیشتری دارد؛ زیرا باید بتوانیم یک ورزشکار را در اوج نگه 
داریم و شرایطی را فراهم کنیم که یک ورزشکار بدون هیچ دغدغه 

تنها به کسب سهمیه المپیک فکر کند. 
 به کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش و جوانان هم اعلام کرده ایم 
که نیاز به کمک و حمایت داریم؛ زیرا اگر به موقع به داد ما نرسند، 

دیگر کار از کار خواهد گذشت. 
 سال 2015 میلادی برای ما از س��ال 2016 که المپیک برگزار 
می شود، مهم تر است، زیرا در این س��ال باید سهمیه هایمان را 

قطعی کنیم.

تیم ملی پومسه ایران در مس�ابقات جهانی  شرکت نکرد،قطعاً این اتفاق برای اصفهانی ها ؟
که مدعیان اصلی پومسه هستند، ناگوار بود. چه طور 
شد که فدراسیون به این جمع بندی رسید که تیم ملی 

را به مسابقات جهانی اعزام نکند؟
مسابقات قهرمانی آسیا پومسه با کیوروگی همزمان است و اعزام 
دو تیم هزینه کمتری برای فدراسیون دارد، اما مسابقات قهرمانی 
جهان پومس��ه به صورت مستقل برگزار ش��ده و برگزاری آن در 
کش��ور مکزیک موجب شده تا هزینه اعزام بس��یار سنگین شود 
که بر اس��اس برآورد فدراس��یون رقمی حدود 400 میلیون بود 
که توان پرداخت آن را نداش��تیم و از حضور در مسابقات جهانی 

انصراف دادیم.

داعیه قهرمانی آسیا را دارد، بد نیست؟؟ انصراف از مسابقات جهانی برای تیم ایران که 
پومسه در بازی های آسیایی و المپیک حضور ندارد و سرمایه گذاری 

کمی در کش��ورها بر روی آن انجام می ش��ود، اما ای��ران یکی از 
کشورهایی اس��ت که س��رمایه گذاری کلانی در پومسه داشته 
 است و در سال های گذش��ته همواره تیم را به مسابقات جهانی 
می فرستادیم، در صورتی که کشورهای اروپایی با هزینه شخصی، 
 ورزش��کاران را اعزام می کردند اما فدراس��یون هزینه را متقبل 

می شد.
ولی امسال برای ما تقبل این هزینه در رشته پومسه مقدور نبود و 

بازیکنان نیز توان پرداخت هزینه را نداشتند.

رقابت های لیگ برتر تکو اندو از امروز برگزار  م�ی ش�ود ام�ا ش�اهد پراکندگ�ی محدود ؟
جغرافیای�ی تی�م ه�ای 
شرکت کننده هستیم که 
به ضرر تکواندوی کش�ور 
م�ی ش�ود. ب�ا ای�ن نظ�ر 

موافقید؟
 حضور در لیگ برتر هزینه های

س��نگینی دارد و بس��یاری از 
اسپانسرها ورود نمی کنند اما 
در لی��گ های آینده س��ازان و 
شکوفه های تکواندو،  پراکندگی 
جغرافیایی مورد اش��اره ش��ما 
وجود دارد، البت��ه مذاکراتی را 
صورت داده ایم تا از سال آینده 
دو باش��گاه صاحب نام به طور 
رس��می وارد جرگه تیمداری 

در تکواندو شوند.

در جریان اختلاف  نظ�ر فدراس�یون ؟
فوتبال و صدا و سیما بر سر 
رقم حق پخش تلویزیونی، 
برخ�ی فدراس�یون های 
ورزشی، این وضعیت را به 
سود رشته های منهای فوتبال دانستند. موضع رییس 

فدراسیون تکواندو در این باره چیست؟
س��ایر رش��ته های ورزش��ی نباید خ��ود را ب��ا فوتبال مقایس��ه 
کنند؛ زی��را غیر واقع��ی اس��ت. فوتب��ال در واقع ی��ک صنعت 
اس��ت ک��ه علاق��ه من��دان زی��ادی دارد و اسپانس��رها جذبش 
می ش��وند و این رو ش��رایط خاص��ی را دارد که با تاکی��ه بر آن 
 فدراس��یون فوتبال توانس��ته جلوی ح��ق پخ��ش تلویزیونی را

 بگیرد. 

با این حال معتقدم اگر تعاملاتی بین فدراس��ون و رسانه ملی در 
 چارچوب ضوابط ش��کل بگیرد، می تواند به س��ود سایر رشته ها

 باشد.
 فدراسیون تکواندو نیز از گذشته تعلاماتی با صدا و سیما داشته و 
در حال حاضر یک برنامه تخصصی درشبکه ورزش به این رشته 

اختصاص دارد.

در روزهای اخیر مطلبی را با عنوان راه طلایی  از اینچوان تا ریو، بر روی س�ایت فدراسیون ؟
تکواندو دی�دم. به نظر رییس فدراس�یون، نتیجه به 
دس�ت آمده در اینچوان، چه قدر م�ی تواند بر روی 

نتیجه المپیک آینده تاثیر گذار باشد؟
نتیجه موفق اینچوان را می توانیم در گرندپریکس منچستر تماشا 
کنیم که در فاصله دو هفته بعد از بازی های آس��یایی، توانستند 
با ش��ور و انگیزه و امید نتیجه خوبی را در گرندپریکس به دست 

بیاورند. 
قطعاً برنامه ریزی و کار هدفمند می تواند ما را به اهدافمان نزدیک 
کند و در آن مسیر، حمایت وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک 

را لازم داریم.
پس از بازگشت از بازی های آسیایی در گزارشی که مسوولان ارایه 
کردم، اشاره داشتم که توجه به قهرمانان قبل و بعد از مسابقات، 

انگیزه ها را دوچندان می کند.

علیرض�ا رحیمی یک دوره طولانی ریاس�ت  فدراس�یون هندبال را برعهده داشت اما در ؟
سال های آخر مدیریت وی ش�ائبه های بسیاری در 
خصوص هندبال اصفهان و اصفهانی بودن وی مطرح 
شد. به عنوان یک رییس فدراسیون 14 ساله چه رویه ای 
را در پیش گرفتید که تجربه هندبال در مورد تکواندو 

تکرار نشود؟
از ابتدا تمرکز خود را در فدراس��یون بر تمرکز زدایی گذاش��تیم، 
حتی در مورد ش��هری مانند تهران که قدمت و س��ابقه بسیاری 
نسبت به استان های دیگر داشت و این استان نیز نمی تواند ادعا 
کند که قدرت برتر تکواندوی کشور است و قدرت تکواندوی ایران 
در کشور پخش شده اس��ت، تا جایی که در تیم شش نفره مردان 
ایران در بازی های آس��یایی تکواندوکاران پنج استان کرمانشاه، 
اصفهان، البرز، تهران و مازندران حضور داشتند که افتخاری برای 

فدراسیون است. 
به دلیل رویه ای که در پیش گرفتیم، هیچ گاه مورد اعتراض واقع 
نشدیم، به عبارتی تمام اس��تان های ما این موقعیت را دارند که 

اگر توانایی داشته باشند، بتوانند استعدادهایشان را بروز بدهند.

محمدپولادگر یکی ازشاگردان شهید محمد قورچانی بنیانگذار رشته 
 پومسه در ایران به شمار می آید. از وی در مورد تجربه شاگردی اش
در نزد شهید قورچانی می پرسیم که می گوید: افتخار من این 
است که شاگرد ش�هید قورچانی بوده ام. من ابتدا در 
رشته کاراته در باش�گاه پوریای ولی فعالیت داشتم، 
یکبار که از کلاس کاراته بر می گشتم، استاد قورچانی 
 در باش�گاه جعف�ری کلاس داش�ت و من برای تماش�ا 
به کلاس وی رفتم، اما جذب شخصیت و منش بزرگواری 
 وی ش�دم؛ زیرا ب�ه ش�اگردانش تنه�ا درس ورزش 
نمی داد، بلکه درس جوانمردی و فتوت و توجه 
به اتفاقات پیرامونی را می داد. شهید 
قورچانی جزو اولین مربیان ورزشی 
بود که با ش�روع جن�گ تحمیلی با 
تعدادی از ورزشکاران باشگاه راهی 
جبهه های حق بر علیه باطل شد. 
ای�ن ش�هید گرانقدر ش�خصیت 
ارزشمندی داش�ت و من همواره 
س�عی کرده ام در هر مسوولیتی 
که هستم، مبلغ منش و شخصیت 

وی باشم.

مهری
مصور
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اجتماعــی صبــح ایــران 

بانوان

بانوان مدال آور اصفهانی در پارآسیایی
کرمانی: دوره بعد طلایی می شوم

دو و میدان��ی کار ملی پوش اصفه��ان در بازی های پارآس��یایی 
اینچئون با اشاره به اینکه سطح مسابقات بسیار بالا بود و رقبای 
زیادی برای رسیدن به مدال پیش رو داشت گفت: دو ومیدانی با 
توجه به رش��ته های مختلف و زیادی ک��ه در درون خود جا داده 
رشته پر مدالی اس��ت و بنابراین رقابت در بین شرکت کنندگان 
آن بسیار بالاست. رسیدن به مدال در دو ومیدانی بسیار سخت و 
دشوار است، به عنوان نمونه در این دوره از مسابقات در پرتاب نیزه 
هفت رقیب و در پرتاب وزنه ش��ش رقیب جدی پیش رو داشتم، 
خدارا شکر توانس��تم به مدال نقره پرتاب وزنه و مدال برنز پرتاب 
نیزه برسم، البته در هر دو ماده چینی ها مدال های طلا را گرفتند.

فائزه کرمانی که از 12 سالگی ورزش حرفه ای را آغاز کرده است 
افزود: آن قدر انگیزه داشتم وتمریناتم را انجام دادم که یک سال 
بعد موفق ش��دم به عضویت تیم ملی دربیای��م. و در حال حاضر 
که 1۸ ساله هس��تم، موفق ش��دم به بازی های پارآسیایی برسم 
 و در چنین س��طحی با حریفان روبه رو شوم. البته پیش از آن در 
رقابت های جهانی نیز شرکت جهانی حضور داشتم که در سال 
2۰11 مدال نقره، مدال برنز جهان در سال 2۰12 و مدال طلای 

مسابقات جوانان آسیا در سال 2۰1۳ کسب نمودم. 
وی خاطر نش��ان کرد: میزبانی کره ای ها خیل��ی خوب نبود، اما 
من به شخصه با مشکلی روبه رو نشدم، تنها مشکل اصلی ما دور 

محل مسابقات با محل اسکان بود که برای تمامی نفرات با سختی 
همراه بود.کرمانی در خصوص برنامه های آینده خود و حضور در 
مسابقات گفت: البته بعد از مسابقات و بار سنگین آن  به استراحت 
پرداختم. بعد از آن کم کم برنامه تمرینات خود را برای حضور در 
مسابقاتی که پیش رو داریم و فدراسیون در نظر دارد آغاز می کنم 
تا از آمادگی دور نشوم. وی با تقدیر از خانواده و مربی خود تاکید 
کرد: هر آنچه در طی این مدت به دس��ت آوردم، مدیون حمایت 
و دعای خیر خانواده، بعد از آن ت��لاش و کمک مربی خود آقای 
مومنی و حمایت مسوولان فدراسیون می دانم. البته مثل همیشه 
دعای خیر مردم که همراه ما بود. وی با درخواس��ت از مسوولان 
استان مبنی بر ایجاد شرایط مناسب برای معلولان و توجه بیشتر 
به آنها تصریح کرد: هر چقدر زمینه مناسب برای معلولان فراهم 

باشد،  افراد بیشتری به این مسیر وارد می شوند. 

ملکی:م�ی خواه�م در جم�ع بهتری�ن ه�ای 
پارالمپیک ریو باشم

ملی پوش والیبال نشسته بانوان که همراه تیم ملی به مدال نقره 

بازی های پارآسیایی اینچئون با اشاره به نگرش مسوولان گفت: 
متاس��فانه هنوز مس��وولان ورزش کمی به توانایی بانوان شک 
دارند، اما نوع بازی و عملکرد ما در این بازی ها و درخواست بازی 
تدارکاتی از طرف چین به عنوان قهرمان جهان، شایستگی ما را 

ثابت می کند. زینب ملکی در خصوص سطح مسابقات این دوره 
افزود: با توجه به اینکه سطح مسابقات از نظر کمی وکیفی بالا بود 
خوشحالم که به مدال نقره دست یافتیم. از طرفی ناراحتم که اگر 
چند بازی تدارکاتی داشتیم، شاید به مدال طلا نیز می رسیدیم. 
البته با همین نتیجه نیز برای اولین بار در تاریخ ورزش بانوان ایران، 

سهمیه پارالمپیک را در یک رشته تیمی دریافت کردیم.
وی در خصوص وضعیت تیم چین گفت: چینی ها بعد از بازی های 
آسیایی مشهد راهی مسابقات جهانی لهستان شده بودند و بالطبع 
در روند کاری آنها تاثیر بسیار مثبتی داشته است، البته ما نیز به 
همراه چین در بازی های مشهد جواز رفتن به لهستان را گرفته 
بودیم، اما متاس��فانه بنا به دلایلی اجازه شرکت در این مسابقات 
داده نشد، فکر می کنم مسوولان هنوز کمی به توانایی های بانوان 

شک دارند که انشاالله به مرور زمان حل خواهد شد.
وی ضمن ابراز امیدواری از برنامه ریزی مثبت مس��وولان افزود: 
امیدوارم مسوولان فدراس��یون برای پارالمپیک ریو برنامه ریزی 
خوبی داشته باشند. ما در بازی های پارآسیایی اینچئون آن قدر 
خوب بودیم که سرمربی تیم ملی چین به عنوان قهرمان جهان 
درخواست بازی تدارکاتی با ما را دارد و فکر می کنم این مساله، به 

خوبی پیشرفت ما را نشان دهد. 
ملکی با اش��اره به وضعی��ت خانوادگی خود گف��ت:  من در یک 
خانواده کاملا ورزشی بزرگ شده ام و از کودکی به والیبال علاقه 
داشتم، اما به دلیل محدودیت حرکتی پایم نتوانستم در والیبال 
ایستاده فعالیت کنم. از س��ال ۸۴ والیبال نشسته را شروع کردم 
 و خوشبختانه از س��ال ۸۶ تا امروز در تمام اردوها و مسابقات در 
تیم ملی حضور داشتم و در مسابقات پارآسیایی اینچئون موفق 
ش��دم در دیدار با ژاپن امتیازآورترین بازیکن باش��م. امیدوارم با 
حمایت وتمریناتی که انجام م��ی دهیم بتوانم به همراه تیم ملی 
در برزیل نیزدرخشش داشته باشم و در جمع بهترین های جهان 

قرار گیرم.

بس��یاری از مربیان ایرانی نس��بت به حمایت م��ردم از کی روش 
انتقاد دارند. نکته اینجاست که تفاوت دستیار فرگوسن با آنها در 
برخی نقاط بسیار کوچک است، مثل اینکه به هیچ وجه بی نظمی 
و حاش��یه را تحمل نمی کند و حتی 
بازیکنی را که حاشیه دارد دعوت 

هم نمی کند.
 تفاوت یکی مثل ک��ی روش با برخ��ی مربیان داخل��ی در برخی 
ریزه کاری هاست که او انجام می دهد، اما مربیان ایرانی از کنار آن 
مسائل می گذرند و به خیال نتیجه گیری کاری می کنند 

که با اصول منافات دارد.
 به عنوان مثال برخی مربیان داخلی بازیکنی را که از 
نظر فنی خوب اس��ت، به تصور نتیجه گیری علی رغم 
حاش��یه هایش نگاه می دارند، اما کی روش می داند که 

برای موفقیت باید نظم داشت نه بازیکن تکنیکی!
کی روش، رحمتی و جباری و عقیلی را از تیم ملی کنار گذاشت 

و پادرمیانی یک کشور را هم نپذیرفت.
 اما در لیگ، کرار در آستانه مهم ترین دیدارهای فصل مرخصی 
می خواهد و آن را با اوقات تلخی می گیرد و از او بدتر پیام صادقیان 

است که بی حرمتی می کند و کسی هم با او کاری ندارد!
نکته مهم اما اینجاس��ت که کی روش یکی مثل صادقیان را 
حتی به تیم ملی دعوت هم نمی کند، در حالی که همه 

می دانند که او بازیکن بسیار خوبی است.
 اما از نظر اخلاقی چندان رفتار درستی ندارد و کی روش 
انگار حتی زودتر از همه این مهم را دید و خودش را درگیر 

حاشیه های صادقیان نکرد.
کی روش بیش و پیش از دیگران صادقیان را شناخت و حتی مفت 
و مجانی هم او را نخواست، اما باشگاه پرسپولیس هم پول می دهد 
و هم ناز می کشد و هم آن قدر بازی اش می دهد تا آقا آماده شود!

تفاوت کی روش با مربیان داخلی همین است که تیموریان دقیقه 
1۴ از روی نیمکت بلند می شود و پشتش را به نیمکت می کند و 
شروع می کند به ورزش کردن، اما برخوردی نمی بیند و صادقیان 

هم همین طور و البته همه دیگران.

تفاوت دستیار فرگوسن با مربیان ایرانی؛

کیروش،صادقیانرامفتهمنمیخواست!

دو تاثیر و دو عامل مهم در قهرمان ها وجود دارد که باید به این دو 
توجه کرد: 

یکی مساله  شخصی است، یکی مس��اله عمومی و اجتماعی است. در 
مساله  شخصی، جوان هایی که به قهرمانی دست پیدا می کنند، نشان 
می دهند و ثابت می کنند که دارای خصوصیات برجسته ای هستند؛ 

مثلا اراده  قوی ای دارند. 
ورزشکار اگر دارای اراده  قوی و عزم راسخ نباشد، قطعا به مرحله 
قهرمانی نمی رسد؛ اگر اراده نباشد، حتی ورزش هم نمی کند. با اینکه 

این همه راج��ع به ورزش گفته م��ی ش��ود - ورزش معمولی، نرمش 
صبحگاهی- اما بعضی ها حاضر نیستند1۰ دقیقه، یک ربع وقتشان را 

به این کار مصروف کنند؛ این کم ارادگی است. 
حالا وقتی یک جوانی ورزش می کند و س��ختی های جس��مانی 
ورزش را تحمل می کند و با شوق و ذوق به سمت پرورش استعدادهای 
 جس��مانی و بدنی خودش حرکت می کند، این عزم راس��خ را نش��ان 

می دهد؛ این یک نقطه  خصوصیت شخصی است.
یک نقطه دیگر، مس��اله  هوش است. هیچ قهرمانی بدون داشتن   

یک هوش برتر، ممکن نیست به قهرمانی برسد. همه  ورزش ها همین 
جورند. یعنی صرفا این نیست که کسی زور بازو دارد، این کار را انجام 

می دهد؛ نه، زور کافی نیست؛ هوشیاری لازم است.
 چه در ورزش های دسته جمعی، چه در ورزش های فردی، چه در 
کشتی، چه در وزنه برداری، چه درکوهنوردی، چه در ورزش های رزمی 
و امثال این ها، تا انسان و آن رزمنده و ورزشکار هوشیار نباشد، ذهن 
فعال و جست وجوگر و تیزی نداشته باشد، امکان ندارد به مراحل بالا 

برسد.

بیاناتمقاممعظمرهبریدردیداربامدالآورانالمپیکوپارالمپیک
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ورزش

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 
دو تأثیر و دو عامل مهم در قهرمان ها وجود دارد که باید به این دو 

توجه کرد: 
یکی مساله  شخصی است، یکی مس��اله عمومی و اجتماعی است. در 
مساله  شخصی، جوان هایی که به قهرمانی دست پیدا می کنند، نشان 
می دهند و ثابت می کنند که دارای خصوصیات برجسته ای هستند؛ 

مثلًا اراده  قوی ای دارند. 
ورزش��کار اگر دارای اراده ی قوی و عزم راس��خ نباش��د، قطعاً به 
مرحله ی قهرمانی نمی رسد؛ اگر اراده نباشد، حتی ورزش هم نمی کند. 
با اینکه این همه راجع به ورزش گفته می شود - ورزش معمولی، نرمش 

صبحگاهی- اما بعضی ها حاضر نیستند10 دقیقه، یک ربع وقتشان را 
به این کار مصروف کنند؛ این کم ارادگی است. 

حالا وقتی یک جوانی ورزش می کند و س��ختی های جس��مانی 
ورزش را تحمل می کند و با شوق و ذوق به سمت پرورش استعدادهای 
 جس��مانی و بدنی خودش حرکت می کند، این عزم راس��خ را نش��ان 

می دهد؛ این یک نقطه ی خصوصیت شخصی است.
یک نقطه ی دیگر، مساله  هوش است. هیچ قهرمانی بدون داشتن   
یک هوش برتر، ممکن نیست به قهرمانی برسد. همه  ورزش ها همین 
جورند. یعنی صرفا این نیست که کسی زور و با زور دارد این کار را انجام 

می دهد؛ نه، زور کافی نیست؛ هوشیاری لازم است.
 چه در ورزش های دسته جمعی، چه در ورزش های فردی، چه در 
کشتی، چه در وزنه برداری، چه درکوهنوردی، چه در ورزش های رزمی 
و امثال این ها، تا انسان و آن رزمنده و ورزشکار هوشیار نباشد، ذهن 
فعال و جست وجوگر و تیزی نداشته باشد، امکان ندارد به مراحل بالا 

برسد.

بیانات مقام معظم رهبری در دیدار با مدال آوران المپیک و پارالمپیک

???????????????? الهه 
مولا دوست

بانوان

?????????????



شدن را از بين برد تا امسال اصفهان سهمي از مسابقات باشگاهي كشور نداشته باشد. صعود ذوب آهن از رقابت هاي ليگ دسته يك نيز شانس ديگر اصفهان براي ليگ برتري حضور موفقي را نيز به نمايش گذاشت امسال به دلايلي در ليگ برتر حضور ندارد. عدم مسابقات شركت داشت با توجه به پتانسيل و ظرفيتي كه در واليبال اين شهر وجود دارد سال پيش با قهرماني در ليگ دسته يك به ليگ برتر رسيد و در همه سال هايي كه در اين غايب بزرگ دارد و آن هم تيمي نيست جز باريج اسانس كاشان. نماينده كاشان كه چهار شانس بالايي براي كسب عنوان قهرماني برخوردار هس�تند. اما مسابقات امسال يك شهرداري اروميه، ميزان خراسان و متين ورامين با توجه به جذب ملي پوشان ايران از آغاز مي كنند. مس�ابقات امسال در حالي آغاز مي ش�ود كه روي كاغذ تيم هاي پيكان، مي خورد و 14 تيم در دو گروه براي رسيدن به جام قهرماني اين مسابقات تلاش خود را بيست و هشتمين دوره ليگ برتر واليبال باشگاه هاي كشور از امروز يكشنبه استارت 

پدیده هفته

نام اصفهان درخشید

توافق صدا و سيما و فدراسيون فوتبال در خصوص حق پخش تلويزيوني 
مسابقات فوتبال در نهايت حاصل شد و برنامه مسابقات ليگ برتر فوتبال 
از هفت�ه چهاردهم بار ديگر ب�ه كنداكتور تلويزيون برگش�ت و هواداران 
فوتبال توانستند بعد از دو هفته غيبت بار ديگر شاهد برگزاري مسابقات 
ليگ برتر باش�ند. اما اين توافق ك�ه بعد  از مدت ها رايزن�ي و كش و قوس 
بسيار حاصل شد چه س�ودي به حال فوتبال دارد؟ مسوولان صدا و سيما 
از توافق 10 درصدي صحبت مي كنن�د و فوتبالي ها از توافق 30 درصدي و 
مشخص نيست رقم اصلي قرارداد امضا شده با صحبت كدام يك از طرفين 
برابر اس�ت. اما آنچه كه مشخص است، اين اس�ت كه افزايش حدود شش 
ميلياردي حق پخش براي مسابقات امسال چندان سودي به حال فوتبال 
ندارد. چرا كه به گفته منابع آگاه عدم پخش دو هفته اي مسابقات ليگ برتر 
ضرر شش ميلياردي فدراسيون از سوي اسپانسر تبليغات دور زمين را به 
همراه داشته اس�ت. با همه اين ها فوتبالي ها به دنبال اين هستند كه حق 
پخش را به حق مسلم فوتبال تبديل كنند، آن هم از طريق قرار گرفتن در 

بودجه سال 94 كه بايد با تصويب مجلس همراه باشد.

فهرست ملي پوش�ان فوتبال ايران براي ديدار با كره جنوبي جمعه شب و بعد از پايان 
مسابقات هفته چهاردهم ليگ برتر اعلام شد. فهرست جديد كي روش انتقادات زيادي 
را به همراه داشته است به خصوص در پس�ت دروازه بان. در ميان دروازه بانان دعوت 
شده از سوي سرمربي تيم ملي نام عليرضا حقيقي، سوشا مكاني و محسن فروزان ديده 
مي شود. رسول كربكندي پيشكسوت فوتبال يكي از منتقدان ليست كي روش است كه 
مي گويد:  هيچ كدام از گلرهايی كه هم اكنون دعوت شده اند ششدانگ نيستند. سوشا 
مكانی روز گذش�ته از زاويه بسته گل می خورد و محس�ن فروزان هم گل های بدی در 
طول فصل دريافت كرده است. علت اين موضوع را نمی دانم كه چرا آنها دعوت شده اند. 
وی در مورد اينكه عدم دع�وت دوباره از رحمتي ادامه مي ده�د: آن كار كه كی روش، 
رحمتی را برای دو روز دعوت كرد كار غير حرفه ای بود، اما بايد بگويم كه كی روش در 
جام ملت ها با تركيب جام جهانی خود ظاهر خواهد ش�د. درست و غلط بودن تصميم 
كی روش را نمی خواهم بگويم. مسئله مهم اين است كه قطعا در جام ملت ها نمی توانيم 
همانند جام جهانی بس�ته بازی كنيم و بتوانيم موفق ش�ويم. باي�د تغييراتی در بازی 

 
تيم ملی داشته باشيم و ببينيم. 

در پی بالا گرفتن انتقادات اخير از عملكرد يك س�اله وزي�ر ورزش و جوانان در حوزه های 

مختلف ورزشی و توجه به مسائل جوانان، محمود گودرزی سه شنبه هفته جاری در مجلس 

حاضر خواهد شد تا جوابگوی سوالات و ابهامات نمايندگان مردم باشد. انتقادات نمايندگان 

مجلس نس�بت به صرف هزينه های هنگفت برای دو تيم استقلال و پرس�پوليس، واگذار 

نشدن به موقع اين دو تيم به بخش خصوصی، طرح های نيمه تمام ورزشی، عدم اختصاص 

بودجه لازم به هيات های ورزش�ی، دخالت در انتخابات فدراسيون ها، عملكرد ضعيف در 

اداره مجموعه وزارت ورزش، عدم توانايی های مديريتی، بی توجهی به ورزش استان ها و... 

از جمله سوالات و ابهامات نمايندگان مجلس از وزير ورزش و جوانان خواهد بود. قرار است 

محمود گودرزی روز سه شنبه ۲0 آبان ماه با حضور در كميسيون فرهنگی پاسخگوی سوالات 

نمايندگان مجلس باشد. در صورتی كه وزير ورزش در اين جلسه نتواند نمايندگان مردم را 

قانع كند با توجه به موجی از انتقاداتی كه نسبت به عملكرد وزير ورزش وجود دارد، احتمال 

استيضاح وزير نيز در روزهای آينده وجود دارد. هرچند كه مهدي هاشمي رييس فدراسيون 

تيراندازي و عضو فراكسيون ورزش مجلس سوالات نمايندگان از وزير ورزش را دليلي بر 

استيضاح عنوان نكرده و مي گويد همه چيز با صحبت قابل حل است.  

توافق هفته 
سوال هفته مغضوب هفته 

سوال و جواب از آقای وزیرگلر شش دانگ نداریم

نويد برهانی گيمر ۲1 ساله اصفهانی و تنها نماينده كشورمان در مسابقات جام جهانی 

ورزش های الكترونيك بود، رقابت هايي كه همه ساله در كشور فرانسه برگزار مي شود و 

نمايندگاني از كشورهاي مختلف جهان در آن حضور دارند. اولين حضور برهاني در اين 

مسابقات همراه بود با كسب اولين مدال ايران در تاريخ برگزاري اين مسابقات. برهاني 

در رشته فيفا ۲015 حريف از بريتانيا را شكس�ت داد و جام قهرماني اين مسابقات را 

بالاي سر برد. يكي از مهم ترين اتفاقاتي كه بعد از قهرماني برهاني رخ داد دعوت چند 

كشور عربي براي به خدمت گرفتن او بود. پيشنهاداتي كه البته خيلي سريع از سوي 

اين بازيكن رد شد. برهاني در اين مورد مي گويد: از چند كشور عربی پيشنهاد داشتم 

كه همه را رد كردم و اجازه بدهيد اسم آنها را نبرم. از لحاظ مالی و در مقايسه با ايران 

كه هيچ پيشنهادی ندارم، پيشنهادهای بدی هم نبودند اما قبول نكردم. حريف فينال 

من كه اهل انگلستان بود فقط چهار اسپانسر در اين مسابقات داشت.

بی تیمی هفته

باریج اسانس هم نداریم

توافق حاصل شد
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حمــله

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

طرح : مصطفی ستاریان

عزاداران حسينی در جوار شهدای گلگون كفن

جامعه ورزش در سوگ ابا عبدالله الحسين )ع(

اولين شب از مراس�م سوگواری سرور سالار ش�هيدان كه به همت 
سازمان ورزش ش�هرداری اصفهان در سالن شمع گلستان شهدا و 

در جوار ملكوتی شهدای گمنام برگزار شد.
اين مراسم با حضور جمع كثيری از ورزشكاران برگزار شد.

 در شب اول اين برنامه حاج آقا شهبازی به سخنرانی پرداخت و ذاكر 
اهل بيت)ع( و خادم الرضا حاج رسول فغانی پور مديحه سرايی كرد.

رسول جزينی عضو شورای شهر مهدی اسدی رييس سازمان بسيج 
ورزش�كاران احمد رضا مهنام عضو هيات مديره سازمان ورزش از 

ميهمانان ويزه اين مراسم بودند.
 اين مراسم تاروز دوشنبه ادامه خواهد داشت و جامعه ورزش استان 
اصفهان در عزای س�رور و سالار ش�هيدان حضرت سيد الشهدا به 

عزاداری می پردازند.



بازیگر پیشکسوت اصفهانی:

نباید تنها به ساخت فیلم های کوتاه
 اکتفا کنیم

محمدعلی میاندار/ ایس�نا:  ش��هر اصفهان به دلیل توریستی بودن 
و بهره مندی از جذابیت های گردش��گری، می تواند عه��ده دار برگزاری 
جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان باشد، چرا که اصفهان 
پایتخت فرهنگ و هنر است و چه بهتر که این جشنواره در اصفهان پایدار 
بماند. به نظر من روند برگزاری جشنواره سال به سال بهبود پیدا می کند 
و مسوولان نیز تمام توان خود را برای ارتقای کیفیت برگزاری آن به کار 
گرفته اند. حرکت ساخت فیلم های کوتاه به دست فیلمسازان اصفهانی 
برای شرکت در جش��نواره بسیار خوب اس��ت، چرا که فیلمسازان نخبه 

فرصت پا گذاشتن به عرصه سینمای کودک را پیدا خواهند کرد.
میاندار با اشاره به اینکه در جشنواره سال آینده 100 فیلم کوتاه ساخته 
خواهد ش��د، اضافه کرد: س��اخت فیلم های کوتاه در اصفه��ان برای این 
جشنواره حرکت با ارزشی است، ولی تنها نباید به آن اکتفا کرد، چرا که 
باید فیلم های بلند نیز برای کودکان در اصفهان تولید شود و امیدوارم در 

سال آینده شاهد این اتفاق باشیم. 

زندگی مرحوم آیت الله مهدوی کنی
 در مستند یار

مس��تند » یار« کاری از گروه اجتماعی شبکه س��ه سیماست و در چهار 
قس��مت 30 دقیقه ای مراحل مختلف زندگی مرح��وم آیت الله مهدوی 
کنی را بررسی می کند. این مجموعه دارای سه فصل از زندگی این عالم 
از دوران کودکی و نوجوانی، دوران همراهی با آیت الله بروجردی، دوران 
قبل از انقلاب و برعهده داشتن ریاس��ت کمیته انقلاب اسلامی و زندانی 
شدن، دوران تاسیس دانش��گاه امام صادق )ع(، نخس��ت وزیری، وزارت 
کشور و دوران عبادی-سیاسی زندگی ایشان و حضور در مجلس خبرگان 

رهبری را دربر می گیرد.
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

»یک قصه بیش نیست قصه عشق وین عجب/ 
کز هر زبان که می ش��نوم نامکرر است« نقل 
عاشوراس��ت که باره��ا و بارها ش��نیده ایم و 
خوانده ایم و هنوز که هنوز اس��ت نوشته ها و 
تصاویر بدیع از این واقعه عظیم می طلبیم و 
هفته گذشته کتابی عاشورایی رونمایی شد. 
ش��هید چمران نیز یکی دیگر از عشق هایی است که کتاب های 
فراوانی درباره شخصیت و ابعاد فکری اش نوشته شده است و باز 
خواندنی است. کتاب آخر هم رمانی است که مدت ها در نوبت 

مجوز نشر مانده بود.

   عمورا؛ سه گانه عش�ق/ حمزه اولیازاده/ انتشارات 
نسیما/ 152 صفحه/ 8000 تومان

»عمورا آنجاس��ت که ادب و آب را س��ر بریدند؛ آنجاس��ت که 

خورش��ید را در پهنه صحرایش وانهادند؛ و در امانت آس��مان 
خیانت کردند؛ عمورا نام دیگر کربلاست.« این کتاب با مقدمه ای 
از حجت الاسلام علی اکبر رشاد به برش هایی از واقعه عاشورا از 
زبان مشک حضرت عباس )ع( می پردازد. حمزه اولیازاده، عکاس 
است و » عمورا؛ سه گانه عش��ق«، نخستین تجربه اش در حوزه 
نویسندگی است و نوشتن آن به سفارش مدیر انتشارات نسیما 
بوده که در پی نگارش مقتلی با زبان روز بود. بخش نخست این 
سه گانه به روایت عاشورا از زبان مش��ک می پردازد؛ مشکی که 
از حضرت علی)ع( به امام حسن و پس از آن به حضرت عباس 
رس��یده و حالا روایتگر رویداد عاشوراس��ت. بخش دوم به فراز 
21 دعای جوشن کبیر  توجه  و »یا رازق الطفل الصغیر/ یا راحم 
اشیخ الکبیر« را با روز دهم محرم مقایسه می کند و بخش سوم، 
داستان آوانگاردی است که به اتفاقات نجف و کربلا می پردازد. 
در کل انتشار کتاب » عمورا؛ س��ه گانه عشق« دو سال به طول 

انجامیده و نویس��نده درنگارش این کتاب از»مقتل لهوف« اثر 
سیدبن طاووس و کتاب »آه«نوش��ته یاسین حجازی بهره برده 

است.
 

   پرس�توی دهلاوی�ه: تاری�خ ش�فاهی زندگانی و 
مبارزات شهید مصطفی چمران/ مجید نجف پور/ مرکز 

اسناد انقلاب اسلامی/ 2۹5 صفحه/ ۹500 تومان
در این کتاب ک��ه یکی از مجموعه آثار مرب��وط به طرح تدوین 
تاریخ شفاهی انقلاب اس��لامی است، سعی ش��ده با کاوش در 
استاد برجای مانده از زندگی و مبارزات شهید مصطفی چمران 
ابعاد علمی و معرفتی و مبارزاتی وی در جریان پیروزی انقلاب 
اسلامی و نیز سال ها پس از آن به تصویر کشیده شود. نجف پور 
در بخشی از مقدمه خود بر این کتاب در این زمینه اظهار داشته 
که در کتابش سعی کرده تمام نقل قول هایش از شهید چمران 

مستند به اسناد و یا ذکر خاطرات افراد در یک موضوع مشترک 
باش��د و در عین حال از تحلیل و نقد بر اس��اس حدس و گمان 
دور باش��د. فصل نخست به زندگی ش��هید چمران از بدو تولد، 
آش��نایی او با غلامرضا تختی، ماجرای س��فر چمران به آمریکا 
و مبارزاتش با رژیم پهلوی در این کش��ور و آغ��از فعالیت های 
سیاسی و مذهبی او اشاره می کند.فصل دوم آموزش های نظامی 
دکتر چمران در مصر، آشنایی با امام موسی صدر و فعالیت هایش 
در لبنان اختصاص دارد. فصل سوم به پیروزی انقلاب اسلامی، 
بازگشت شهید چمران به ایران و حماس��ه پاوه از جمله حادثه 
سقوط هلی کوپتر در این ش��هر از زبان شهید چمران، خاطرات 
مقام معظم رهبری از همرزمی با شهید چمران و ماجرای نحوه 
شهادت پرداخته اس��ت. فصل چهارم به موضوع اندیشه و تفکر 
دینی و سیاسی شهید چمران اختصاص یافته و تشکیل حکومت 
اسلامی از منظر را مورد توجه قرار داده است. فصل پنجم عرفان 

شهید چمران است.

   تصرف/ تورج زاهدی/ کتاب نیستان/ 776 صفحه/ 
42000 تومان

داس��تان این رمان به موضوع تصرف جسم انسان مومن توسط 
اجنه و شیطان و اس��تعانت به عرفان اهل بیت)ع( برای رهایی 
از آن  می پ��ردازد. تورج زاهدی که موزیس��ین نیز هس��ت؛ در 
نویسندگی اهل مکاشفه و کشف رازناکی های نهفته در گوشه 
و کنار زندگی آدمی اس��ت و این کتابش نیز سراس��ر کش��ف و 
شهود است. او در تصرف به س��راغ روایت زندگی انسان مومنی 
می رود که خود را تسخیر شده توسط جنیان شیطانی می بیند. 
انسانی عادی و معمولی که زندگی و چهارچوب زیستی خود را 
در اسارت موجودی غیر خاکی ش��یطان می بیند. این داستان 
پس از این کش��ف راوی، تلاش ش��خصیت اصلی داستان برای 
رهایی از شیطان است که پس از کشف و شهود در نهایت منجر 
به نتیجه ای می ش��ود که در رازآلوده بودنش چی��زی کمتر از 
حیرت مواجهه نخستین مخاطب با سوژه داستان ندارد. تصرف 
زبان ساده و شیوا دارد؛ نویسنده از هر نوع کنایه و ابهام و ایهام 
استفاده نکرده اس��ت تا رمان یک دس��ت خلق کند. انتشارات 
نیستان در مقدمه ای بر این رمان درج کرده که این اثر از حیث 

محتوا می تواند نقدپذیر باشد.

یک سبد کتاب برای آغاز هفته؛

نامکررات دهلاویه و عمورا؛ کشف و شهود مومنانه

اکرم
ادیبی

کارگردان »پرتقال خونی« :  

سینمای شهری باید روابط انسان ها در شهرها را به تصویر بکشد
پژوهشگر حوزه علوم اجتماعی:

سیستم رساندن کتاب به دست مخاطب باید تغییر کند
سیروس الوند/ فارس: سینمای شهری سینمایی است که وقایع 
آن توسط انسان ها در شهر می گذرد؛ ضمن اینکه روابط انسان ها را 

در جوامع شهری به تصویر می کشد. 
معمولا فیلم های شهری در ایران و جهان با سه رویکرد به مسائل 
شهری نگاه می کنند. فیلم هایی که با نگاه خاص مسائل شهری 
 را زیر ذره بی��ن می برند. فیلم هایی که از ش��هر تنها به عنوان یک 
» لوکیشن« استفاده می کنند و فیلم هایی که در کنار مطرح کردن 

مسائل شهر، موضوع های دیگر را نیز بررسی می کنند.

درباره فیلم های شهری باید توجه  داش��ت که علاوه بر آسیب ها 
و انحراف های اجتماعی به زیبایی های ش��هرها نی��ز، در این نوع 

فیلم ها توجه شود.
امروز من معتقدم فیلمی را می توانیم فیلم شهری بنامیم که زاییده 
مناسبات آدم ها در شهرباشد. به عنوان مثال، آدمی که برای تغییر 
مکان در حدود دو ساعت در ترافیک باش��د با کسی که در روستا 
زندگی می کند، تفاوت زیادی دارد. این ها مواردی اس��ت که باید 

بسیار موشکافانه در فیلمنامه یک فیلم شهری به آن توجه شود.

 مسعود کوثری/ مهر: مهم ترین مشکل ما در بحث توزیع ناتوانی 
افراد در انتخاب مناسب کتاب است. ناشران معمولا حجم بسیاری 
از سرمایه  را باید در اختیار پخش��ی ها قرار دهند و این سرمایه تا 
بتواند بازگردد، مش��کلات زیادی را برای آنها ایجاد خواهد کرد و 
گاهی به ورشکستگی آنها منجر می شود. از سوی دیگر گروه های 
مختلف جامعه به کالای مکتوب خود سریع دست پیدا نمی کنند. 
آنها نیاز دارند که آنچه می خواهند سریع و راحت پیدا کنند. این 
حل نمی شود جز با  استفاده از مدل پخش محدود. یعنی هر کالایی 

را به جای اینکه برای همه تبلیغ کنی برای مشتری های بالقوه اش 
تبلیغ کن. از سوی دیگر در شهرهای بزرگ آدم ها وقت سرزدن به 
کتابفروشی را ندارند. پس سیستم توزیع و رساندن کتاب به دست 
مخاطب هم باید تغییر کند. از طرف دیگر ما در ایران کتابخانه های 
محلی نداریم. ای��ن کتابخانه ها ه��م بخش اعظم��ی از خرید را 
برای ناش��ران پدید می آورند و هم باعث رونق مطالعه می ش��وند. 
کتابخانه های عمومی الان محلی برای درس خواندن بچه ها شده 

است. باید مدل عوض شود.

خبــر

شعار و نام روزهای هفته کتاب اعلام شد
برزین ضرغامی در گفت وگو با ایسنا ، درباره برنامه های بیست ودومین 
هفته کتاب گفت: برنامه های هفته کتاب بسته شده است و این هفته 
24 آبان ماه شروع می ش��ود. این روز با توجه به ایامی که در آن قرار 
داریم، به نام »کتاب ، مس��جد  و محرم« نام گذاری شده است و هفته 
کتاب تا یکم آذرماه ادامه خواهد داشت. روزهای دیگر این هفته ، هر 
کدام با نام هایی چون »کتاب،  س��امت  و س��بک زندگی« ، »کتاب ، 
صنع��ت  و کار«، »کتاب و ش��هروند« و »کت��اب و پدید آورندگان« 
نام گذاری شده و سعی شده تا با نام گذاری روزهای این هفته به همه 
عوامل و بخش های کتاب توجه ش��ود. دبیر هفته کتاب همچنین با 
اش��اره به برنامه هایی که در هفته کتاب دنبال می شود، گفت: ما به 
دنبال این هستیم که گستره کسانی را که در هفته کتاب فعال هستند 
گس��ترش دهیم و بنابراین تقریبا تمام وزارتخانه ه��ا برای برگزاری 
هفته کتاب وارد کار ش��دند و فعالیت های آن ها در حوزه های ترویج 
کتاب خوانی و تجلیل از پدیدآورندگان است. برنامه دیگر ما پرداختن 
به جنبه های دیجیتال کتاب اس��ت که در این هفته دنبال می شود. 
همچنین حوزه بین الملل و ایرانیان خارج از کشور در این هفته درنظر 
گرفته می شود.دبیر بیست ودومین دوره هفته کتاب با اعام شعار این 
هفته گفت: در هفته کتاب بیش از 100 برنامه اجرا می شود و شعار 

هفته کتاب »ترویج کتاب ، ترویج امید« است.
او در پاس��خ به این که آیا نام گذاری یک هفته به نام کتاب می تواند 
تاثیری بر ترویج کتاب خوانی و افزایش مطالعه داش��ته باشد ، عنوان 
کرد: معمولا در تمام دنیا در حوزه های مختلف ، برای جلب توجه به 
سوی یک موضوع به دنبال رویداد سازی می روند، بنابراین هفته کتاب 
برای ما یک بهانه است و به این معنا نیست که تنها یک هفته به کتاب 
بپردازیم، بلکه این هفته برای این است که توجه ها را جلب کند و در 
کل سال موضوع کتاب مورد توجه باشد. اگرچه در ایام دیگری چون 
اردیبهشت ماه که نمایش��گاه کتاب برگزار می شود و یا در بهمن ماه 
که جایزه کتاب سال برگزار می ش��ود و یا با برگزاری نمایشگاه های 
استانی کتاب می توان فضایی ایجاد کرد که به سوی افزایش مطالعه 

گام برداریم.
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

»یک قصه بیش نیست قصه عشق وین عجب/ 
کز هر زبان که می ش��نوم نامکرر است« نقل 
عاشورا اس��ت که بارها و بارها ش��نیده ایم و 
خوانده ایم و هنوز که هنوز اس��ت نوشته ها و 
تصاویر بدیع از این واقعه عظیم می طلبیم و 
هفته گذشته کتابی عاشورایی رونمایی شد. 
ش��هید چمران نیز یکی دیگر از عشق هایی 
اس��ت که کتاب های فراوانی درباره شخصیت و ابعاد فکری اش 
نوشته شده است و باز خواندنی است. کتاب آخر هم رمانی است 

که مدت ها در نوبت مجوز نشر مانده بود.

   عمورا؛ سه گانه عش�ق/ حمزه اولیازاده/ انتشارات 
نسیما/ 152 صفحه/ 8000 تومان

»عمورا آنجاس��ت که ادب و آب را س��ر بریدند؛ آنجاس��ت که 

خورش��ید را در پهنه صحرایش وانهادند؛ و در امانت آس��مان 
خیانت کردند؛ عمورا نام دیگر کرباست.« این کتاب با مقدمه ای 
از حجت الاسام علی اکبر رشاد به برش هایی از واقعه عاشورا از 
زبان مشک حضرت عباس )ع( می پردازد. حمزه اولیازاده عکاس 
است و »عمورا؛ سه گانه عشق«، نخس��تین تجربه اش در حوزه 
نویسندگی است و نوشتن آن به سفارش مدیر انتشارات نسیما 
بوده که در پی نگارش مقتلی با زبان روز بود. بخش نخست این 
سه گانه به روایت عاشورا از زبان مش��ک می پردازد؛ مشکی که 
از حضرت علی)ع( به امام حسن و پس از آن به حضرت عباس 
رس��یده و حالا روایتگر رویداد عاشوراس��ت. بخش دوم به فراز 
21 دعای جوشن کبیر  توجه  و »یا رازق الطفل الصغیر/ یا راحم 
اش��یخ الکبیر« را با روز ده��م محرم مقایس��ه می کند و بخش 
سوم، داستان آوانگاردی اس��ت که که به اتفاقات نجف و کربا 
می پردازد. در کل انتش��ار کتاب »عمورا؛ س��ه گانه عشق« دو 

سال به طول انجامیده و نویسنده در نگارش این کتاب از مقتل 
لهوف اثر سیدبن طاووس و کتاب آه نوشته یاسین حجازی بهره 

برده است.
 

   پرس�توی دهلاوی�ه: تاری�خ ش�فاهی زندگانی و 
مبارزات شهید مصطفی چمران/ مجید نجف پور/ مرکز 

اسناد انقلاب اسلامی/ 2۹5 صفحه/ ۹500 تومان
در این کتاب ک��ه یکی از مجموعه آثار مرب��وط به طرح تدوین 
تاریخ ش��فاهی انقاب اس��امی است سعی ش��ده با کاوش در 
استاد برجای مانده از زندگی و مبارزات شهید مصطفی چمران 
ابعاد علمی و معرفتی و مبارزاتی وی در جریان پیروزی انقاب 
اسامی و نیز سال ها پس از آن به تصویر کشیده شود. نجف پور 
در بخشی از مقدمه خود بر این کتاب در این زمینه اظهار داشته 
که در کتابش س��عی کرده تمام نقل قول هایش از شهید چمراه 

مستند به اسناد و یا ذکر خاطرات افراد در یک موضوع مشترک 
باشد و در عین حال از تحلیل و نقد بر اساس حدس و گمان دور 
باشد. فصل نخست به زندگی شهید چمران از بدو تولد، آشنایی 
او با غامرضا تختی، ماجرای سفر چمران به آمریکا و مبارزاتش 
با رژیم پهلوی در این کش��ور و آغ��از فعالیت های سیاس��ی و 
مذهبی او اش��اره می کند. فصل دوم آموزش های نظامی دکتر 
چمران در مصر، آش��نایی با امام موس��ی صدر و فعالیت هایش 
در لبنان اختصاص دارد. فصل سوم به پیروزی انقاب اسامی، 
بازگشت شهید چمران به ایران و حماس��ه پاوه از جمله حادثه 
سقوط هلی کوپتر در این ش��هر از زبان شهید چمران، خاطرات 
مقام معظم رهبری از همرزمی با شهید چمران و ماجرای نحوه 
شهادت پرداخته اس��ت. فصل چهارم به موضوع اندیشه و تفکر 
دینی و سیاسی شهید چمران اختصاص یافته و تشکیل حکومت 
اسامی از منظر را مورد توجه قرار داده است. فصل پنجم عرفان 

شهید چمران است.

   تصرف/ تورج زاهدی/ کتاب نیستان/ 776 صفحه/ 
42000 تومان

داس��تان این رمان به موضوع تصرف جسم انسان مومن توسط 
اجنه و شیطان و اس��تعانت به عرفان اهل بیت)ع( برای رهایی 
از آن  می پ��ردازد. تورج زاهدی که موزیس��ین نیز هس��ت؛ در 
نویسندگی اهل مکاشفه و کشف رازناکی های نهفته در گوشه 
و کنار زندگی آدمی اس��ت و این کتابش نیز سراس��ر کش��ف و 
شهود است. او در تصرف به س��راغ روایت زندگی انسان مؤمنی 
می رود که خود را تسخیر شده توسط جنیان شیطانی می بیند. 
انسانی عادی و معمولی که زندگی و چهارچوب زیستی خود را 
در اسارت موجودی غیر خاکی ش��یطان می بیند. این داستان 
پس از این کش��ف راوی، تاش ش��خصیت اصلی داستان برای 
رهایی از شیطان است که پس از کشف و شهود در نهایت منجر 
به نتیجه ای می ش��ود که در رازآلوده بودنش چی��زی کمتر از 
حیرت مواجهه نخستین مخاطب با سوژه داستان ندارد. تصرف 
زبان ساده و شیوا دارد؛ نویسنده از هر نوع کنایه و ابهام و ایهام 
استفاده نکرده اس��ت تا رمان یک دس��ت خلق کند. انتشارات 
نیستان در مقدمه ای بر این رمان درج کرده که این اثر از حیث 

محتوا می تواند نقدپذیر باشد.

یک سبد کتاب برای آغاز هفته؛

نامکررات دهلاویه و عمورا؛ کشف و شهود مومنانه

گروه
فرهنگ و

 هنر

کارگردان »پرتقال خونی«:  

سینمای شهری باید روابط انسان ها در شهرها را به تصویر بکشد
پژوهشگر حوزه علوم اجتماعی:

سیستم رساندن کتاب به دست مخاطب باید تغییر کند
سیروس الوند/ فارس: سینمای شهری سینمایی است که وقایع 
آن توسط انسان ها در شهر می گذرد ضمن اینکه روابط انسان ها را 

در جوامع شهری به تصویر می کشد. 
معمولا فیلم های شهری در ایران و جهان با سه رویکرد به مسائل 
شهری نگاه می کنند. فیلم هایی که با نگاه خاص مسائل شهری 
را زیر ذره بین می برند. فیلم هایی که از شهر تنها به عنوان یک » 
لوکیشن«استفاده می کنند و فیلم هایی که در کنار مطرح کردن 

مسائل شهر، موضوع های دیگر را نیز بررسی می کنند.

درباره فیلم های شهری باید توجه  داش��ت که عاوه بر آسیب ها 
و انحراف های اجتماعی به زیبایی های ش��هرها نی��ز، در این نوع 

فیلم ها توجه شود.
امروز من معتقدم فیلمی را می توانیم فیلم شهری بنامیم که زائیده 
مناسبات آدم ها در شهرباشد. به عنوان مثال، آدمی که برای تغییر 
مکان در حدود 2 ساعت در ترافیک باش��د با کسی که در روستا 
زندگی می کند تفاوت زیادی دارد. این ها مواردی اس��ت که باید 

بسیار موشکافانه در فیلمنامه یک فیلم شهری به آن توجه شود.

 مسعود کوثری/ مهر: مهمترین مشکل ما در بحث توزیع ناتوانی 
افراد در انتخاب مناسب کتاب است. ناشران معمولا حجم بسیاری 
از سرمایه  را باید در اختیار پخش��ی ها قرار دهند و این سرمایه تا 
بتواند بازگردد مش��کات زیادی را برای آنها ایجاد خواهد کرد و 
گاهی به ورشکستگی آنها منجر می شود. از سوی دیگر گروه های 
مختلف جامعه به کالای مکتوب خود سریع دست پیدا نمی کنند. 
آنها نیاز دارند که آنچه می خواهند سریع و راحت پیدا کنند. این 
حل نمی شود جز با  استفاده از مدل پخش محدود. یعنی هر کالایی 

را به جای اینکه برای همه تبلیغ کنی برای مشتری های بالقوه اش 
تبلیغ کن. از سوی دیگر در ش��هرهای بزرگ آدم ها وقت سرزدن 
به کتابفروش��ی را ندارند. پس سیس��تم توزیع و رس��اندن کتاب 
به دس��ت مخاطب هم باید تغییر کند. از طرف دیگ��ر ما در ایران 
کتاب خانه های محلی نداریم. این کتاب خانه ها هم بخش اعظمی 
از خرید را برای ناش��ران پدید می آورند و هم باعث رونق مطالعه 
می ش��وند. کتابخانه های عمومی الان محلی برای درس خواندن 

بچه ها شده است. باید مدل عوض شود.

خبــر



از هر 5 ازدواج تنها یک ازدواج
 بالنده است!

شهین اصلانی : آنچه این روزها می بینیم متاسفانه افزایش طلاق 
و از هم گسیختگی خانوادگی است که عوامل بسیار متعددی از علل 
آن است: مواد مخدر، بیکاری، اقتصاد نابس��امان و البته عدم تربیت 
صحیح نس��ل جدید در بین خانواده ها و در کل مشکلات اقتصادی، 
فرهنگی،آموزشی، س��نتی و دخالت خانواده ها را می توان از عوامل 
طلاق دانست آنچه آمارها گفته است، اینکه متاسفانه در هر ساعت 
18 طلاق در کش��ور رخ می دهد! که به گفته کارشناس��ان افزایش 

طلاق با شیب نگران کننده ای رو به صعود است. 
به گفته محمود گلزاری، معاون امور ساماندهی امور جوانان وزارت 
ورزش و جوانان میانگین کشوری طلاق 22 تا 23 درصد است؛ یعنی 
از هر پنج ازدواج یکی منجر به طلاق می ش��ود، البته در کلانشهرها 

آمارها بالاتر از این است!
 گلزاری می افزاید متاسفانه 20 درصد طلاق ها در سال اول و 33 درصد 
 آن در پنج س��ال اول زندگی رخ می دهد! آنچه گلزاری به آن اشاره 
می کند اینکه از هر پن��ج ازدواج یکی منجر به طلاق اس��ت و چهار 
ازدواج باقیمانده هم با ش��اخص ه��ای درگیری خانوادگ��ی، نزاع ، 

همسرآزاری و کودک آزاری تهدید می شود! 
بر همین اساس متاسفانه باید بگوییم از چهار ازدواج باقیمانده تنها 
یک ازدواج بالنده اس��ت؛ یعنی انتظاری که م��ا از خانواده به عنوان 
کانون و منبع محبت ،آرامش ، دلبس��تگی و هیجانات مثبت داریم 
 که نتیجه آن فرزند داری درس��ت اس��ت، در تنها یک خانواده دیده 
 می ش��ود! بنابراین در ی��ک حالت خوش��بینانه تنه��ا 20 درصد از 

ازدواج ها بالنده است!
 ما معتقدیم کاروان ازدواج پس از انعقاد عقد با س��ه مسیر بالندگی، 
آش��فتگی و گسس��تگی روبه روس��ت که این میزان در برخی نقاط 
کلانشهرها تا 40 درصد هم می رس��د به طوری که در این مناطق از 
هر دو یا سه ازدواج، یک طلاق رخ می دهد. از طرف دیگر حدود 50 
تا 60 درصد ازدواج ها آشفتگی و نارضایتی را تجربه می کنند و تنها 

20 درصد آنها به سمت بالندگی است!
متاسفانه گفته های گلزاری عدم موفقیت ایرانیان در اداره خانواده و 
موفق بودن و ثمربخش بودن محیط خانواده را زیر سوال می برد. چرا 
که در کشورهای اسلامی با داشتن آرمان ها، ایده ال ها و دستورهای 
الهی ارزش��مند مبنی بر مقدس بودن خانواده و همکاری زن و مرد 
دوشادوش هم وتلاش برای پرورش نسل صالح، شنیدن چنین آمارها 
و اخباری مایه تاسف و حتی شرمس��اری خواهد بود و آنچه بیش از 
همه مایه تاسف است اینکه به گفته گلزاری 80 درصد این مطلقه ها 
که بازمانده های این خانواده های نابسامان اند زیر 30 سال هستند! 
یعنی شخصی که بازمانده چنین طلاق هایی است در اوج شکوفایی 
و جوانی قرار دارد و طلاق چ��ون ضربه ای مهلک ب��ر پیکره چنین 

شخصی ادامه زندگی را بر او سخت یا گاهی غیر ممکن می سازد . 
در کل باید دانست که طلاق آسیبی اجتماعی است، اما نه از جنس 
آس��یب های اجتماعی دیگر، چرا که در اینجا فرد آسیب دیده خود 
اختلالی ندارد، بلکه شخص انسان سالمی است که درگیر مشکلات 
مختلف بوده و بروز این مش��کلات باعث چنین پدیده ای شده است 
در طلاق انسان سالم دچار معضل و مصیبت ش��ده، لذا این معضل 
نیازمند فرهنگ سازی و اطلاع رس��انی درست است که تا وقتی رخ 
نداده از کانون خانواده نگهداری و مراقبت شود و در صورت رخ دادن 
آن به فکر چاره برای ساختن آینده ش��خص و جلوگیری از صدمات 

بیشتر بود.

درس های اجتماعی ماندگار
 از نهضت عاشورای حسینی 

سیدمهدی س�لطانی: مهم ترین درس های اجتماعی ماندگار از 
 پرتو نهضت عاشورای حسینی را )که تبلور کارکردهای عملی حضرت 
امام حسین علیه السلام و یاران وفادار ایشان در قیام عاشورا و در همه  
ابعاد اخلاقی، معنوی، دینی، تاریخی، فرهنگی و سیاس��ی محسوب 

می گردند( می توان چنین برشمرد: 
1- فداکاری و ایثار 2- صبر و اس��تقامت 3- ش��هادت و ش��جاعت 
4- تعهد و مسوولیت پذیری 5- صداقت و وفاداری دایمی و مستمر 
6- قاطعیت در راه هدف 7- دف��اع پایدار و جدی از امامت و ولایت 
8- دفاع و پاس��داری از دین و ارزش ها 9- گس��ترش عملی اصلی 
تولی و تبری 10- س��تیزه قاطعانه با س��تم و س��تمگران و با فساد و 
مفسدان 11- دستور به نیکی ها و عمل بدان ها 12- پرهیز از بدی ها و 
زشتی ها 13- انس دایمی جامعه عاشورایی با قرآن 14- ترویج عملی 
و حقیقی فرهنگ نماز و نمایان س��اختن اهمیت آن در جامعه 15- 
نهراسیدن از نیروی دش��من و حربه های آنها 16- پرهیز از سستی 
و تنبلی در برابر تجاوز به ارزش های اجتماعی اس��لام 17- افشای 
چهره دشمنان اسلام و خطر آنها برای جامعه اسلامی 18- توجه به 
معنویات حتی در جبهه جنگ 19- نفی نژاد پرستی 20- گسترش 
اجتماعی ارزش های معن��وی و عبادی؛ چون توبه، دعا، اس��تغفار، 

تسلیم در برابر خدا و قیام برای خدا.

بازار تجهیزات پزش��کی در ای��ران آن قدر چرب 
هست که حتی رسانه های آن سوی آب هم نتوانند 
از آن بگذرند. به تازگی بیزینس مانیتور راجع به 
سود سرشار این بازار در ایران مطالبی را به چاپ 

رسانده که قابل تامل است.
به گزارش ای��ن روزنام��ه، ایران پنجمی��ن بازار 
تجهیزات پزش��کی در خاورمیانه را دارد و پیش بینی می شود تا 
سال 2018 ارزش این بازار با رشد سالانه 9.1 درصدی به 1284.3 
میلیون دلار برسد. این رسانه تصریح کرده است که به رغم تولید 
مواد مصرفی اساسی در داخل نظیر سرنگ، سوزن و میل جراحی، 
تجهیزات دندانپزش��کی و ارتوپدی، اما واردات حدود 90 درصد 
این بازار را تش��کیل می دهد. رقم واردات تجهیزات دندانپزشکی 
و ارتوپدی در س��ال جاری میلادی، 741.7 میلی��ون دلار برآورد 
 شده است که نسبت به سال قبل آن ، به  0.4 درصد افزایش نشان 
می دهد. بخش عمده ای از واردات این محصولات )67.1 درصد( از 
کشورهای اروپایی تامین می شود. درعین حال که ایران صادر کننده 
عمده تجهیزات پزشکی نیست و صادرات تجهیزات پزشکی ایران 
به دلار در طی سال گذشته با 21.1 درصد کاهش به 7.6 میلیون 
دلار رسید.  ایران از نظر تجاری سازی تجهیزات پزشکی، پنجمین 

بازار کم جاذبه در منطقه خاورمیانه و شمال آفریقاست.
 چنین بازاری ن��ه تنهابرای خارجی ها دلچس��ب اس��ت که برای 
وارد کنندگان، قاچاقچیان، دلال ها و واسطه گران و البته بعضی از 

پزشکان می تواند بسیار درآمدزا و چسبناک باشد!

   دور زدیم
تفاوت هاي 20 ت��ا 25 برابري هزینه اعم��ال جراحي ارتوپدي در 

بیمارستان هاي خصوصي و دولتي موجب شده است تا تعدادی از 
شرکت هاي وارد کننده تجهیزات پزشکي و یا بعضی از فروشندگان 
این تجهیزات  به س��راغ  بعضی از جراحان رفت��ه و با تطمیع آنها 
تجهیزات کم کیفیت خود را به فروش برس��انند. دلالي در حوزه 
تجهیزات پزشکي و نابساماني هاي این بخش از سلامت تا به جایي 
پیش رفته که رییس سازمان غذا و دارو هم آمار قابل تاملي در این 

حوزه را اعلام مي کند. 
بنا به تاکید رسول دیناروند اختلاف قیمت یک محصول در واحد 
تولید کننده با بازار، گاهي بیش از 10 برابر است در حالي که سود 
یک کالا نباید بیش از 50 درصد باشد و باید دلال ها و واسطه ها از 

بازار تجهیزات پزشکي حذف شوند.
 این در حالی است که با اجرایی شدن طرح تحول درمان، نخستین 
موضوعی که پ��س از کاهش قیمت هزینه ه��ای درمان در حوزه 
بستری به چشم آمد، کاهش قیمت تجهیزات پزشکی برای بیماران 
بود، به این نحو که همراهان بیمارمجاز به خرید لوازم و تجهیزات 

پزشکی نبودند و این وظیفه بر عهده بیمارستان بود.
 بدین ترتیب امکان هرگونه زد وبند بعضی از پزشکان با بعضی از 
فروشندگان و واردکنندگان تجهیزات پزش��کی و پروتزها وجود 
 ندارد. اما از آنجایی که طرح یاد ش��ده تنها در بیمارس��تان های 
زیر مجموعه دانش��گاه های علوم پزش��کی اجرا می ش��ود و این 
بیمارستان ها نیز توان و گنجایش پاس��خ دهی به همه بیماران را 
ندارند، بنابراین در تعدادی از بیمارستان های خصوصی شهر هنوز 

هم طرح تحول توسط بعضی از جراحان دور زده می شود.
بدین ترتیب که تعدادی از پزش��کان با فروشنده یا وارد کننده ای 
خاص زد و بند کرده و بیماران را برای تهیه تجهیزات مورد نیاز به 
سراغ مغازه یا فرد مورد نظر می کنند و از این طریق نه تنها مبلغی را 

از فروشنده دریافت می کنند که با جراحی در بخش خصوصی پول 
کلانی را نیز به جیب می زنند. سوی دیگر این قضیه کالایی است 
که توسط چندین دلال و واسطه دست به دست چرخیده و قیمتش 
به شدت افزایش یافته است. در حال حاضر حق عمل جراحي در 
بیمارس��تان هاي دولتي و خصوصي 20 تا 25 برابر با هم متفاوت 
 اس��ت که این مي تواند زمینه هاي ش��کل گیري تخل��ف را فراهم 

آورد. 
رییس اتحادیه فروشندگان تجهیزات پزشکی اصفهان می گوید: 
»دلیلی ندارد کالای وارد شده چند دست بچرخد و فروشنده سود 
بالایی را بیش از مقدار تعیین شده روی جنس بکشد و تجهیزات 
مورد نیاز بیمار را با قیمتی گزاف به او بفروشد.« امین الله برخی از 
روابط نا سالمی می گوید که میان تعدادی از پزشکان با بعضی از 
فروشندگان تجهیزات پزش��کی وجود دارد و برمبنای آن کالای 
پزش��کی بدون کیفیت وارد ش��ده از ترکیه، چین، هن��د، برزیل 
یا پاکس��تان را با س��ودی قابل توجه به اس��م مارک یا برند درجه 
یک آمریکایی یا آلمانی ب��ه بیماران فروخته ان��د. برخی البته بر 

واژه»بعضی از پزشکان« تاکید می کند.
او سیاست وزارت بهداشت مبنی بر تهیه تجهیزات پزشکی بدون 
حضور پزشک و بیمار را کارس��از می داند که بر این اساس نه تنها 
قیمت این تجهیزات کاهش یافته، بلکه حقوق بیمار نیز محفوظ 
مانده است.او ابراز امیدواری می کند که این رویه به بیمارستان های 
خصوصی نیز تسری یابد. برخی در عین حال از قرار گرفتن لیست 

قیمت ها بر روی سایت دفتر تجهیزات پزشکی خبر می دهد.
 بنابراین مردم می توانند با مراجعه به این سایت از قیمت ها مطلع 
ش��ده و اجازه ندهند که بعضی از پزش��کان از آب گل آلود ماهی 
بگیرند. براین اساس پزشک تنها باید نوع جنس مورد نیاز را تجویز 

کند و اجازه ندارد برند  یا فروشنده خاصی را به بیمار توصیه کند. 
او می گوید: امیدوارم خداوند وزیر بهداش��ت را یاری کند تا بتواند 
در مقابل کارشکنی افراد معلوم الحال مقاوت نموده و طرح تحول 

بهداشت را به طور کامل اجرا کند.

   وسرانجام قاچاق
ترکیب تغییر قیمت ارز و یک  بازار پرسود، باعث شد تا قاچاق نیز 
پایش به این بازار باز ش��ود. رییس اتحادیه فروشندگان تجهیزات 
پزشکی اصفهان اعلام می کند که قاچاق تنها در حوزه اقلام جنبی 
این بازار همانند ماس��اژور وجود دارد، اما در مورد اقلامی همانند 

پروتز این امر انجام نمی شود.
 با این وجود اما مدیرکل اداره نظارت و ارزیابی تجهیزات و ملزومات 
پزشکی وزارت بهداشت اعلام کرده است که » به دلیل آنکه برخی 
اقلام در حوزه تجهیزات و ملزومات پزشکی و دندانپزشکی ارزششان 
بالاست، ولی اندازه های کوچکی دارند، متاسفانه این پدیده قاچاق 
چمدانی وجود دارد و توس��ط افراد مسافر یا بعضا پزشکان اقلامی 
این چنینی وارد کشور می شوند. این اقلام عملا قاچاق هستند و 

بی تردید یکی از مصادیق قاچاق همین واردات چمدانی است که با 
این پدیده نیز به شدت برخورد می شود.«

ردپای تجهی��زات قاچاق حتی در بیمارس��تان ه��ای دولتی نیز 
دیده شده چرا که رییس سازمان غذا و دارو نیز به آن اذعان دارد: 
»تجهیزات پزش��کي قاچاق در بازار مورد استفاده قرار مي گیرد و 
حتي برخي بیمارستان هاي دولتي نیز از این تجهیزات که مجوز 
هم ندارند، استفاده مي کنند. اکنون بازار تجهیزات پزشکي به ویژه 
در حوزه توزیع و عرضه رها شده اس��ت؛ در حالي که برخي از این 
تجهیزات حتي از دارو نیز حس��اس ترند، اما متاس��فانه نظارت ها 

خیلي جدي نیست. «
سخنگوي کمیس��یون بهداش��ت و درمان مجلس پای رانت را به 
میان می آورد. رس��تمیان معتقد اس��ت که گروه هایي با استفاده 
از رانت  در بخش قاچاق تجهیزات پزشکي به طور رسمي فعالیت 
مي کنند. تجهیزات پزشکي را با یک قیمت از کشورها خریداري 
مي کنند، اما آن را با دو یا سه برابر قیمت به بیمارستان ها و مراکز 
درماني مي فروشند. بر این اساس بعضی شرکت ها براي دستیابي به 
منافع خودشان همه سیاست ها و اهداف مجموعه وزارت بهداشت 
را دور زده و این تجهیزات را از مس��یر قاچاق وارد کشور کرده و با 

قیمت هاي گزاف به فروش مي رسانند.
وکیست که نداند در این بازار پرسود هستند کسانی که برایرمنافع 
خودشان اجازه رشد و بالندگی به ش��رکت های تولید تجهیزات 

پزشکی نمی دهند که قطبش اصفهان است.

    رمز نجات
مدیر اقتص��اد درمان و اس��تانداردهای معاونت درمان دانش��گاه 
علوم پزشکی اصفهان معتقد اس��ت با توجه به اجرای طرح تحول 
س��لامت نیاز اس��ت که تولیدات داخلی کش��ور دربیمارستان ها 
 به ان��دازه کاف��ی وج��ود داش��ته و پاس��خگوی نی��از مراجعان

 باشند.
  شماس تاکید می کند که بخش مهمی از کاهش پرداخت از جیب 
مردم به مقوله تامین تجهیزات برمی گردد، چرا که بر اساس این 
طرح باید شرایطی را فراهم کرد که بیمار به هیچ وجه برای استفاده 

از یک دستگاه به بیرون از بیمارستان و یا بازار آزاد مراجعه نکند. 
به همین دلیل تمام��ی مراکز مکلف اند تجهیزات پزش��کی را در 
چارچوب و استانداردتعریف شده فراهم کنند تادرنهایت هزینه های 

دریافتی بیماران کاهش یابد.
او درباره س��طح کیفی تجهیزات داخلی می گوی��د: » تحریم ها 
برخی حساسیت ها را برای ما روشن ساخت. هم اکنون در بخش 
تجهیزات مصرفی جوابگوی نیازهای موجود هستیم، اما در بخش 
تجهیزات سرمایه ای هنوز مشکلاتی وجود دارد.«به گفته او در زمان 
تحریم، نمونه داخلی بسیاری از تجهیزات، ساخته و یا روش های 
استفاده اصلاح شد و بعد از این نیز باید موضوع مهم مصرف منطقی 

ملزومات پزشکی را در دستور کار قرار داد.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

سلامت روان، گمشده دنیای امروز
 یک تحقیق درایران نش��ان داده اس��ت ک��ه خانواده ه��ای ایرانی 
آن قدرکه روی سلامت جس��م فرزندانشان تاکید دارند، به سلامت 

روان آنها اهمیت نمی دهند.
به عنوان مثال اگر فرزندشان بگوید دل درد دارد، بیشتر به فکر 

درمانش هستند تا بگوید من غمگینم.
والدین باید روی سلامت روان فرزندانشان و نشانه هایی که اعلام 
می کند آنها از سلامت روانی خارج شده اند،حساس باشند. برای 
این کار باید قبل از هر چیز وضعیت های طبیعی و غیر طبیعی 
 روانی را ش��ناخت. در عین حال ه��ر چقدر والدین خودش��ان 

 از نظر روانی سالم تر باشند فرزندان سالم تری به جامعه تحویل 
می دهند. حتی بعضی از روان شناسان معتقدند که کافی است 
مادر از سلامت روانی خوبی برخوردار باشد و بنا بر طبیعت خودش 
فرزندش را تربیت کند. همین س��لامت روان کافی است  تا بچه 
سالم تربیت شده و بزرگ شود. اما وقتی روابط پدر و مادر مشکل 
داشته باشد یا یکی از طرفین از مشکل روانی رنج ببرند باید در 
انتظار این باشند که فرزندشان نیز دارای مشکل باشد. بنابراین 

قبل از هر چیز باید سلامت روان والدین ارتقا یابد.
در مواردی والدین معتقدند که فرزند جوانشان دیگر بچه نیست 

و نمی توان تاثیر چندانی روی او گذاش��ت، اما روان ش��ناس ها 
معتقدند که خانواده ها تا آخرین لحظه عمر می توانند روی رفتار 
فرزندشان تاثیر گذار باشد. باید پذیرفت که تعارض و اختلاف جزو 
جدانشدنی زندگی و روابط انسان هاست. از نظر روان شناس ها 
خانواده هایی که خیلی ساکت اند و سعی دارند از کوچک ترین 
گفت وگو و برخ��وردی پرهیز کنند، دچار جدی ترین مش��کل 
هستند. پس مساله داشتن نشانه یک خانواده طبیعی است. تنها 
چیزی که مهم است و مرز خانواده های سالم و ناسالم را مشخص 

می کند، چگونگی حل این مشکل هاست.

 بعضی افراد به غلط به جای روبه رو ش��دن با مش��کل آن را دور 
می زنند و در برخورد با تعارض ها و مشکلات به قهر پناه می برند. 
در شیوه اش��تباهی دیگر افراد در صورت بروز مشکل و بحران، 
پرخاش��گری می کنند و دست به س��رزنش می زنند. این افراد 
اولین چیزی را که به ذهنش��ان می آید، برای تخلیه خشمشان 

اعمال می کنند.
در روش صحیح افراد به صورت منطقی با مسائل کنار می آیند و 
به جای برخورد هیجانی و قهر، سعی می کنند با تعامل منطقی و 

تسلط به هیجانات مسائل را حل می کنند.

وقتی طرح تحول درمان را دور می زنند؛

چوب واسطه ها، لای چرخ بازار تجهیزات پزشکی  
یادداشـت

لیلی
زواره ای

محل بحث و پخش خبر؛پاتوق تجار،کسبه و میانسالان، نقالان، 
رستم و اسفندیار، پایگاه سیاسی برای ظلم ستیزی و بازگویی 

مصایب عاشورا و..
و این همه شاخصه هایی است که می توان از چایخانه یا قهوه خانه 
در سال های نه چندان دور ارایه داد. شاخصه هایی که امروز در 
فقط در چای و قلیان خلاصه می ش��ود که البته واژه قلیان در 

آن درشت تر است.
پاتوق، محل تفریح،گذران اوقات فراغت،محلی برای دور همی های 
جوانان و شاید جرقه ای برای آغاز پاره ای از آسیب های اجتماعی، 
 تعریف چایخانه های شهر اس��ت که بر درب ورودیش این جمله 
خود نمایی می کن��د: » از س��رویس دهی به افراد زیر 18س��ال 
معذوریم.« جمله ای که با حضور دبیرس��تانی ه��ا به طنزی تلخ 

تبدیل شده است.

   قلیان با اینترنت مجانی
به عبارتی600 و به عبارت دیگر500 واحد قهوه خانه در استان 
اصفهان فعال هس��تند که تنها حدود60 یا80 واحد مجوز کار 
دارند. قرار بود واحدهای بدون مجوز برای اخذ مجوز اقدام کنند 

و از حالت چایخانه به سفره خانه سنتی تبدیل وضعیت شوند. 
قرار بود غیر مجازها پلمپ شوند که البته مسوولان می گویند، 

این اتفاق افتاده است.
فرمانده انتظامی اس��تان اصفهان از پلمپ چایخانه های بدون 

مجوز خبر می دهد.
 ام��ا بدون ش��ک هن��وز ه��م م��ی ت��وان ردپ��ای آنه��ا را در هر 
 کوی و برزنی دید.لازم نیست چشمانی تیزداشت که بوی تنباکوی 
 می��وه ای��ش ه��ر ش��امه ای را آزار م��ی ده��د و اهال��ی محل از 
رفت و آمده��ای آنچنانی و مش��کوک، برهم ریخت��ن امنیت و 
آسایش منطقه و بوی نامطبوعش به چندین ارگان از شهرداری 
تا معاونت بهداشتی و کلانتری محل ش��کایت برده اند و هنوز 
خبری از برچیده شدن سفره چایخانه های غیرمجاز و یا تبدیل 

وضعیتشان خبری نیست.
بدین ترتیب مرجع رسیدگی به امور چایخانه ها به طور خاص 
مشخص نیست.که پلمپ آن دستور دادستان می خواهد و انجام 
پلمپ گویا توسط نیروی انتظامی است.گویا که اتحادیه ای هم 
بالاخره تشکیل شده در اصفهان اما فعالیت خاصی برای انسجام 

بخشی چایخانه ها مشاهده نشده و رویه سابق برقرار است.

در حال حاضر جمعیت کثیری  از نوجوانان و جوانان اصفهانی، 
مش��تری چایخانه ها و به خصوص قلیان هس��تند،اما انگار که 
کافی نباش��د و آنها برای جذب بیشتر مش��تری خلاقیت های 
زیادی به خرج می دهند. از تبلیغ در شبکه های اجتماعی، ارایه 
تخفیف در صورت حضور مجدد البته با همراه بردن مشتری های 
جدید، دادن اشتراک برای مشتری های دایمی و در جدید ترین 

اقدام، ارایه اینترنت رایگان در محل چایخانه!
البته با شل کن، سفت کن س��ال های اخیر نمی توان انتظاری 
بیشتر از این داشت. گاهی قانون بیاید که سرو قلیان منعی ندارد 
و هفته بعد قانون بیاید که جرم است. نتیجه اش این شد هنوز 
چایخانه ها به راستی نمی دانند که سرو قلیان در چایخانه جرم 
است یا نه. آنها تنها قرار را برمشتری مداری، جذب نوجوانان، 
حتی در مواردی ارایه لژخانوادگی و س��ایر راهکارهای جذاب 

گذاشته اند و البته موفق نیز بوده اند.

   بازگشت زاینده رودبا قلیان
علاوه بر چایخانه ها اجاره قلیان در پارک ها و برخی نقاط خاص شهر 
نیز رواج داشت که با بازگش��ت زاینده رود،پیامک های بازگشایی 

چایخانه ها با ارایه خدماتی خاص و تفریحی اطلاع رسانی شد.
فرمانده انتظامی اس��تان اصفهان تاکید می کند که دس��تور 
ویژه به گشت های پارک ها برای برخورد با پاتوق های قلیانی 
داده شده است. س��ردار آقاخانی به صراحت اعلام می کند که 
پاتوق قلیان و اجاره آن در پارک های اصفهان و کنار زاینده رود 

ممنوع است.

   برخورد زیر علامت سوال
آخرین خبر پ��س از مدت ه��ا در مورد راه��کاری برای کاهش 
مصرف قلیان و دخانی��ات که این روزها نه تنها س��ن مصرفش 
کاهش یافته که در میان دختران نوجوان نیز محبوب شده است، 
از ستاد مبارزه با مواد مخدر به گوش رسید وقتی که قائم مقامش 
از راه اندازی کمیته ای در وزارت بهداش��ت به منظور طراحی و 
تدوین آیین نامه  »پیشگیری از مصرف س��یگار و قلیان« خبر 

می دهد. 
خبری که پس از گذش��ت دوماه همچنان مسکوت باقی مانده 
اس��ت.جزینی توضیح می دهد که اخیرا کمیت��ه ای در وزارت 
بهداش��ت راه اندازی شده اس��ت که نماینده س��تاد مبارزه با 
موادمخدر نی��ز در آن حضور دارد. این کمیته در تلاش اس��ت 
تا آیین نامه ای در راستای پیش��گیری از مصرف سیگار و قلیان 

طراحی و تدوین کند.

اما نقدترین حربه قانونی که در دسترس است و مطابق معمول 
اجرا نشده قانون جامع کنترل و مبارزه ملي با دخانیات است که 
سال گذشته به روزرسانی و توس��ط معاون اول رییس جمهور 
ابلاغ شد. مطابق این قانون جرایم نقدي استعمال دخانیات در 
اماکن عمومي و فروش و عرضه به افراد زیر 18 سال با تصویب 

هیات وزیران افزایش یافت.
بر اساس مصوبه دولت، براي فروش یا عرضه دخانیات به افراد 
زیر 18 سال یا به واسطه این افراد از مبلغ 430 هزار تا 2 میلیون 
و 150 هزار و در ص��ورت تکرار43میلیون ریال جریمه تعیین 

شده است.
همچنین بر اس��اس ماده 11 قانون جامع کنترل و مبارزه ملي 
با دخانیات، جرایم فروش و عرضه دخانیات از سوي افراد فاقد 
پروانه فروش، عرضه محصولات بدون شماره سریال و علامت 
مصوب و تکرار عدم پرداخت مالی��ات 2 میلیون و 150 هزار تا 

130 میلیون ریال تعیین شد.
بر اس��اس تبصره )1( ماده )13( قانون جامع کنترل و مبارزه 
ملي با دخانی��ات، براي مصرف دخانی��ات در اماکن عمومي یا 
وسایل نقلیه عمومي مبلغ 220 هزار تا 430 هزار ریال جریمه 
تعیین شده است. قانونی که از سال85 ابلاغ و سال گذشته باز 
بینی شد اما اجرایی نشده است و علتش را رییس مرکز سلامت 
محیط کار وزارت بهداش��ت این گونه توضیح می دهد: از سال 
85 قانون جامع کنترل مصرف دخانی��ات در مجلس تصویب 
ش��ده،ولي به دلیل ضعف همکاري هاي بین بخشي در دولت، 
نتوانستیم آن طور که باید ش��یوع مصرف دخانیات را کنترل و 

این قانون را اجرا کنیم. 
نتیجه این بی اعتنایی و یا عدم همکاری بین بخش��ی، کاهش 
س��ن مصرف قلیان وس��یگار، افزایش تعداد بیم��اران قلبی و 
عروقی، پیوس��تن زنان به گروه مصرف کنندگان و س��رانجام 
رسیدن سن س��کته قلبی به زیر 40سال و رش��د آمار مرگ به 

دلیل بیماری های قلبی است. 
در حال حاضربیشترین گروه در معرض خطر مصرف دخانیات 

در اصفهان جوانان بین 20 تا 30 سال هستند.
درگیر شدن زنان اصفهان، به مخاطره افتادن سلامت مادران 
نسل آینده را در پی خواهد داشت و در نهایت می توان گفت که 

تنها راهکار این معضل مردم اصفهان هستند.
اما نداشتن آگاهی مردم از مضرات قلیان و سیگار  و عدم باور به 
اینکه مصرف دخانیات به واقع خطرناک است، سبب شده که 
همت مردمی در جهت رفع جمع آوری قلیان در شهر اصفهان 

ایجاد نشود.

بازار داغ سرو قلیان با اینترنت مجانی رونق گرفت

چایخانه های بدون مجوز  پلمپ شدند
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 
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شماره 2229 | 12  صفحه

ایران و آذربایجان پتانسیل مبادلات ۱۰ میلیارد دلاری دارند جزییات بهبود 22 پله ای شاخص کسب و کار ایران
محمود واعظی، وزیر ارتباطات و فن آوری اطلاعات ایران که 
به باکو س��فر کرده اس��ت، گفت: ایران و آذربایجان پتانسیل 
بالایی برای افزایش حجم مبادلات تجاری به رقم 10 میلیارد 
دلار دارند. واعظی که ریاست کمیسیون مشترک همکاری های 
تجاری، اقتصادی و بشردوس��تانه ایران و آذربایجان را نیز بر 
عهده دارد افزود: »من معتقدم، ما می توانیم به این هدف دست 
یابیم، اما برای تحقق این هدف، انج��ام برخی کارها ضروری 
است.«وزیر ارتباطات ایران بر ضرورت افزایش همکاری ها بین 
دو کش��ور در حوزه های انرژی، نفت و گاز تاکید کرد. واعظی 

گفت: » ما باید سرمایه گذاری متقابل در ایران و آذربایجان را 
افزایش دهیم. توافقنامه مربوط به سرمایه گذاری که توسط 
دو کشور به امضا رس��یده، هنوز معتبر است.«واعظی در این 
س��فر در مورد اس��ناد مختلف همکاری ای که قرار اس��ت در 
جریان س��فر روزهای 12 و 13 نوامبر رییس جمهور ایران به 
باکو به امضا برس��د، با مقامات آذربایجانی بحث و گفت و گو 
خواهد کرد.این اس��ناد در زمینه هایی همچ��ون تامین برق، 
تشریفات گمرکی، حمل و نقل، گردشگری و تجارت به امضا 

خواهد رسید.

شاپور محمدی، معاون وزیر اقتصاد با اشاره به بهبود 22 پله ای 
رتبه ایران در شاخص کسب و کار، دسترسی به برق و تجارت 
فرامرزی و همچنین ش��روع کس��ب و کار را جزو مهم ترین 
زیر ش��اخص های بهبود یافته در گزارش اخیر بانک جهانی 
برش��مرد.معاون وزیر اقتصاد ضمن اعلام این خبر افزود، در 
گزارش س��ال 2015 بانک جهانی رتبه ایران از 152 به 130 

بهبود یافت. 
 محم��دی در ادامه گف��ت، اصلی تری��ن بهبوده��ا مربوط به 
زیر شاخص های شروع کسب و کار، دسترسی به برق و تجارت 

فرامرزی اس��ت که اولی با بهبود از رتبه 70 ب��ه 62، دومی با 
بهبود از 119 به 107 و سومی با بهبود از 155 به 148 موجب 

بیشترین ارتقا در رتبه کشور مان شده است.
محمدی در ادامه گفت، بهبودهای انجام شده در حوزه تجارت 
فرامرزی فرات��ر از اصلاحات منعکس ش��ده در گزارش فعلی 
بانک جهانی اس��ت. وی ابراز امیدواری کرد، در گزارش سال 
آینده بهبودهای صورت گرفته در تس��هیل تجارت فرامرزی 
کامل تر منعکس ش��ده و رتبه ایران در این ح��وزه به میزان 

بیشتری بهبود یابد.

آیا اجازه می فرمایید که افرادی خودشان سهم سادات را به سادات 
فقیر بدهند؟

حضرت آیت الله خامنه ای: کسی که س�هم سادات بر عهده 
اوست، واجب است در پرداخت آن به مستحقین اجازه بگیرد.

اقتصاد و 
صن�عت

به نقل از پایگاه اینترنتی آنتارا نیوز، س��ودیرمان سید، وزیر 
انرژی و منابع معدن��ی اندونزی روز جمعه گفت: بر اس��اس 
دستورهای جوکو ویدودوس، رییس جمهور اندونزی، دولت 
تا حد امکان به صورت مستقیم از تولید کنندگان نفت، خرید 
خواهد کرد. وی افزود: » افزایش تولید نفت در داخل در آینده 
نزدیک دشوار است، بنابراین تامین نیازهای نفتی از اهمیت 
بالایی برخوردار است.«سودیرمان اضافه کرد، دولت همچنین 
نمی خواهد به برخی کش��ورهای خاص تولی��د کننده نفت 
وابسته باشد، بنابراین تا حد ممکن از کشورهای متنوعی نفت 

وارد خواهد کرد. وزیر انرژی اندونزی گفت: دولت همین چند 
هفته پیش قراردادی را با یک شرکت آنگولایی تولید کننده 
نفت منعقد کرد. ب��ه علاوه، دولت اندونزی در حال بررس��ی 

امکان واردات نفت از ایران است.
 » ایران هیاتی را به اندونزی اعزام کرده است. آنها می خواهند 
قراردادی که قبلا امضا شده بود، تجدید شود.«در نشستی با 
هیات ایرانی که سرپرستی آن را محمود فروزنده، سفیر ایران 
در اندونزی بر عهده داشت، وی از وزیر انرژی اندونزی دعوت 

کرد تا به ایران سفر کند.

به نقل از خبرگزاری تسنیم، اوایل شهریور ماه سال گذشته 
وزیر راه و شهرسازی به همراه شماری از مشاورانش از آزادراه 
تهران-شمال بازدید و اعلام کرد تصویر روشنی از این پروژه 
به لحاظ فنی و مالی به رییس جمهوری ارایه می شود. با وجود 
آن که ارایه »تصویر روشن« همچنان در هاله ای از ابهام قرار دارد 
که به نظر می رسد سرانجام قرار است طلسم آزادراه تهران-

شمال شکسته شود. 
گرچه با تاخیر یکسال و دو ماهه اما بالاخره، عباس آخوندی 
در حکمی علی نورزاد، مدیرعامل ش��رکت ساخت و توسعه 

زیربناهای حمل و نقل را به عنوان نماینده تام الاختیار وزارت 
راه و شهرسازی و مجری پروژه قرارداد مشارکت برای احداث 
و بهره برداری از آزادراه تهران-شمال منصوب کرده تا وی در 
چارچوب قوانین و مقررات و قراردادهای مربوطه، تصمیمات 
لازم برای اجرای مناسب و سریع پروژه مذکور را اتخاذ کند. در 
یک سال و چند ماه گذشته خبرهایی مبنی بر تعریض جاده 
کنونی تهران-شمال به جای س��اخت آزادراه تهران-شمال 
مطرح شده است، حال باید دید علی نورزاد چه برنامه ای برای 

آزادراه افسانه ای دارد. 

شمارش معکوس برای شکست طلسم آزادراه افسانه ای اندونزی به جمع خریداران نفت ایران می پیوندد

احـکام اقتصادی

سبک زنـدگی

باشگاه میلیاردرها

مفهوم عملی توجه به اولویت ها 
در فعالیت های تولیدی 

سیدمهدی سلطانی:مقصود از توجه به اولویت ها در عرصه فعالیت های 
تولیدی، ض��رورت توجه به نیازمندی های جامع��ه در برنامه ریزی های 
مربوط به انجام آنهاست. از آنجا که فعالیت های تولیدی به فعالیت هایی 
گفته می شود که برای تولید کالاها و خدمات مورد نیاز افراد جامعه انجام 
 می گیرد و نیز برای ایجاد رفاه بیشتر یا تولید کالاهای تجملاتی صورت 
می پذیرد، لازم است که تولیداتی در وهله اول مورد توجه قرار گیرد که 
برای رفع نیازهای اولیه و اساس��ی مردم جامعه مفید و ضروری باشد و تا 
زمانی که اقتصاد جامعه، توان رفع چنین نیازهایی را نداشته باشد، شایسته 
نیست سرمایه های تولیدی و نیروی کار، در راه تولید کالاهای تجملاتی 
به کار گرفته شود که توده های مردم از آنها بهره ای ندارند. دستور موکد 
قرآن کریم نیز، منطبق بر ضرورت توجه به تمام نیازمندی ها و پرهیز از 

یک سو نگری و تجمل گرایی در عرصه تولید می باشد. 
)ر.ک: توبه/122؛ حدید/25؛ کاش��ف الغطاء، جعفر، کشف الغطاء، ج 1، 
ص 72؛ نراقی، محمد مهدی، مستند الشیعه، ج 14، ص 178؛ مطهری، 
مرتضی، آشنایی با علوم اسلامی، ج 1، صص 18-16؛ طوسی، محمد بن 
حسن، تهذیب الاحکام، ج 6، ص 384؛ ایروانی، جواد، اخلاق اقتصادی از 

دیدگاه قرآن و حدیث، صص 99-100(.

پس از مدت ها انتظار بالاخره دماسنج بورس 
رنگ سبز به خود دید و در جهت اصلاح روند 
نزولی گذش��ته گام برداش��ت. در این مدت 
بسیاری از سهامداران خرد و بی تجربه بازار 
را ترک کردند و س��هامدارانی که در س��هام 
بنیادی س��رمایه گذاری کرده بودند، منتظر 
بازگشت روزهای خوش به بورس س��هام بودند. طي یک هفته 
 گذشته میزان بازدهي در بورس به بیش از شش درصد رسیده 
اس��ت. این اتفاق در ش��رایطي رخ مي دهد که بازار س��رمایه 
ش��ش ماه تلخ همراه با نزول و در بهترین حالت ثبات را پشت 
سرگذاشته است. اما هم زمان با انتشار اطلاعاتي در مورد آینده 

مذاکرات هسته اي، وضعیت بازار سرمایه نیز بهبود چشمگیري 
 یافته اس��ت.حصول نتیجه مثبت از مذاکرات سیاس��ی کشور 
به طور قطع تبعات مثبتی بر وضعیت سودآوری صنایع مختلف 
بورس��ی و نحوه عملکرد آنها در پی خواهد داشت. به گونه ای 
که می توان گفت تمام صنایع اعم از صنایع مطرح و غیر مطرح 
بورس��ی از تحقق این امر منتفع می ش��وند و در این بین کمتر 
گروهی یافت می ش��ود که از پیامدهای این نشس��ت سیاسی 

متضرر شود.

   چشم انداز روشن و مثبت  بورس
پس از انتشار اطلاعات گزارش شش ماه بورس و همچنین اعلام 

دولت براي پرداخت یارانه نقدي به صنایع، وضعیت بازار سرمایه 
هم بهبود پیدا کرد. در همین حال فعالان بازار 
پیش بیني مي کنند بورس تا پایان آذر ماه به 
همین روند خود ادام��ه دهد چراکه طي دوره 
یاد شده تحول منفي در فضاي اقتصادي کشور 
رخ نمي دهد که منجر به تنزل ارزش س��هام 

در بازار شود. 
ش��اخص کل بورس ط��ی دو هفته گذش��ته 
بازدهی مثبت را نصیب س��رمایه گذاران خود 
کرده و ب��ا افزای��ش ارزش معام��لات، ایجاد 
اطمین��ان و اعتم��اد در کلیت ب��ازار جریان 
نقدینگی جدیدی هم وارد بازار شده است.در 
بررسی دلایل رونق مجدد بورس می توان چند 

نکته را مدنظر قرار داد.
اولین موضوع ابلاغیه جدید دولت جهت خروج 
غیر تورمی از رکورد به طیب نیا بود که حاوی 

12 بند برای رونق بازار سرمایه است تا در احکام جدید دولت بر 
تقویت بازار ثانویه تاکید شود. 

 مهم ترین بندهای این ابلاغیه طراحی اوراق بهادار با پش��توانه 
وام های رهنی و غیررهنی به منظور استفاده بانک ها و موسسات 
اعتباری، تقویت ب��ازار ثانویه اوراق به��ادار از طریق معاملات 
اختیار معامله بر روی سهام، ایجاد س��از و کار تعیین نرخ سود 
ش��ناور مصون از تورم ب��رای اوراق بهادار دولتی و اس��تفاده از 
بورس کالا برای فروش املاک و مستغلات بانک هاست.عامل 
 دیگری که باعث رشد قیمت سهام طی شرایط کنونی گردیده 
می توان به خوشبینی های ایجاد شده در مقوله نتیجه مذاکرات 
هسته ای و احتمال دستیابی به توافقات اشاره کرد. همچنین 
موضوع دیگری که افق سرمایه گذاری در بورس را با چشم انداز 
روشنی همراه ساخته، رس��یدن قیمت س��هام به پایین ترین 

سطوح خود است؛ علاوه بر عوامل مذکور، با توجه به گزارش های 
مالی شش ماهه شرکت ها، در خصوص برخی صنایع 
می توان نسبت به رشد و سودآوری آنها امیدوار بود.

   روزهای گرم بازار
اما ای��ن روزها جدا از مباحث سیاس��ت خارجی و 
نهایی شدن نتایج گفت و گو ها با گروه 1+5، بازار 
اخبار پیرامون عرضه های اولیه شرکت های جدید 
و پذیرش آنها در بورس یا فرابورس بیش از پیش 

داغ شده است. 
به طوری که آخرین شنیده ها از عرضه » قاسم« 
در تاری��خ 21 آب��ان ماه ج��اری حکای��ت دارد و 
ش��رکت های لیزینگ بهمن، لیزینگ امید و نیز 
هلدینگ سیمانی غدیر و حتی واگذاری دو باشگاه 
پرسپولیس و استقلال در فصل پاییز در صف ورود 

به بازار سهام قرار دارند.
 اما ش��اید بهتر باش��د اجازه داد در ح��ال حاضر ثب��ات لازم در 
روند مثبت معاملات برقرار ش��ود و بعد از آن اق��دام به عرضه های 
اولی��ه در بازار ک��رد. چراک��ه طب��ق روال معم��ول عرضه های 
جدید بازار را دچار تش��ویش ک��رده و فروش هیجانی س��هام 
 جه��ت تامین نقدینگی را از س��وی س��رمایه گذاران تش��دید 

می کند.
با توجه به کاهش قیمت س��هام در بورس طی چند ماه گذشته 
می توان اظهار کرد که هم اکنون فرصتی مناسب جهت خرید 
سهام فرا رسیده اس��ت، به طوری که نقطه عطف و تغییر روند 
قیمت سهام در بازار سرمایه به وضوح مشاهده می شود، لذا برای 
سهامی که زیر ارزش ذاتی هستند، بهترین فرصت جهت خرید 
اس��ت، اگرچه توصیه می ش��ود از خرید هیجانی پرهیز شده و 

وضعیت بنیادی سهام مورد توجه قرار گیرد.

بورس در مسیر بازگشت به روزهای پر رونق

گرمای آرامش بخش بورس در سرمای پاییزی

امیرحسین
واعظ

رازهایی که نباید از مدیرتان
 مخفی نگه دارید

 برای موفقیت شغلی آن چیزی که در قرن گذشته جواب می داد، امروز 
پاسخگوی نیازها نیست. زمانی کارمندان انتظار داشتند که برای دهه ها 
توسط شرکت یا سازمانی استخدام شوند. برای حفظ شغل، کارمندان خود 
را با نیازهای کارفرما تطبیق می دادند. محدودیت ها را رعایت می کردند 
و منتظر ارتقا و پاداش می شدند. توزیع اقتصاد، رقابت های جهانی، رشد 
سریع نوآوریها باعث شد محدوده و مرز میان کارفرما و کارمندان از میان 
برود. کسب و کارهای موفق اکنون با همکاری بین رییس و کارمندان در 
جهت موفقیت همه ش��کل می گیرد. اکنون زمان آن است که از مخفی 
کردن رازهای خود از مدیرتان دست بردارید. ۱. خواسته ها و توانایی های 
خود را به صراحت بیان کنید. زمانی که اهداف و خواسته های شما با نقاط 
قوت و توانایی های شما هم پوشانی داشته باشد، باعث می شود عملکرد 
بهتر و یادگیری سریعتری داشته باش��ید و از کاری که می کنید رضایت 

کامل به دست آورید.
2. میزان انتظار خود را از درآمد بیان کنید. در هر حال صحبت در مورد 
افزایش حقوق هرگز نباید اولین بحث ش��ما با مدیرتان باشد. اگر با این 
موضوع شروع کنید که درآمد بالاتری داشته باشید، بیشتر کار می کنید 
احتمالا راه خروج را به شما نشان می دهند. به جای آن چشم انداز کاری 
خود را بیان کنید. 3. در مورد چیزی که می خواهید به آن برسید بگویید. 
چرا از اینکه آینده خود را توصیف کنید خجالت می کشید؟ احتمالا به این 
خاطر است که از کودکی یاد گرفته ایم عمل کردن بهتر از حرف زدن است. 
رییس شما می خواهد که به اهداف بلند مدت خود برسید. تحققات نشان 
می دهد که ارتقای سطح کارمندان یکی از بهترین خواسته های مدیران 
است.4. یکی از مواردی که باید آشکار شود این است که توانایی های شما 
ممکن است برای کار فعلی شما لازم نباشد. افراد بدبین فکر می کنند که 
ارتقای تیم کاری می تواند در نهایت به اخراج آنها منجر شود، در حالی که 
افراد خوش بین اعتقاد دارند بهبود تیم باعث ارتقای آنها می شود. همیشه 
بر روی توانایی هایی کار کنید که برای شغل آتی شما مفید است. خود را 

برای خروج از کار آماده نگه دارید. 
FORBES:منبع

 تاپایان آذر ماه  
تحول منفي 

در فضاي 
اقتصادي کشور 

رخ نمي دهد 
که منجر به تنزل 

ارزش سهام  
در بازار 

شود 

اخبــار

احتمال کاهش سهمیه بنزین
 3۰درصد وانت بارها

معاون ستاد مدیریت حمل و نقل سوخت کش��ور درباره برنامه کارگروه 
ساماندهی مصرف سوخت که جلسات آن در نهاد ریاست جمهوری برگزار 
می شود، توضیح داد: این کارگروه طی گزارش های موجود و بررسی های 
صورت گرفته، وانت بارها - بنزینی - را در اولویت کاری خود قرار داده است؛ 
چرا که از دو میلیون و 200 هزار دس��تگاه وانت موجود، در بخش حمل و 
نقل عمومی بار فعال نیستند و غالبا فعالیت شخصی دارند. حسین هاشمی 
با اعلام اینکه قرار است با کمک ش��هرداری ها، اتحادیه ها و سازمان های 
حمل ونقل و اتحادیه های صنفی، برنامه ریزی لازم ب��رای اجرای فاز دوم 
ساماندهی س��وخت وانت بارها تدوین ش��ود، گفت: این برنامه تا یک ماه 
آینده با هدف شناسایی وانت های غیر فعال در بخش حمل ونقل عمومی و 
تخصیص مناسب سوخت به آنها نهایی خواهد شد. وی با اشاره به این که 
سهمیه برخی وانت بارها ماهانه 200 لیتر و برخی 400 لیتر است، درباره 
حجم کاهش سهمیه وانت های غیر فعال در بخش حمل ونقل عمومی گفت: 
در حال حاضر نمی توان رقم دقیقی را اعلام کرد اما برآوردها نشان می دهد 

که 30 درصد از وانت ها در چرخه حمل ونقل بار نقشی ندارند.
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ایران و آذربایجان پتانسیل مبادلات ۱۰ میلیارد دلاری دارند جزئیات بهبود 22 پله ای شاخص کسب و کار ایران
محمود واعظی، وزی��ر ارتباطات و ف��ن آوری اطلاعات ایران 
که به باکو سفر کرده است گفت، ایران و آذربایجان پتانسیل 
بالایی برای افزایش حجم مبادلات تجاری به رقم 10 میلیارد 
دلار دارند.واعظی که ریاست کمیس��یون مشترک همکاری 
های تجاری، اقتصادی و بشردوس��تانه ای��ران و آذربایجان را 
نیز بر عهده دارد اف��زود: »من معتقدم، ما م��ی توانیم به این 
هدف دس��ت یابیم، اما برای تحقق این ه��دف، انجام برخی 
کارها ضروری است.«وزیر ارتباطات ایران بر ضرورت افزایش 
همکاری ها بین دو کشور در حوزه های انرژی، نفت و گاز تاکید 

کرد.واعظی گفت: »ما باید سرمایه گذاری متقابل در ایران و 
آذربایجان را افزایش دهیم. توافقنامه مربوط به سرمایه گذاری 
که توسط دو کشور به امضا رسیده، هنوز معتبر است.«واعظی 
در این سفر در مورد اسناد مختلف همکاری ای که قرار است 
در جریان س��فر روزهای 12 و 13 نوامبر رئیس جمهور ایران 
به باکو به امضا برسد، با مقامات آذربایجانی بحث و گفت و گو 
خواهد کرد.این اس��ناد در زمینه هایی همچ��ون تامین برق، 
تشریفات گمرکی، حمل و نقل، گردشگری و تجارت به امضا 

خواهد رسید.

شاپور محمدی معاون وزیر اقتصاد با اشاره به بهبود 22 پله ای 
رتبه ایران در شاخص کسب و کار، دسترسی به برق و تجارت 
فرامرزی و همچنین ش��روع کس��ب و کار را ج��زء مهمترین 
زیر ش��اخص های بهبود یافته در گزارش اخیر بانک جهانی 
برش��مرد.معاون وزیر اقتصاد ضمن اعلام این خبر افزود، در 
گزارش س��ال 2015 بانک جهانی رتبه ایران از 152 به 130 

بهبود یافت.
محمدی در ادامه گفت، اصلی  تری��ن بهبودها مربوط به زیر 
شاخص های شروع کسب و کار، دسترس��ی به برق و تجارت 

فرامرزی اس��ت که اولی با بهبود از رتبه 70 ب��ه 62، دومی با 
بهبود از 119 به 107 و سومی با بهبود از 155 به 148 موجب 

بیشترین ارتقاء در رتبه کشور مان شده است.
محمدی در ادامه گفت، بهبودهای انجام شده در حوزه تجارت 
فرامرزی فرات��ر از اصلاحات منعکس ش��ده در گزارش فعلی 
بانک جهانی اس��ت.وی ابراز امیدواری کرد، در گزارش سال 
آینده بهبودهای صورت گرفته در تس��هیل تجارت فرامرزی 
کامل  تر منعکس ش��ده و رتبه ایران در این ح��وزه به میزان 

بیشتری بهبود یابد.

آیا اجازه می فرمایید که افرادی خودشان سهم سادات را به سادات 
فقیر بدهند؟

حضرت آیت الله خامنه ای: کسی که س�هم سادات بر عهده 
اوست، واجب است در پرداخت آن به مستحقین اجازه بگیرد.

اقتصاد و 
صن�عت

به نقل از پایگاه اینترنتی آنتارا نیوز، س��ودیرمان سید، وزیر 
انرژی و منابع معدن��ی اندونزی روز جمعه گفت، بر اس��اس 
دستورات جوکو ویدودوس، رئیس جمهور اندونزی، دولت تا 
حد امکان به صورت مستقیم از تولید کنندگان نفت، خرید 
خواهد کرد.وی افزود: »افزایش تولید نفت در داخل در آینده 
نزدیک دشوار است، بنابراین تامین نیازهای نفتی از اهمیت 
بالایی برخوردار است.«سودیرمان اضافه کرد، دولت همچنین 
نمی خواهد به برخی کش��ورهای خاص تولی��د کننده نفت 
وابسته باشد، بنابراین تا حد ممکن از کشورهای متنوعی نفت 

وارد خواهد کرد.وزیر انرژی اندونزی گفت، دولت همین چند 
هفته پیش قراردادی را با یک شرکت آنگولایی تولید کننده 
نفت منعقد کرد. ب��ه علاوه، دولت اندونزی در حال بررس��ی 

امکان واردات نفت از ایران است.
 »ایران هیئتی را به اندونزی اعزام کرده است. آنها می خواهند 
قراردادی که قبلا امضا شده بود، تجدید شود.«در نشستی با 
هیئت ایرانی که سرپرستی ان را محمود فروزنده، سفیر ایران 
در اندونزی بر عهده داشت، وی از وزیر انرژی اندونزی دعوت 

کرد تا به ایران سفر کند.

به نقل از خبرگزاری تسنیم، اوایل شهریور ماه سال گذشته 
وزیر راه و شهرسازی به همراه شماری از مشاورانش از آزادراه 
تهران-شمال بازدید و اعلام کرد تصویر روشنی از این پروژه 
به لحاظ فنی و مالی به رئیس جمهوری ارائه می شود. با وجود 
آن که ارائه »تصویر روشن« همچنان در هاله ای از ابهام قرار 
دارد که به نظر می رس��د سرانجام قرار اس��ت طلسم آزادراه 

تهران-شمال شکسته شود. 
گرچه با تاخیر یکسال و دو ماهه اما بالاخره عباس آخوندی 
در حکمی علی نورزاد مدیرعامل ش��رکت س��اخت و توسعه 

زیربناهای حمل و نقل را به عنوان نماینده تام الاختیار وزارت 
راه و شهرسازی و مجری پروژه قرارداد مشارکت برای احداث 
و بهره برداری از آزادراه تهران-شمال منصوب کرده تا وی در 
چارچوب قوانین و مقررات و قراردادهای مربوطه، تصمیمات 
لازم برای اجرای مناسب و سریه پروژه مذکور را اتخاذ کند. 
در یکسال و چند ماه گذشته خبرهایی مبنی بر تعریض جاده 
کنونی تهران-شمال به جای س��اخت آزادراه تهران-شمال 
مطرح شده است، حال باید دید علی نورزاد چه برنامه ای برای 

آزادراه افسانه ای دارد. 

شمارش معکوس برای شکست طلسم آزادراه افسانه ای اندونزی به جمع خریداران نفت ایران می پیوندد

احـکام اقتصادی

سبک زنـدگی

باشگاه میلیاردرها

مفهوم عملی توجه به اولویت ها 
در فعالیت های تولیدی 

سیدمهدی سلطانی: مقصود از توجه به اولویت ها در عرصه فعالیت 
های تولیدی، ضرورت توجه به نیازمندی های جامعه در برنامه ریزی 
های مربوط به انجام آن هاست. از آن جا که فعالیت های تولیدی به 
فعالیت هایی گفته می ش��ود که برای تولید کالاها و خدمات مورد 
نیاز افراد جامعه انجام می گیرد و نیز برای ایجاد رفاه بیشتر یا تولید 
کالاهای تجملاتی صورت می پذیرد، لازم است که تولیداتی در وهله 
اول مورد توجه قرار گیرد که برای رفع نیازهای اولیه و اساسی مردم 
جامعه مفید و ضروری باش��د و تا زمانی که اقتصاد جامعه، توان رفع 
چنین نیازهایی را نداشته باشد، شایسته نیست سرمایه های تولیدی 
و نیروی کار، در راه تولید کالاهای تجملاتی به کار گرفته ش��ود که 
توده های مردم از آن ها بهره ای ندارند. دستور موکد قرآن کریم نیز، 
منطبق بر ضرورت توجه ب��ه تمام نیازمندی ها و پرهیز از یک س��و 

نگری و تجمل گرایی در عرصه تولید می باشد. 
)ر.ک: توبه/122؛ حدید/25؛ کاشف الغطاء، جعفر، کشف الغطاء، ج 
1، ص 72؛ نراقی، محمد مهدی، مس��تند الشیعه، ج 14، ص 178؛ 
مطهری، مرتضی، آش��نایی ب��ا علوم اس��لامی، ج 1، صص 18-16؛ 
طوسی، محمد بن حس��ن، تهذیب الاحکام، ج 6، ص 384؛ ایروانی، 

جواد، اخلاق اقتصادی از دیدگاه قرآن و حدیث، صص 99-100(.

پس از مدت ها انتظار بالاخره دماسنج بورس 
رنگ سبز به خود دید و در جهت اصلاح روند 
نزولی گذش��ته گام برداش��ت. در این مدت 
بسیاری از سهامداران خرد و بی تجربه بازار 
را ترک کردند و س��هامدارانی که در س��هام 
بنیادی س��رمایه گذاری کرده بودند منتظر 
بازگشت روزهای خوش به بورس س��هام بودند. طي یک هفته 
 گذش��ته میزان بازدهي در بورس به بیش از 6 درصد رس��یده 
اس��ت.  این اتفاق در ش��رایطي رخ مي دهد که بازار س��رمایه 
ش��ش ماه تلخ همراه با نزول و در بهترین حالت ثبات را پشت 
سرگذاشته است. اما همزمان با انتشار اطلاعاتي در مورد آینده 

مذاکرات هسته اي وضعیت بازار سرمایه نیز بهبود چشمگیري 
یافته اس��ت.حصول نتیجه مثبت از مذاکرات سیاسی کشور به 
طور قطع تبعات مثبتی بر وضعیت س��ودآوری صنایع مختلف 
بورسی و نحوه عملکرد آنها در پی خواهد داشت. به گونه ای که 
می توان گف��ت تمام صنایع اعم از صنای��ع مطرح و غیر مطرح 
بورس��ی از تحقق این امر منتفع می ش��وند و در این بین کمتر 
گروهی یافت می ش��ود که از پیامدهای این نشس��ت سیاسی 

متضرر شود.

   چشم انداز روشن و مثبت  بورس
پس از انتشار اطلاعات گزارش شش ماه بورس و همچنین اعلام 

دولت براي پرداخت یارانه نقدي به صنایع، وضعیت بازار سرمایه 
هم بهبود پیدا کرد. در همین حال فعالان بازار 
پیش بیني مي کنند بورس تا پایان آذر ماه به 
همین روند خود ادام��ه دهد چراکه طي دوره 
یاد شده تحول منفي در فضاي اقتصادي کشور 
رخ نمي دهد که منجر به تنزل ارزش س��هام 

در بازار شود. 
ش��اخص کل بورس ط��ی دو هفته گذش��ته 
بازدهی مثبت را نصیب س��رمایه گذاران خود 
کرده و ب��ا افزای��ش ارزش معام��لات، ایجاد 
اطمین��ان و اعتم��اد در کلیت ب��ازار جریان 
نقدینگی جدیدی هم وارد بازار شده است.در 
بررسی دلایل رونق مجدد بورس می توان چند 

نکته را مدنظر قرار داد.
اولین موضوع ابلاغیه جدید دولت جهت خروج 
غیر تورمی از رکورد به طیب نیا بود که حاوی 

12 بند برای رونق بازار سرمایه است تا در احکام جدید دولت بر 
تقویت بازار ثانویه تأکید شود. 

مهمترین بندهای این ابلاغیه طراحی اوراق بهادار با پشتوانه وام 
های رهنی و غیر رهنی به منظور استفاده بانک ها و مؤسسات 
اعتباری، تقویت ب��ازار ثانویه اوراق به��ادار از طریق معاملات 
اختیار معامله بر روی سهام، ایجاد س��از و کار تعیین نرخ سود 
ش��ناور مصون از تورم ب��رای اوراق بهادار دولتی و اس��تفاده از 
بورس کالا برای فروش املاک و مستغلات بانک ها است.عامل 
 دیگری که باعث رشد قیمت سهام طی شرایط کنونی گردیده 
می توان به خوشبینی های ایجاد شده در مقوله نتیجه مذاکرات 
هسته ای و احتمال دستیابی به توافقات اشاره کرد. همچنین 
موضوع دیگری که افق س��رمایه گذاری در بورس را با چش��م 
انداز روشنی همراه ساخته، رسیدن قیمت سهام به پایین ترین 

سطوح خود اس��ت؛ علاوه بر عوامل مذکور، با توجه به گزارش 
های مالی ش��ش ماهه ش��رکت ه��ا، در خصوص 
برخی صنایع می توان نسبت به رشد و سودآوری 

آنها امیدوار بود.

   روزهای گرم بازار
اما ای��ن روزها جدا از مباحث سیاس��ت خارجی و 
نهایی ش��دن نتایج گفتگو ها با گ��روه 1+5، بازار 
اخبار پیرامون عرضه های اولیه شرکت های جدید 
و پذیرش آنها در بورس یا فرابورس بیش از پیش 

داغ شده است. 
بطوریکه آخرین ش��نیده ها از عرضه "قاسم" در 
تاریخ 21 آبان ماه جاری حکایت دارد و ش��رکت 
های لیزینگ بهمن، لیزینگ امید و نیز هلدینگ 
س��یمانی غدی��ر و حت��ی واگ��ذاری دو باش��گاه 
پرسپولیس و استقلال در فصل پاییز در صف ورود 

به بازار سهام قرار دارند.
 اما ش��اید بهتر باش��د اجازه داد در حال حاضر ثب��ات لازم در 
روند مثبت معاملات برقرار ش��ود و بعد از آن اق��دام به عرضه 
های اولیه در بازار کرد. چراکه طب��ق روال معمول عرضه های 
جدید بازار را دچار تش��ویش ک��رده و فروش هیجانی س��هام 
 جهت تأمین نقدینگی را از س��وی س��رمایه گذاران تش��دید 
می کند.با توجه به کاهش قیمت سهام در بورس طی چند ماه 
گذشته می توان اظهار کرد که هم اکنون فرصتی مناسب جهت 
خرید سهام فرا رسیده است بطوریکه نقطه عطف و تغییر روند 
قیمت سهام در بازار سرمایه به وضوح مشاهده می شود لذا برای 
سهامی که زیر ارزش ذاتی هستند، بهترین فرصت جهت خرید 
اس��ت اگرچه توصیه می ش��ود از خرید هیجانی پرهیز شده و 

وضعیت بنیادی سهام مورد توجه قرار گیرد.

بورس در مسیر بازگشت به روزهای پر رونق

گرمای آرامش بخش بورس در سرمای پاییزی

امیرحسین
واعظ

رازهایی که نباید از مدیرتان
 مخفی نگه دارید

ترجمه: امیرحسین واعظ- برای موفقیت شغلی آن چیزی که در قرن 
گذشته جواب می داد، امروز پاس��خگوی نیازها نیست. زمانی کارمندان 
انتظار داشتند که برای دهه ها توسط شرکت یا سازمانی استخدام شوند. 
برای حفظ شغل، کارمندان خود را با نیازهای کارفرما تطبیق می دادند. 
محدودیت ها را رعایت می کردند و منتظر ارتقا و پاداش می شدند. توزیع 
اقتصاد، رقابت های جهانی، رشد سریع نوآوریها باعث شد محدوده و مرز 
میان کارفرما و کارمندان از میان برود. کس��ب و کارهای موفق اکنون با 
همکاری بین رییس و کارمندان در جهت موفقیت همه شکل می گیرد. 
اکنون زمان آن اس��ت که از مخفی کردن رازهای خود از مدیرتان دست 

بردارید.
۱. خواسته ها و توانایی های خود را به صراحت بیان کنید. زمانی که اهداف 
و خواسته های ش��ما با نقاط قوت و توانایی های شما هم پوشانی داشته 
باشد، باعث می شود عملکرد بهتر و یادگیری سریعتری داشته باشید و از 

کاری که می کنید رضایت کامل به دست آورید.
2. میزان انتظار خود را از درآمد بیان کنید. در هر حال صحبت در مورد 
افزایش حقوق هرگز نباید اولین بحث ش��ما با مدیرتان باشد. اگر با این 
موضوع شروع کنید که درآمد بالاتری داشته باشید، بیشتر کار می کنید 
احتمالا راه خروج را به شما نشان می دهند. به جای آن چشم انداز کاری 

خود را بیان کنید.
3. در مورد چیزی که می خواهید به آن برسید بگویید. چرا از اینکه آینده 
خود را توصیف کنید خجالت می کشید.؟ احتمالا به این خاطر است که 
از کودکی یاد گرفته ایم عمل کردن بهتر از حرف زدن است. رییس شما 
می خواهد که به اهداف بلند مدت خود برسید. تحققات نشان می دهد 

که ارتقای سطح کارمندان یکی از بهترین خواسته های مدیران است.
4. یکی از مواردی که باید آشکار شود این است که توانایی های شما ممکن 
است برای کار فعلی شما لازم نباشد. افراد بدبین فکر می کنند که ارتقای 
تیم کاری می تواند در نهایت به اخراج آنها منجر ش��ود در حالی که افراد 
خوش بین اعتقاد دارند بهبود تیم باعث ارتقای آنها می شود. همیشه بر 
روی توانایی هایی کار کنید که برای ش��غل آتی شما مفید است. خود را 

برای خروج از کار آماده نگه دارید. 
FORBES:منبع

؟؟؟؟؟؟؟

اخبــار

احتمال کاهش سهمیه بنزین 3۰درصد 
وانت بارها

معاون ستاد مدیریت حمل و نقل سوخت کش��ور درباره برنامه کارگروه 
ساماندهی مصرف س��وخت که جلس��ات آن در نهاد ریاست جمهوری 
برگزار می ش��ود توضیح داد: ای��ن کارگروه طی گزارش ه��ای موجود و 
بررسی های صورت گرفته، وانت بارها - بنزینی - را در اولویت کاری خود 
قرار داده است؛ چرا که از دو میلیون و 200 هزار دستگاه وانت موجود، در 
بخش حمل و نقل عمومی بار فعال نیستند و غالباً فعالیت شخصی دارند. 
حسین هاشمی با اعلام اینکه قرار است با کمک شهرداری ها، اتحادیه ها 
و س��ازمان های حمل ونقل و اتحادیه های صنفی، برنامه ریزی لازم برای 
اجرای فاز دوم س��اماندهی س��وخت وانت بارها تدوین ش��ود گفت: این 
برنامه تا یک ماه آینده با هدف شناس��ایی وانت های غیر فعال در بخش 

اطلاعیه منطقه پانزده  شهرداری اصفهان )خوراسگان(

آگهی مناقصه عمومی 

روابط عمومی منطقه 15 شهرداری اصفهان )خوراسگان(

سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان 

نظر به اینکه ساختمان تجاری و مس��کونی متعلق به آقای حسن عس��گری خوراسگانی به نش��انی خیابان جی غربی، خیابان مسجد 
علی شمالی مغازه لوازم ساختمان )لوله سیمانی فروشی( به شماره پلاک ثبتی 9443 واقع در بخش 5 ثبت اصفهان به نشانی خیابان 
جی غربی، ورودی خیابان مسجد علی شمالی در مسیر طرح عمرانی خیابان مس��جد علی شمالی )شهدای ستار( قرار گرفته و با توجه 
به عدم توافق و در اجرای ماده 8 لایحه قانونی نحوه خری��د و تملک اراضی و املاک برای اجرای برنامه های عمومی، عمرانی و نظامی 
دولت و پس از انجام تشریفات قانونی طی سند ش��ماره 131307 مورخ 93/8/10 در دفتر اسناد رسمی شماره 21 توسط نماینده 
محترم قضایی به شهرداری انتقال رسمی گردیده، لذا بدینوسیله به شما ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه پس از رویت این 

ابلاغیه نسبت به تخلیه و تحویل سالم پلاک در مسیر به شهرداری اقدام نمایید.
 بدیهی است در صورت عدم تحویل برابر مقررات اقدام خواهد شد.

با توجه به اینکه شهرداری اصفهان در نظر دارد عملیات »برداش��ت اطلاعات مکانمند فضای سبز مناطق شهرداری اصفهان در 
س��ال 93)گروه دوم(« را از طریق مناقصه عمومی و به شرح مندرج در اس��ناد مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط واگذار 
نماید؛ لذا در صورت تمایل می توانید با واریز مبلغ 200/000 ریال به حساب جاری سیبا به شماره 0103347072002 در 
وجه سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان و تحویل رس��ید آن حداکثر تا تاریخ 1393/08/22 به سازمان 
فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان، مدارک مناقصه را دریافت و پس از تکمیل حداکثر تا پایان وقت اداری مورخ 
1393/08/29 به نشانی اصفهان، بلوار آیینه خانه، ابتدای بن بست سپیده، سازمان فاوا شهرداری اصفهان، واحد دبیرخانه تحویل 

نمایید. همچنین برای کسب اطلاعات بیشتر می توانید با شماره 36617325-031 داخلی 260 تماس بگیرید. 



لامپی برای دستگیری سارقان!

یک شرکت آمریکایی فعال در زمینه تکنولوژی به تازگی 
نوعی لامپ جدید با نام » BeOn« س��اخته اس��ت که 
ضمن هوشمند بودن به عنوان هشداردهنده ضد سرقت 

نیز عمل می کند. 
تا به حال هر چند انواع لامپ های هوشمند برای کاهش 
مصرف انرژی یا ایجاد احساس خاص موجود است و مورد 
استفاده قرار می گیرند، اما هیچ  کدام از آنها در زمانی که 

شما منزل نباشید، کاربرد ندارند.
در واقع لامپ های هوشمند از جدیدترین ابزار فناوری 
هس��تند که امس��ال معرفی و به بازار عرضه شدند. اما 
BeON با تمامی آنها متفاوت است، این محصول اولین 

لامپ هوشمند ضدسرقت دنیاست.
جالب اس��ت بدانید لامپ هوش��مند »بازدارنده سارق 
BeOn« روش��نایی موج��ود در من��زل را مانند زمانی 
 که صاحبخانه در آن حض��ور دارد، تغییر داده و حتی با 
شنیدن صدای زنگ منزل، روشن می شود تا فردی که 
سر زده وارد شده، غافلگیر شود. این لامپ ها با استفاده 
از تلفن همراه هوشمند برنامه ریزی شده و الگوی حضور 
صاحبخان��ه را حتی زمان��ی که در خانه نیس��ت، تقلید 
می کنند.کار لامپ هوش��مند BeON، دقیقا مش��ابه 
لامپ های رشته ای موجود است، با این تفاوت که به یک 
ماژول بلوتوث کم انرژی و میکروفونی مجهز اس��ت که 
به صدای زنگ در، زنگ آشکار س��از دود و زنگ هشدار 

مونوکسیدکربن گوش می کند. 
از دیگر امتیازهای ویژه این سیستم این است که از یک باتری 
پشتیبان برخوردار است که حتی در زمان قطعی برق، نور ارایه 
می کند.گفتنی اس��ت؛ این لامپ های هوشمند، لامپ های 
ابداعی نسبتا گران هستند و هر یک حدود ۲۰۰ دلار قیمت 
دارند. ضم��ن اینکه اکنون در س��ایت جمع آوری س��رمایه 

کیک استارتر قرار گرفته است. 

گیاه ضد پیری کشف شد
 آرزوی دیرینه بش��ر، فرار از پیری و جوان ماندن اس��ت 
به خاطر همین برخی از دانشمندان در پی تحقیق این 

راز هستند.
اما اخیرا دانشمندان هندوستان با کش��ف گیاه سبز از 
ارتفاعات هیمالیا، بر این ادعا هستند که این گیاه آنزیمی 
تولید می کند که می توان از آن به عنوان عامل ضد پیری 

استفاده کرد. 
به گفت��ه دکتر پارامویر س��نگ آهوجا، مدیر موسس��ه 
تحقیقاتی هیمالی��ا این آنزیم می توان��د در محصولات 

پزشکی و دارویی، آرایشی، غذایی و گیاهی به کار برود.
دانشمندان این موسسه به ریاس��ت دکتر سانجی کوما 
محقق ارش��د بخش بیوتکنولوژی روی یک دهه و نیم 
روی این پروژه کار کردند و در نهایت موفق ش��دند که 
ژن این آنزیم را ایزوله ک��رده و از طریق یک فرآیند آن 

را تخمیر کنند. 
دانش��مندان این گونه از گی��اه را در هیمالیا و در ارتفاع 
45۰۰ متری کشف کرده اند و تحقیقات را روی آن آغاز 
کردند، چرا که به رغم سرمای شدید این منطقه و حتی 

دمای بالا و نور شدید این گیاه همچنان رشد می کند.
دکتر سانجی کومار، محقق ارشد بخش بیوتکنولوژی این 
موسس��ه در این باره چنین می گوید: این آنزیم در تمام 
گیاهان، حیوانات و انس��ان ها وج��ود دارد؛ اما این گیاه 
ارتباط قوی میان این آنزیم و مسمومیت با اکسیژن ناشی 

از استرس اکسیدیته در ارگانیزم زنده ایجاد می کند.
ضمنا، دانشمندان استفاده از این آنزیم را برای افزایش 
عمر میوه ها مورد آزمایش ق��رار داده اند و نتایج مثبتی 

گرفته اند. 
درحال حاضر ای��ن آزمایش ها روی سیس��تم های حیوانی 
انجام می شود تا نتیجه ضد پیری آن مشاهده شود. این آنزیم 
 می تواند به طول عمر س��لول های اندامی نیز کمک کند یا 

خیر.
این گیاه همچنین می تواند برای درمان آسم، روماتوئید 
آرتروز، درمان بافت های زخمی یا سوخته و قرنیه استفاده 

شود.
از این گی��اه می توان در تولی��د انواع کرم ها، لوس��یون ها، 
شامپوها و همچنین در فرآیندهای ذخیره سازی مواد غذایی 
فرآوری نشده و حفاظت از گیاهان در برابر شرایطی چون 

خشکی و گرمای شدید بهره گرفت.

ثابت شده اس��ت محصلانی که صبحانه می خورند در مدرسه 
تمرکز بیشتری دارند و قدرت یادگیری شان بالاتر است و این 
در حالی است که آنها یی که صبحانه نمی خورند، حافظه کوتاه 

مدت شان صدمه می بیند و تمرکزشان درکلاس کم است. 
 مریم علی نجیمی، کارشناس مرکز بهداشت شماره ۲ اصفهان 
با اش��اره به این موضوع،  تاکی��د کرد: در وع��ده صبحانه باید 
قندهایی که به صورت فوری جذب می شوند مانند آب میوه ها، 
عسل و مربا و همچنین مواد قندی را که دیرتر جذب می شوند 

مانند نان و کیک صبحانه گنجانده شود.
 وی گفت: یک لیوان یا یک دوم لیوان آب می��وه به اضافه نان 
به مقداری که اشتها دارند همراه با پنیر یا شیر و یکی دوبار در 
هفته استفاده از خامه، کره و مربا توصیه می شود. ضمنا گاهی 
استفاده از غلات صبحانه همراه با یک لیوان شیر هم می تواند 

مفید باشد.
این کارش��ناس در ادامه به دیگر توصیه ه��ای تغذیه ای برای 

دانش آموزان بدین ترتیب اشاره کرد:
   برای کودکان یک برنامه متنوع صبحانه داش��ته باش��ید و 
از خودش��ان هم کمک بگیرید تا صبحانه خوردن برایش��ان 

جذاب شود.
   دانش آم��وزان در روزهایی ک��ه ورزش دارند، باید صبحانه 
بیش��تری بخورند و یا یک میان وعده مانند نان و پنیر و گردو 
همراه داش��ته  باش��ند. یادتان باش��د که بچه ها هنگام صرف 
صبحانه یا میان وعده به هیچ وجه از چیپس یا پفک استفاده 

نکنند.
   میوه ها را هم در این می��ان وعده در نظر بگیرید. همچنین 

تنوع غذایی را رعایت کنید.
   کودکان از خوردن غذاهایی که خودشان درست کرده اند 

لذت می برند. اجازه بدهید آنها هم در این کار کمک کنند.
    اگر تصمیم به درس��ت کردن غذاهای جدید دارید، حتما 
از پیش از کودک بخواهید تا آن را بچشد و اگر دوست داشت 

برایش تهیه کنید.
    بهتر است میوه  ها به صورت کامل و پوست نگرفته در ظرف 
میوه کودک گذاشته شود تا ویتامین C آن محفوظ بماند ولی 
اگر سیب پوست کنده به کودک خود می دهید سطح آن را با 
کمی  آب و آب لیمو اسپری کنید تا در زمان مصرف در مدرسه 

سیاه نشود.
   بهترین میان وعده یک لقمه نان و پنیر و سبزی یا گردو یا 
نان و کتلت و کوکوی خانگی است. از کالباس یا سوسیس برای 

تغذیه کودکان استفاده نکنید.
   هر چند وقت یکبار کیف فرزندت��ان را به طور کامل خالی 
و تمیز کنید تا بقای��ای غذاهای مانده در کی��ف یا خرده های 

ساندویچ موجب آلودگی کیف نشود.
  در صورت س��الم بودن غذاهای خانگ��ی بوفه های مدارس 

کودک می تواند گاهی از غذاهای بوفه استفاده کند.
  بچه هایی که نسبت به شیر حساس هستند بهتر است حتما 
پنیر مصرف کنند. حتی می توان از ماست چکیده و سفت هم 

به عنوان صبحانه استفاده کرد.
  هر شب یک مدت زمان خاص را به تهیه و آماده کردن میان 

وعده روز بعد اختصاص دهید.
  سعی کنید سالاد و گوجه فرنگی را آخر از همه به ساندویچ 
اضافه کنید و زیاد فشار ندهید تا له نش��ود و خمیر نان را شل 

نکند.
  یک بس��ته نایلون فریزر تمیز برای بس��ته بندی این میان 

وعده ها کنار بگذارید.

دانستنی

تغذیه دانش آموزان در مدرسه چگونه باشد؟

ایمنا:  ؟؟؟؟/

امیرحس�ین واعظ: تعطی��لات معم��ولا با هدف ف��رار از 
اس��ترس های دنیای حقیقی اس��ت، اما انجام آن وقتی شما 
دایم در حال چک کردن ایمیل یا فرستادن پیام در شبکه های 

اجتماعی هستید، کار سختی است.
بر اس��اس تحقیق اخیر اکس��پدیا، 94 درصد م��ردم هنگام 
سفرهای تفریحی، یک گوشی تلفن همراه خود دارند. در این 
 حالت نمی توان از اس��ترس های دنیای واقع��ی دور بود و باید

  به جای��ی رفت که از اینترن��ت و تلفن همراه خبری نباش��د. 
در ادامه ش��ش مکانی را معرفی می کنیم که بهترین مکان ها 

برای رهایی از زندگی دیجیتال است.
     تانزانیای غربی

کمپ »گری استاک« در پارک ملی در تازانیی غربی واقع شده 
اس��ت و تنها راه دسترس��ی به آن از طریق قایق است. در این 

منطقه هیچ سیگنال تلفن یا وای فای وجود ندارد.
در این کمپ می توانی��د به قایق  س��واری در برکه، پیاده روی 
درجنگل های استوایی و استراحت در ساحل ماسه ای سفید 
یا به شنا در برکه آب سرد، زیر آبشار آن بپردازید. در زمان های 
شلوغ، هزینه هر شب اقامت در این کمپ 1۰75 دلار به ازای 

هر نفر است.
     مالیبو

 مالک مزرعه بلوط در مالیبو نمی خواهد که برای میهمانان این 
مکان هیچ گونه حواس پرتی به وجود آید.

 برای همین هر گونه دسترسی به وای فای، تلفن یا تلویزیون 
را غیرممکن کرده است. برنامه هفت روز اقامت در این مکان 
شامل افزایش توان فیزیکی، کاهش وزن و ایجاد نشاط به همراه 

حضور در جنگل است.
 برنامه روزانه این مکان از ساعت 5:3۰ صبح شروع می شود و 

با تمرینات س��بک و پیاده روی ادامه می یابد. هزینه هفت روز 
اقامت در این مکان 65۰۰ دلار است.

     صحرای گبی در مغولستان
هزینه س��فر 13 روزه برای هر نف��ر در ح��دود 1۰ هزار دلار 
می شود. این برنامه شامل پیاده روی، اسب  سواری و شتر سواری 
و عبور از صحرای ماسه ای می شود. مشخصا هیچ گونه وسیله 

ارتباطی هم در این صحرا کار نمی کند. 
     گذرکاه شمال غربی

 با ۲3 روز دست کشیدن از دنیا می توانید مسافرت آبی را بین 
اقیانوس آرام و اطلس معروف به گذرگاه شمال غربی را تجربه 
کنید. اولین سفر در تابس��تان آینده با گذر از گروئلند، کانادا، 
آلاس��کا و روس��یه خواهد بود. هیچ گونه امکان تماس تلفنی 
وجود ندارد. هزینه این س��فر ۲3 روزه با توجه به اتاق از ۲5 تا 

5۰ هزار دلار است. 
     رودخانه آمازون در پرو

 هزینه یک سفر هفت روزه در طول رودخانه آمازون 7۰۰۰ دلار 
است.  این س��فر از طریق یک کشتی تشریفاتی کوچک با 16 
کابین صورت می گیرد که هر کابین بالکن مخصوص به خود 
دارد. در این سفر هیچ کدام از مسافران یکدیگر را نخواهند دید 
و محدوده ای که در اختیار دارند کاملا خصوصی است. در این 

مدت امکان تماس یا استفاده از اینترنت وجود ندارد.
     » وادی روم« در اردن

در این منطقه که مشهور به دره ماه است، کمپ های لوکسی 
در میان صحرا ساخته شده است. هزینه پنج شب اقامت در این 
مکان در حدود 35۰۰ دلار می ش��ود. پیاده روی، شترسواری 
یا ماشین س��واری در میان صحرا از برنامه های حضور در این 

کمپ است.

سبدغذاییتفریح

بهترین مکان های تفریحی برای فرار از زندگی دیجیتال

ایمنا: جریان زندگی در کنار زاینده رود

مرکز آفرینش های ادبی قلمستان کارگاه آموزشی 
داستان نویسی پیشرفته را با حضور استاد » قیصری« 
برگزار می کند.  این کارگاه  داستان نویسی هفته ای 

یکبار با حضور استاد قیصری برگزار می شود. 
همچنین یک کارگاه آموزش��ی درقال��ب یک دوره 
نویس��ندگی خلاق ویژه دختران نوجوان1۰ تا   13 
سال، با شعار »تجربه س��اخت دنیایی متفاوت« و با 
هدف آموزش اصول اولیه و ابتدایی داستان نویسی 

نیز در حال  برگزاری است. 
لیلا شمس از نویسندگان ش��ناخته شده در کشور، 

مسوولیت آموزش داستان نویسی را در این کارگاه 
بر  عهده دارد . 

گفتنی است؛ این کارگاه آموزشی روزهای سه شنبه 
از ساعت 15:3۰ الی 17 در مرکز آفرینش های ادبی 
قلمس��تان واقع  در خیابان علامه امینی، باغ غدیر، 

ساختمان الغدیر برگزار می شود. 
 علاقه من��دان به منظور کس��ب اطلاعات بیش��تر 
در خص��وص کلاس ه��ای آموزش��ی مرک��ز ادبی 
قلمستان می توانند با ش��ماره   3۲6۰۲۰14 تماس 

حاصل کنند. 

 به همت مرکز فرهنگی اجتماعی بانوان مسابقه ای 
 با عنوان » راه رشد« با محوریت امربه معروف و نهی 
از منکر ویژه  بانوان تا ۲9 آبان ماه برگزار می ش��ود.   
این مسابقه با هدف آشنایی بیشتر بانوان با مراتب و 
 شرایط امر به معروف و نهی از منکر برگزار می گردد. 

 بانوان علاقه مند به این موضوع م��ی توانند کتاب 
»راه رشد« نوشته جواد محدثی را به همراه  سوالات 
 از مرکز اجتماعی بانوان دریافت کرده و پاسخنامه ها

را تا پایان آبان ماه به مرکز تحویل دهند. 
  امر به مع��روف و نه��ی از منکر در ق��رآن و حدیث، 
  ش��رایط امر به معروف و نهی از منک��ر،   مراحل امر 

به  معروف و نهی از منکر،   صف��ات آمروناهی،   تذکر 
لس��انی، برکات تذکر، تذکر لس��انی از نگاه معظم 
 انقلاب ، از جمل��ه عناوین موجود این کتاب اس��ت

علیهم السلام،درک وبینش سیاسی،     تذکر لسانی 
وظیفه همگانی، احیای این روحیه و فرهنگ، سیره 
پیامبران و ائمه   احکام ام��ر به معروف و نهی از منکر 
 نیز از دیگر عناوین فهرس��ت کتاب راه رش��د است. 

علاقه مندان جهت شرکت در این مسابقه می توانند 
به مرکز فرهنگ��ی اجتماعی بانوان واق��ع در فلکه 
 ش��هدا، خیابان فروغی مراجعه نموده و یا با شماره 

3338۲۰3۰ تماس حاصل نمایند.

کانون خان��واده فرهنگس��رای موع��ود در روزهای 
پنجشنبه به ارایه 46 اصل زندگی مهدوی به صورت 

هفتگی می پردازد.   
در این کانون زن و  ش��وهر با یکدیگر شرکت کرده و 
از صحبت های حجت الاس��لام والمسلمین » شیخ 
جواد انصاری« به عنوان سخنران بهره مند  می شوند. 

   در یک خانواده مهدوی، مهم ترین قوانین حاکم بر 
زندگی خداگرایی، ولی گرایی و به دنبال آن والا  گرایی 

اخلاقی است. 
محبت ورزی، عدالت محوری، تقسیم کار، تدبیر و 

برنامه ریزی، توسعه اخلاق، مهمان پذیری، معنویت 
  گرای��ی و... از جمل��ه اص��ول این زندگ��ی مهدوی 

می باشد. 
این برنامه تا پایان اسفندماه روزهای پنجشنبه هر 
هفته از س��اعت 17 ت��ا 18:3۰ بعدازظهر در محل 
 فرهنگسرای موعود واقع در خیابان آتشگاه، سه راه 

اول، خیابان شهید  مظاهری برگزار می شود. 
ش��هروندان جهت آش��نایی ب��ا برنامه ه��ای این 
فرهنگسرا می توانند با شماره 37734861 تماس 

حاصل کنند.

کانون مادران فرهنگس��رای باران با حضور بیش از 
15۰ مادر ۲۰ تا 45 س��ال در روزهای پنجشنبه هر 

هفته در حال فعالیت  است. 
کانون مادران این فرهنگس��را در دو بخش مادران 
بدون فرزند و فرزند خردسال و مادران دارای فرزند 

نوجوان با موضوعات  متنوع فعالیت می کند. 
 ارتباط با همس��ر، ارتباط با فرزند، ارتب��اط با خدا و 
 ارایه روش های زندگی سالم، آشنایی با تفاوت های

 زن و م��رد، مهارت گف��ت وگو با همس��ر، آموزش 
مهارت های مادری و مهارت های لازم در فرزند  آوری 
 در حوزه اخلاق و تربیت و... از جمله زیرمجموعه های

س��رفصل های اصلی اس��ت.  این کانون صبح های 
پنجشنبه هر هفته از س��اعت 9 تا 1۰:3۰ در محل 
فرهنگس��رای باران واق��ع در خیاب��ان  کاوه، بعد از 
بیمارستان  سوانح س��وختگی، خیابان شمس آباد 
برگزار می شود.  برنامه کانون مادران این فرهنگسرا 
به صورت شش ماهه ثبت نام ش��ده و افراد تا پایان 
زمس��تان در این  کانون حضور خواهند داش��ت و با 

مباحث عنوان شده آشنا می شوند. 
علاقه من��دان جهت کس��ب اطلاعات بیش��تر در 
خصوص برنامه های این فرهنگس��را م��ی توانند با 

شماره 33453444 تماس  حاصل کنند. 

 سلس��له کتاب های پنجره یک��ی از بهترین مجموعه 
کتاب هایی اس��ت که در زمینه مسائل دینی به چاپ 
رسیده و توانسته با  مخاطبان  خود به خصوص نسل جوان 

ارتباط چشمگیری برقرار کند.  
 به گزارش روابط عمومی س��ازمان فرهنگی تفریحی 
ش��هرداری اصفهان، کارش��ناس ادبی انتشارات این 
 سازمان عنوان  کرد:  یکی از عناوین سلسله کتاب های

پنجره با عنوان»سیدالش��هدا« در قطع جیبی با 56 
صفحه با قیمت 7۰۰ تومان با شمارگان   3۰۰۰ جلد 

به چاپ  رسیده است.

ربیعی اظهار کرد: در این کتاب، سعی شده در قالب 
جملاتی رس��ا با مضمون و حقیقت آفرینش آدمی، 
هدف از خلقت بیان ش��ود  و در  واقع ای��ن مجموعه 
 توانس��ته با اس��تفاده از نونویس��ی مع��ارف دینی و 
 بهره گیری از جذابیت نوش��تاری ب��ا مخاطبان خود 
 به  خصوص  نس��ل جوان ارتب��اط چش��مگیر برقرار 

کند. 

 این اثر در قالب ۲6 پنجره با موضوع سیدالشهدا)ع( 
از سوی»س��هیلاصلاحی« تألیف ش��ده و بازنویسی 
کت��اب »خصائ��ص حس��ینیه« نوش��ته ارزش��مند 
 ش��یخ»جعفر شوش��تری« ب��وده که رفت��ار و منش

 امام حسین)ع( را به زیبایی توصیف کرده  است. 
کارشناس ادبی سازمان ادامه داد: در بخشی از کتاب 
آمده که »عرش را که نگاه کرد ی��اد محمد افتاد، به 

فرشتگان که نگریست  علی را به خاطر آورد، آسمان 
و زمین برایش خاطره فاطم��ه را زنده می کرد، ماه و 
خورشید نشانی های حسن بودند و جای  جای بهشت 

و رنگ رنگ حوریان از نور حسین خبر می دادند.«
 علاقه من��دان به منظ��ور تهی��ه کتب چاپ ش��ده 
ازسوی انتشارات سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری 
اصفهان می توانند به  فروش��گاه انتش��ارات سازمان 
واق��ع در  کتابخانه مرکزی، جنب س��الن اجتماعات 
 مراجعه و ی��ا با ش��ماره 3۲۲31۰86 تماس حاصل  

نمایند.  

 مرکز آفرینش های ادبی قلمستان برگزار می کند؛

کارگاه » نویسندگی خلاق« 

با محوریت امر به معروف و نهی از منکر؛ 

برگزاری مسابقه کتابخوانی » راه رشد«، ویژه بانوان

در کانون خانواده فرهنگسرای موعود ارایه می شود؛

آموزش 46 اصل زندگی مهدوی 

پنج شنبه هر هفته در فرهنگسرای باران؛

روش های زندگی سالم درکانون مادران ارایه می شود

با مطالعه کتاب پنجره، با سیدالشهدا)ع( بیشتر مأنوس شوید 

کشفتکنولوژی

دکتر س�یدتقی نوربخش، مدیرعامل س�ازمان تامین 
اجتماعی: در بحث عقد قراردادها، نظارت ها و حتی س��طح 
خدمات تفاوت های مختصری میان سازمان های بیمه گر پایه 
وجود دارد و براساس دستور وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی در 
رابطه با همسان سازی قراردادها سطح خدمات و حتی نظارت 
کارگروهی در دبیرخانه ش��ورای عالی بیمه تشکیل شده که 
امید است طی یک ماه آینده ضوابط موجود مورد بازنگری قرار 
گرفته و خدمات بیمه پایه و نوع قراردادها یکسان شود. ضمنا 
بیش از هش��ت هزار داروخانه درسطح کش��ور با این سازمان 

قرارداد دارند و ما آماده قرارداد برای دیگر متقاضیان هستیم.

آیت الله قرهی، رییس حوزه علمیه: وقتی ما بحث »کل 
ارض کربلا کل یوم عاش��ورا« را پیش می کشیم، این موضوع 
درحقیقت نشانگر این اس��ت که مطلوبیت جهان ما آنجاست 
که همه مظاه��ر و ارزش هایی که در فرهنگ حس��ینی گرد 
آمده، در جهان و فضای زیس��تن ما هم جمع ش��ود به نحوی 
 که همه مکان ها و همه زمان ها آرزو دارند به عاش��ورا و کربلا 

برسند.
 بدین منظور حرکت باید به س��مت فرهنگ حسینی باشد و 
برای فهم ای��ن فرهنگ باید از صورت ظاه��ری این رخداد به 

سمت سیرت و باطن درونش حرکت کنیم.

جواد لاریجان�ی: روش مدرن اس��تفاده از تکنول��وژی این 
اس��ت که ش��ما تکنولوژی را بشناس��ید و آن را در جهتی که 
می خواهید بکار بگیرید و موضوع فیلترینگ، یکی از مس��ائلی 
است که همه دنیا دارند، البته براس��اس حساسیت خودشان. 
آن هم مکانیزم های خاص خودش را دارد، فیلترینگ مثل در و 
پیکری است که شما به خانه تان می گذارید. طبیعتا وقتی درب 
می گذارید، یک قفل هم پشت آن می گذارید. دزد باز این درب را 
می تواند باز کند، منتهی مقداری باید حرفه ای تر باشد، به خاطر 
 اینکه بعضی دزدها درب را باز می کنند، شما درب های خانه تان را 
بر نمی دارید، یا دیوار را بر نمی دارید، فیلترینگ هم اینطور است.

همه دنیا فیلترینگ دارندباید  از ظاهر »عاشورا«  به باطن آن برسیمیکسان سازی خدمات بیمه ای تا یک ماه آینده
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